



LIBRARIES

UNIVERSITY OF WISCONSIN-MADISON

Peace talks (Royal Lao Government and Neo Lao Hak Xat). 1973-01

[s.l.]: [s.n.], 1973-01

<https://digital.library.wisc.edu/1711.dl/JGE6ZSFWB5V6X8K>

This material may be protected by copyright law (Title 17, US Code).

For information on re-use see:

<http://digital.library.wisc.edu/1711.dl/Copyright>

The libraries provide public access to a wide range of material, including online exhibits, digitized collections, archival finding aids, our catalog, online articles, and a growing range of materials in many media.

When possible, we provide rights information in catalog records, finding aids, and other metadata that accompanies collections or items. However, it is always the user's obligation to evaluate copyright and rights issues in light of their own use.

12 en answer

2. 1. 73
2 JAN 1972

ບົດ ປະ ກອບ ຄຳ ເຕັມ

ຂອງ ທ່ານ ພູນ ສີປະເສີດ, ຫົວໜ້າ ຄະນະຜູ້ແທນ ບັນດາກຳລັງຮັກຊາດລາວ,
ກອງໃນວາລະປະຈຸມ ເທື່ອທີ ໑໒ (ໃນວັນທີ ໒/໑/໑໙໗໓).

ບັນດາທ່ານ,

ໃນວາລະປະຈຸມເທື່ອທີ ໑໑ ແລ້ວນີ້, ຄະນະຜູ້ແທນ ບັນດາກຳລັງຮັກຊາດ ໄດ້ສະຫຼຸບສະພາບ ທີ່ຜັນແປປ່ຽນ
ໄປ ໃນເວລາ ໒ ເດືອນກ່ອນ ເຊິ່ງເປັນສິບວາລະປະຈຸມ ທີ່ຜ່ານມາ ແລະ ໄດ້ຊ່າງໃຫ້ເຫັນວ່າ ຝ່າງພວກທ່ານ ເອ
ລາໂຕ ກໍ່ມີທາທິ ຂາດເຈດຕະນາດີ ແລະ ມີຫຼັກໜັ້ນອັນດີດ້ານ, ພວກທ່ານ ບໍ່ພຽງແຕ່ ບໍ່ລັດລະ ໃນການເດີນຕາມ ບັນ
ດາກຳລັງຮັກຊາດວິນສີໂກງຕິດລ້ຽວ ເພື່ອແນໃສ່ກິດຂວາງ, ແກ້ຍາວການເຈລະຈາ, ຫນ່ວງຫນ່ວງການແກ້ໄຂ ບັນດາບັນ
ຫາ ຂອງປະເທດຊາດບ້ານເມືອງ ປະຈຸບັນນີ້ເທົ່ານັ້ນ, ຈຳພັດໄດ້ທາທຸກວິທີທາງ ເພື່ອປິດບັ້ງ ແລະ ຫຼອກລວງຕາງ
ສ່ຽງ ວິພາກວິຈານດີກັນ.

ຕໍ່ຈາກການທີ່ພວກທ່ານ ໃຊ້ເລຂາລຽມ ກຳລັງເອົາຄຳສັບ ແລະ ຖັງຄຳສຳນວນ ໃນອັດສະເໝີ ໕ ຂໍ້ ຂອງຄະ
ນະຜູ້ແທນ ບັນດາກຳລັງຮັກຊາດ, ໃນວາລະປະຈຸມທີ ໑໐ ເມື່ອວັນທີ ໑໙/໑໒/໑໙໗໒, ຝ່າງພວກທ່ານ ກໍ່ໄດ້ວາງ
ຮ່າງຂໍ້ຕົກລົງ ທີ່ເອົາຕາມແບບ ຮ່າງຂໍ້ຕົກລົງ ທີ່ຄະນະຜູ້ແທນ ບັນດາກຳລັງຮັກຊາດ ໄດ້ສະເໜີອອກ ໃນວາລະປະ
ຈຸມເທື່ອທີ ໙ ເມື່ອວັນທີ ໑໒/໑໒/໑໙໗໒, ແລ້ວພວກທ່ານ ໄດ້ເວົ້າວ່າ ບັນດາອັດສະເໝີ ຂອງຝ່າງພວກທ່ານ ມີບາງ
ອັດສະທິກັນກັບ ບັນດາອັດສະເໝີ ຂອງຄະນະຜູ້ແທນ ບັນດາກຳລັງຮັກຊາດ. ອັນນັ້ນ ແມ່ນເລກກັນຫຼອກລວງ ທີ່ເລິກແລບ
ທີ່ສຸດ. ໂດຍສະເພາະແມ່ນ ໃນວາລະປະຈຸມເທື່ອທີ ໑໑ ແລ້ວນີ້, ພວກທ່ານ ໄດ້ເວົ້າເຖິງ ບັນດາອັດສະເໝີ ທີ່ເອີ້ນວ່າ
"ຫົງສອງຝ່າງ ໄດ້ເປັນເອກະສັນກັນ ໃນຕາມຫຼັກການ", ບັນດາຂໍ້ທີ່ "ຫົງສອງຝ່າງ ໄດ້ເຫັນດີກັນ ແຕ່ມີທັດສະນະ
ຕ່າງກັນ" ແລະ ບັນດາຂໍ້ທີ່ວ່າ "ຫົງສອງຝ່າງ ຍັງຂັດແຍ້ງກັນ". ຈຳພັດບໍ່ໜ້າ, ພວກທ່ານ ໄດ້ກ່າວວ່າ ພວກ
ທ່ານ ໄດ້ມີການຜ່ອນສົມຜອນຍາວ ແລ້ວຕວງໃຫ້ຝ່າງ ບັນດາກຳລັງຮັກຊາດ ກໍ່ຕວງຜ່ອນສົມຜອນຍາວ ເຊິ່ງນັດຮຸດກັນ.
ດ້ວຍອິດທິບາງອັນນັ້ນ ພວກທ່ານ ໄດ້ຕັ້ງແກ້ວວ່າ ຝ່າງຕົນເປັນຜູ້ທີ່ ພວນເຈລະຈາຢ່າງເຂັ້ມງວດ, ກອງປະຈຸມພວນກ່າວ
ເຂົ້າ ໃນການເປີກສາທາລີ ບັນດາບັນຫາ ຢ່າງເຂັ້ມງວດ.

ໃນວາລະປະຈຸມເທື່ອນີ້, ວິກເທື່ອໜຶ່ງ ຄະນະຜູ້ແທນ ບັນດາກຳລັງຮັກຊາດ ເຫັນຈຳເປັນ ຕ້ອງເພີ່ມໃຫ້
ເຫັນແຈ້ງວ່າ ທ່ານ ພວກທ່ານ ບໍ່ຍອມເຈລະຈາ ຢ່າງເຂັ້ມງວດ, ບໍ່ຍອມຕອບສະໜອງ ບັນດາອັດສະເໝີ ຂອງບັນ
ດາກຳລັງຮັກຊາດ ແຕ່ຈຳພັດຍັງ ຄົງຮັກສາທາທິ, ຫຼັກໜັ້ນ ອັນດີດ້ານ ແລະ ບໍ່ຍອມປະລະ ບັນດາກຳລັງຮັກຊາດ ວິນ
ສີໂກງ ຕິດລ້ຽວ ແລະ ເລຂາລຽມ ອັນມີຄວາມ ເຊິ່ງສະແດງອອກ ໃນຂ່າວຕ່າງໆ ດັ່ງນີ້:

໑/. ຝ່າງພວກທ່ານ ຈຳເປັນຕ້ອງເວົ້າເຖິງ ຫຼັກການຈຳນວນໜຶ່ງ ເຊິ່ງແມ່ນບັນດາອັດສະເໝີ ທີ່ບັນດາ
ກຳລັງຮັກຊາດ ໄດ້ວາງອອກ, ແຕ່ຈຳພັດປະຕິເສດ ເງື່ອນໄຂອັນພັນຖານ ເພື່ອປະຕິບັດ ບັນດາຫຼັກການເຫຼົ່ານັ້ນ ແລະ
ໃຊ້ການປິດເຍືອນ ທັງໃສ່ຮາງຝ່າງສີ ອັດສະເໝີດັ່ງກ່າວ:

ບັນດາອັດສະເໝີຂອງຕົນ, ບັນດາກຳລັງຮັກຊາດ ໄດ້ຢືນຢັນ ຄຸນຄ່າການເມືອງ ແລະ ກົດໝາຍ ຂອງສັນ
ຍາເຈີແນວ ປີ ໑໙໖໒ ທີ່ໄດ້ຮັບຮູ້ ເອກະລາດ, ອຳນາດອະທິປະໄຕ, ຄວາມເປັນກາງ, ເອກະພາບ ແລະ ຜົນແຜ່ນ

ດິນອັນຄົບຖ້ວນ ຂອງ ພະລາຊະອາມາຈັກລາວ, ໂຕ້ວາງອອກ ບັນດາບັນຫາ ຢຸດເຊົາການສູ້ຮົບ, ປະຕິບັດການຢຸດຍິງ, ພົມພູສັນຕິພາບຄືນໃໝ່, ເຕົາລົບນັບຖື ແລະ ຮັບຮອງ ບັນດາສິດເສລີພາບ ປະຊາທິປະໄຕ ຂອງປະຊາຊົນເຮົາ. ບັນດາກຳລັງຮັກຊາດ ໄດ້ເພີ່ມໃຫ້ເຫັນຜ່ານວ່າ ການແຊກແຊງ ແລະ ຮຸກຮາມ ດຳເນີນລ່າເມືອງຂັ້ນແບບໃໝ່ ກໍຄືການພົວພັນ ທາງການທະຫານ ຂອງຈັກກະພັດອາເມລິກາຢູ່ລາວ ເປັນສາຍເຫດຕົ້ນຕໍ ໂດຍກົງ ທີ່ຫຳລາດ ສັນຍາເຊີແນວປີ 1964, ຫຳລາດຄວາມເປັນ ເອກະລາດ, ອະທິປະໄຕ, ຄວາມເປັນກາງ, ເອກະພາບ ແລະ ພົມແຜ່ນດິນອັນຄົບຖ້ວນຂອງປະເທດເຮົາ. ໂດຍອີງໃສ່ການຈຳລອງ ດ້ວຍເງິນໂດລາ ແລະ ອາວຸດ, ດ້ວຍກຳລັງ ທີ່ເປັນສາ ແລະ ພະນັກງານ ທະຫານ ທີ່ມຸ່ງເຮືອງແບບສາມັນຈິນ ອັນຫຼວງຫຼາຍ ໄດ້ກາຍເປັນກົງຈັກ ບັນດາການສົງຄາມ ອັນເຊື່ອງໝ້າ ເຊິ່ງສະຖານທູດອາເມລິກາ ປະຈຳຝ່ວງຮຽງຈິນ ເປັນຫົວສະໜອງນັ້ນ, ຈັກກະພັດອາເມລິກາ ໄດ້ລ່ຽງເກືອ, ໃຊ້ກອງທະຫານຝ່າຮຂວາ ກໍຄື "ກຳລັງພິເສດ" ວາງຢາວ, ແລະ ໃຊ້ກອງທະຫານຫຼວງໄທ ເປັນເຄື່ອງມື ເພື່ອດຳເນີນ ແລະ ຊຸກຍູ້ "ສົງຄາມພິເສດ" ອັນປ່າເຖືອນຕໍ່ສູດ ຢູ່ໃນປະເທດເຮົາ ແນໃສ່ ດັບສູນບັນດາກຳລັງຮັກຊາດ, ບັງຄັບໃຫ້ປະຊາຊົນເຮົາຕ້ອງຍອມເປັນຂໍ້ຮ້າ ມ້າງຕ່າງ, ເອົາປະເທດເຮົາ ເປັນ ເມືອງຂັ້ນແບບໃໝ່ ແລະ ຖານຫັບກໍສົງຄາມ ຂອງອາເມລິກາ. ໂດຍໝູນໃຊ້ ຫຼັກກຳລາ "ກຳລັງໄຟ ອັນແຮງທີ່ສຸດ ຂອງອາເມລິກາ ບວກກັບ ກອງທະຫານລູກມື" ຂອງ "ທິດສະດີ ນິກເຊີນ", ພວກມັນ ໄດ້ເພີ່ມທະວີ ບັນດາການໂຈມຕີໃສ່ປະເທດເຮົາ ແຕ່ເຫນືອຮອດໃຕ້ ຢ່າງຮ້າຮຸນແຮງທີ່ສຸດ ດ້ວຍກຳລັງທັບອາກາດ, ນັບທັງກອງທັບອາກາດ ຍຸດທະສາດ, ໂຕກໂທດກຳອັນປ່າເຖືອນ ຢ່າງຫຼວງຫຼາຍກ່າຮກອງ ຕໍ່ປະຊາຊົນເຮົາ. ຊາວລາວທຸກຄົນ ທີ່ມີສະຕິຕໍ່ຊາດ, ມີນ້ຳໃຈຮັກຊາດ ຮັກແພງປະຊາຊົນ ລ້ວນແຕ່ຄຽດແຄນ ແລະ ຮູ້ສຶກເຈັບຊ້າໝ້າໃຈ ຕໍ່ພາບ ອັນເສົາສະຫຼົດໃຈ ຂອງປະເທດຊາດ ກໍຄື ພັນອງຮວມຊາດເຮົາ ເຊິ່ງແນ່ນ ພວກຈັກກະພັດ ອາເມລິກາ ແລະ ລູກມື ເປັນຜູ້ກໍ່ຂຶ້ນ.

ອັນນັ້ນ ແມ່ນຄວາມຈິງ ແຫ່ງສະພາບການ ຂອງປະເທດເຮົາ ໃນປະຈຸບັນ. ດ້ວຍເຫດນັ້ນ, ເພື່ອໃຫ້ຄວາມເປັນເອກະລາດ, ອຳນາດອະທິປະໄຕ, ຄວາມເປັນກາງ, ເອກະພາບ ແລະ ພົມແຜ່ນດິນອັນຄົບຖ້ວນ ຂອງປະເທດເຮົາ ໄດ້ຮັບການເຕົາລົບນັບຖື ຢ່າງສຸດອິດ ຕາມບັນດາຫຼັກການ ສັນຍາເຊີແນວປີ 1964 ເພື່ອພົມພູ ສັນຕິພາບຄືນໃໝ່, ປະຕິບັດ ແລະ ຮັບປະກັນ ບັນດາສິດປະໂຫຍດ ແລະ ບັນດາສິດເສລີພາບ ປະຊາທິປະໄຕ ຂອງປະຊາຊົນເຮົາ, ອາເມລິກາຕ້ອງຢຸດເຊົາການແຊກແຊງ ແລະ ຮຸກຮາມ ພ້ອມດ້ວຍການກ່ຽວຂ້ອງ ການທະຫານຢູ່ປະເທດເຮົາ. ອັນນັ້ນ ແມ່ນເງື່ອນໄຂ ອັນພົມຖານຕົວຕໍ່ ເພື່ອພົມພູ ສັນຕິພາບ ແລະ ແກ້ໄຂ ບັນດາບັນຫາ ປະຈຸບັນນີ້ ຂອງບ້ານເມືອງເຮົາ.

ພວກທ່ານ ຈຳເປັນຕ້ອງເວົ້າເຖິງການເຕົາລົບ ນັບຖື ສັນຍາເຊີແນວປີ 1964, ເຕົາລົບນັບຖື ຄວາມເປັນເອກະລາດ, ອຳນາດອະທິປະໄຕ, ເອກະພາບ ແລະ ພົມແຜ່ນດິນອັນຄົບຖ້ວນ ຂອງປະເທດເຮົາ, ຢຸດເຊົາ ການສູ້ຮົບ, ປະຕິບັດການຢຸດຍິງ, ສ້າງສັນຕິພາບຄືນໃໝ່, ປະຕິບັດ ແລະ ຮັບປະກັນ ບັນດາສິດເສລີພາບ ປະຊາທິປະໄຕ ຂອງປະຊາຊົນເຮົາ ດັ່ງທີ່ ບັນດາກຳລັງຮັກຊາດ ໄດ້ສະເຫນີແລ້ວນັ້ນ, ແຕ່ວ່າ ພວກທ່ານ ບໍ່ແຕະຕ້ອງຫຍັງ ເຖິງການແຊກແຊງ ແລະ ຮຸກຮາມ ພ້ອມດ້ວຍການກ່ຽວຂ້ອງ ທາງທະຫານ ຂອງ ອາເມລິກາເລີຍ. ພວກທ່ານ ໄດ້ຕັ້ງໃຈປະຕິເສດ ຄວາມເປັນຈິງ ແຫ່ງສະພາບການ ຂອງ ປະເທດເຮົາ ໃນປະຈຸບັນນີ້, ປະຕິເສດເງື່ອນໄຂພົມຖານ ເພື່ອແກ້ໄຂບັນດາບັນຫາ ຂອງປະເທດເຮົາ ປະຈຸບັນນີ້. ສິ່ງເຫຼົ່ານັ້ນ ໄດ້ສະແດງໃຫ້ເຫັນວ່າ ພ່າຮພວກທ່ານ ບໍ່ຈົງໃຈຢາກແກ້ໄຂບັນຫາ ຂອງບ້ານເມືອງເຮົາໃນດຽວນີ້.

ພວກທ່ານ ບໍ່ກ້າຮັບຮູ້ ຢ່າງເປີດເຜີຍ ການແຈກແຈງ ແລະ ຮຸກຮານ ພ້ອມດ້ວຍການກ່ຽວຂ້ອງ ທາງການທະຫານ ຂອງອາເມລິກາ ຢູ່ປະເທດເຮົານັ້ນ, ກໍຍອມວ່າ ການຮັບຮູ້ເຊັ່ນນັ້ນ ຈະເປັນການລົບກໍ່ສີ ທຸກຊັ້ນ ກ່ຽວກັບ "ເອກະລາດ", "ເປັນກາງ", "ຖືກຕ້ອງຕາມກົດໝາຍ", "ຖືກຕ້ອງຕາມລັດຖະທຳມະນູນ", "ປະຊາທິປະໄຕ" ອັນປອມແປງ ທີ່ພວກທ່ານ ໄດ້ທຳໃຫ້ແກ້ງຈັກປົກຄອງ ລູກນິວຊວາຈິມ ປະຈຸບັນນີ້, ພວກທ່ານ ຈຳຕ້ອງ ຫາວິທີ ເພື່ອປົກປິດການແຈກແຈງ ແລະ ຮຸກຮານ ຂອງອາເມລິກາ, ມີແຕ່ວິທີອັນດຽວ ທີ່ບໍ່ອາດການ ອາດຈະເຮັດໄດ້ນັ້ນ ແນ່ນອັນບິດເບືອນ ແລະ ໃສ່ຮາຮຸ້ນຮາຮຸ້ນ ບັນດາກຳລັງຮັກຊາດ ແລະ ປະເທດ ສາທາລະນະລັດ ປະຊາທິປະໄຕທວຽດນາມ. ເຖິງວ່າ ພວກທ່ານ ບໍ່ໄດ້ລິດລະ ໃນການໃຊ້ບັນດາຖະໜ້າຂອງ ໃສ່ຮາຮຸ້ນຮາຮຸ້ນ ອັນຊົມເຊີຍ ຂອງອາເມລິກາ ແລະ ລູກນີ້, ແຕ່ ກໍບໍ່ສາມາດຈະຫຼອກລວງຜູ້ໃດໄດ້ດອກ. ຄວາມຈິງ ການທີ່ພວກທ່ານ ຕິດບິດເບືອນ ແລະ ໃສ່ຮາຮຸ້ນຮາຮຸ້ນ ຢ່າງບັງອາດເປີດແປນນັ້ນ ກໍບໍ່ສາມາດ ຈະຖິ້ມຂຸນລູກລະເບີດ ຂອງອາເມລິກາ ມັບເປັນໝໍ້ໝູ່ມູມ ທີ່ຢາດຢາຮ ໃນທ້ອນປະເທດເຮົາ ເຊິ່ງເປັນບັນດາຫຼັກຖານ ອັນແຈ້ງຈັດ ກ່ຽວກັບ ການຮຸກຮານ ຂອງອາເມລິກາ ໃຫ້ເຕັມໄດ້.

ມີຄວາມຈຳເປັນທີ່ສຸດ ທີ່ຈະຕ້ອງເຜີຍໃຫ້ເຫັນແຈ້ງຕໍ່ນັກອົງ ບັນດາຖະໜ້າຂອງ ເສກສັນຢັນແຕ່ງ ຂອງຝ່າຍພວກທ່ານນັ້ນ ມັບນັບມື້ລັກສະນະ ຫຼາຍຊາ ແລະ ຈອງຫວ່າງ. ຖ້າວ່າ ພວກທ່ານ ຫາກຢາກສະແດງວ່າ ຕົນເປັນຝ່າຍໜຶ່ງ ທີ່ຮ່ວມເຈລະຈາ ມີທຳທີ່ຮູ້ມັບຖືຕົນເອງ ແລະ ເຂັ້ມງວດແລ້ວ ພວກທ່ານ ຈຶ່ງຢູ່ດ້ວຍບັນດາ ຖະໜ້າຂອງອັນຫຼາຍຊາ ທີ່ພວກທ່ານເຄີຍເວົ້າ ໃນທຸກອາລະ ກອງປະຈຸບັນນັ້ນເສດ.

4/. ຝ່າຍພວກທ່ານ ກໍເວົ້າເຖິງຄວາມຖືກຕ້ອງປວງດອງ ແລະ ເອກະພາບແຫວງຊາດ, ເຄົາລົບມັບຖື ລັດຖະທຳມະນູນ, ພ້ອມກັນນັ້ນ ກໍໃສ່ຮາຮຸ້ນຮາຮຸ້ນວ່າ ບັນດາກຳລັງຮັກຊາດ ຕັ້ງໃຈແບ່ງແຍກ ປະເທດ, ລະເບີດ ລັດຖະທຳມະນູນ, ແຕ່ວ່າ ຝ່າຍພວກທ່ານ ຈຳພັດປະຕິເສດ ການສ້າງຕັ້ງ ອົງການຈັດຕັ້ງການເມືອງໃໝ່ ອັນໜຶ່ງ ທີ່ສອດຄ່ອງກັບສະພາບການຕົວຈິງ ຂອງປະເທດເຮົາ ໃນປະຈຸບັນ ເພື່ອປະຕິບັດຄວາມຖືກຕ້ອງປວງດອງ ແລະ ເອກະພາບແຫວງຊາດ.

ບັນດາກຳລັງຮັກຊາດ ໄດ້ເຜີຍໃຫ້ເຫັນແຈ້ງຫຼາຍເທື່ອແລ້ວວ່າ ສົງຄາມຮຸກຮານ ຂອງຈັກກະພັດອາເມລິກາ ແນ່ນສາດເຫດຕົ້ນຕໍໂດຍກົງ ທີ່ກໍ່ໃຫ້ສະພາບການ ຂອງປະເທດເຮົາ ປະຈຸບັນນີ້ເກີດມີ ສອງເຂດ, ສອງອຳນາດການປົກຄອງ, ສາມກຳລັງການເມືອງ ແລະ ກຳລັງປະກອບອາວຸດ. ນັ້ນ ແນ່ນຕົວຈິງອີກອັນໜຶ່ງ ຂອງສະພາບການຢູ່ລາວປະຈຸບັນນີ້.

ມີເທື່ອໜຶ່ງ, ໃນຂໍ້ສະເໜີ ກ ຂໍ ເມັດອັນທີ 64/90/996 ຝ່າຍພວກທ່ານ ກໍໄດ້ຮັບຮູ້ ໃນລະດັບອັນຈຳກັດ ທີ່ຄວາມເປັນຈິງ ພາວະວິໄສອັນນັ້ນ. ຂໍ້ 6 ໃນຂໍ້ສະເໜີດັ່ງກ່າວ ຂອງຝ່າຍພວກທ່ານ ໄດ້ເວົ້າເຖິງຄວາມພົວພັນ ໃນການໄປມາຢູ່ຢ່າມຖາມຂ້າວ ລະຫວ່າງ ປະຊາຊົນໃນສອງເຂດ, ເຂດໜຶ່ງ ພວກທ່ານເອີ້ນວ່າ ເຂດຄອບຄອງຂອງແນວລາວຮັກຊາດ ແລະ ອີກເຂດໜຶ່ງ ພວກທ່ານເອີ້ນວ່າ ຂອງ "ຝ່າຍລັດຖະບານ", ແຕ່ວ່າ ລຸນນາ, ພວກທ່ານ ບໍ່ພຽງແຕ່ ໄດ້ຕັ້ງແກ້ງບໍ່ຮັບຮູ້ຄວາມເປັນຈິງ ອັນໜັກແໜ້ນນັ້ນ ຫາກຍັງໃສ່ຮາຮຸ້ນຮາຮຸ້ນວ່າ ບັນດາກຳລັງຮັກຊາດ ຕັ້ງໃຈຈະແບ່ງແຍກປະເທດ, ລວງລະເບີດ ລັດຖະທຳມະນູນ. ອັນນັ້ນ ແນ່ນການພັກປັນ ແລະ ສ້າງໂກງຄິດລ້ຽວ ຂອງພວກທ່ານ- ຍິ່ງກ່ວານອີກ, ພວກທ່ານ ຍັງຮ້ອງໂອ ຫວງໃຫ້ບັນດາກຳລັງຮັກຊາດ ຕ້ອງເຂົ້າຮ່ວມ ວົງສາຕະນາຍາດແຫວງຊາດ- ທ້າງແລ້ວ ພວກທ່ານ ໄດ້ລົມຕົນຖະໜ້າຂອງ ອັນຊົມເຊີຍ ຂອງອາເມລິກາ ແລະ ລູກນີ້. ພວກທ່ານເອງເປັນຜູ້ທຳລາຮ ຄວາມເປັນເອກະພາບ ແຕ່ຊຳພັດ ໄດ້ເຄີຍຮ້ອງໂອໃຫ້ຜູ້ອື່ນ ຕ້ອງຮ່ວມກັນເຂົ້າ ເປັນອັນໜຶ່ງອັນດຽວ.

ບັນດາກຳລັງຮັກຊາດ ຮັບຮູ້ໂດຍຳນັກຕ້ອງວ່າ ຂຸນແຫງຄວາມແບ່ງແຍກ ໂດຍແນວອາເມລິກາ ແລະ ລູກມີ
 ເປັນຜູ້ກ່ອນ ຢູ່ໃນປະເທດເຮົານັ້ນ ບໍ່ອາດຈະຖິ້ມໃຫ້ເຕັມ ໃນມື້ໜຶ່ງຍາມດຽວໄດ້, ແຕ່ຕ້ອງມີເວລາ ແລະ ເວັ້ນໄຂ
 ວັນເຕມາະສົມ ເພື່ອປະຕິບັດ ຄວາມຖືກຕ້ອງປ່ວງດອງ ແລະ ເອກະພາບແຫ່ງຊາດ ໄປແຕ່ລະກ້າວ. ວົງໃສ່ບົດຮຽນ
 ແຫ່ງປະຫວັດສາດ ແລະ ສະພາບການຕົວຈິງ ຢູ່ປະເທດເຮົາ ໃນປະຈຸບັນ, ດ້ວຍເຈດຈຳນົງ ວັນແຮງກ້າ ຕໍ່ຄວາມຖືກ
 ຕ້ອງປ່ວງດອງ ແລະ ເອກະພາບແຫ່ງຊາດ, ບັນດາກຳລັງຮັກຊາດ ໄດ້ສະເໜີການສ້າງຕັ້ງ ວົງການຈັດຕັ້ງການເມືອງ
 ໃໝ່ ວັນໜຶ່ງ ທີ່ປະກອບດ້ວຍ ສະພາປະສົມການເມືອງ ແລະ ລັດຖະບານປະສົມ ຈົ່ງຄາວແຫ່ງຊາດ ອຸດໃໝ່ ເພື່ອສ້າງ
 ບັນດາເວັ້ນໄຂການເມືອງ ອັນຈຳເປັນ ທີ່ຮັກສາສັນຕິພາບ ແລະ ຄວາມສະຫງົບໄວ້ໄດ້, ປະຕິບັດໄປແຕ່ລະກ້າວ ຄວາມ
 ຖືກຕ້ອງປ່ວງດອງ ແລະ ເອກະພາບແຫ່ງຊາດ ໃນສະໄໝ ສັນຕິພາບ ຫາກກັບຕາວຄົນມາ ຈົນຮອດເມື່ອສຳເລັດການ
 ເລືອກຕັ້ງ ລັດຖະສະພາ ແລະ ສ້າງຕັ້ງ ລັດຖະບານປະສົມແຫ່ງຊາດ ເປັນທາງການ. ສະພາປະສົມການເມືອງ ປະກອບ
 ດ້ວຍ ພາກສ່ວນວັນກວາງຂວາງ ນັບທັງຜູ້ຕາງໜ້າຂອງ ພະບໍລົມມະວົງສານຸວົງ ແນ່ນອນການສູງສຸດ ຂອງຄວາມຖືກຕ້ອງ
 ປ່ວງດອງ ແລະ ເອກະພາບແຫ່ງຊາດ ໃນສະໄໝຫົວລ້ຽວຕົວຕໍ່ ທີ່ຍັງມີສ່ວງເຂດ, ສ່ວງອຳນາດການປົກຄອງ ຄົງຕົວ
 ຢູ່ຊ່ວຍຄາວ, ມີຫຼາຍບັນຫາ ທີ່ຍັງຄາງຄາ ທີ່ມີຄວາມພົວພັນເຖິງສ່ວງເຂດ ທີ່ຈຳເປັນຕ້ອງໃຫ້ ບັນດາຝ່າຍທັກຮວຂອງ ສົບ
 ຕໍ່ເປົກສາຫາລືກັນ ເພື່ອແກ້ໄຂ ບັນຫາ ແຫ່ງຄວາມສະເໝີພາບ, ບໍ່ໄດ້ບິບບັງຄັບກັນ.

ເລີ່ມແຕ່ ການປະຕິເສດ ຄວາມເປັນຈິງ ຂອງສະພາບການຢູ່ປະເທດເຮົາ ໃນປະຈຸບັນນີ້ ເຊິ່ງກ່າວມາຂ້າງ
 ເທິງນັ້ນ, ຝ່າຍພວກທ່ານ ໄດ້ກາວໄປເຖິງ ຂັ້ນປະຕິເສດ ການສ້າງຕັ້ງ ສະພາປະສົມການເມືອງ ໂດຍ ໄດ້ກ່າວວ່າ ວັນ
 ນັ້ນ ແນ່ນອນກະເໝີອາກບັນດາ ຂັ້ນຍັດ ແຫ່ງ ລັດຖະທຳມະນູນ. ພວກທ່ານ ຍັງໄດ້ບິດເບືອນ ວ່າ ຂໍສະເໜີ ຕົວ
 ກ່າວ ຂອງບັນດາກຳລັງຮັກຊາດ ແນ່ນອນຕາມແບບ ຂອງທວນດານ, ຄຳກ່າວອາງ ຂອງພວກທ່ານ ແນ່ນອນມີຄວາມ
 ຈິງຈັກດີເລີດ, ຖືກທຳນອງ ເສກສົນພັນແຫ່ງ ຂອງພວກທ່ານ ແນ່ນອນວາດເປີດແປນ ແລະ ຫຼາຍຊຳ ຢ່າງທີ່ສຸດ.

ຕາມຄວາມຈິງແລ້ວ, ໃນປະຫວັດສາດ ກໍ່ໄດ້ເລີຮູ້ມີ ກໍລະນີ ວັນນອກເໝີອ ຈາກຂອບເຂດ ຂອງລັດຖະ
 ທຳມະນູນ ເຊັ່ນ ການສ້າງຕັ້ງລັດຖະບານປະສົມ ຈົ່ງຄາວແຫ່ງຊາດປີ ໑໙໖໒ ຕາມລະບຽບການ ວັນພິເສດ ໂດຍບໍ່ໄດ້
 ຜ່ານ "ລັດຖະສະພາ", ແລະ ເລື່ອງນັ້ນ ກໍ່ບໍ່ພົ້ນຕໍ່ ລັດຖະທຳມະນູນ ແຕ່ຢ່າງໃດເລີຮູ້. ຍັງກ່າວນັ້ນ, ສະພາປະສົມ
 ການເມືອງ ແນ່ນອນຜະລິດຕະພັນ ວັນພິເສດ ວັນໜຶ່ງ ຂອງສະພາບການ ພິເສດວັນໜຶ່ງ ຢູ່ປະເທດເຮົາ ໃນປະຈຸບັນ ເຊິ່ງ
 ບໍ່ໄດ້ມີມາ ຈັກເທື່ອ ແລະ ກໍ່ບໍ່ຄືກັບ ວົງການ ມິຕິບັນຍັດ ຫຼືວົງການ ບໍລິຫານໂດຍ ທີ່ຍັງໄວ້ໃນລັດຖະທຳມະນູນເລີຮູ້, ຕົວ
 ນັ້ນ ມັນຈິງບໍ່ມີ ຄວາມກ່ຽວຂ້ອງ ເຖິງບັນດາ ບົດບັນຍັດ ລັດຖະທຳມະນູນ.

ການສ້າງຕັ້ງ ສະພາປະສົມການເມືອງ ຕາມຂໍສະເໜີ ຂອງບັນດາກຳລັງຮັກຊາດ ແນ່ນອນຄວງກັບ ຜົນປະ
 ໂຫຮດ ຂອງຄວາມຖືກຕ້ອງປ່ວງດອງ ແລະ ເອກະພາບແຫ່ງຊາດ, ສອດຄ່ອງກັບ ຜົນປະໂຫຮດ ວັນແທ້ຈິງ ແລະ ຄວາມ
 ນຸ່ງນາດຢາຕະຫນາ ຂອງປະຊາຊົນລາວ ທັງຊາດທຸກຝັ່ງການ, ດັ່ງນັ້ນ ມັນຈິງໄດ້ຮັບຄວາມເຫັນດີ ເຫັນພ້ອມ ແລະ ຈົມ
 ເຈີຮ ຢ່າງສຸດອົກສຸດໃຈ ຈາກປະຊາຊົນເຮົາ ທຸກຊົມວັນນະ, ນັບທັງບັນດາຜູ້ຄົນໃນກົງຈັກ ວ່າມາດການປົກຄອງວຽກຈົນ
 ປະຈຸບັນ ທີ່ ມີສະຕິຊາດ ສ່ວນໃດສ່ວນໜຶ່ງ, ມີແຕ່ບັນດາບຸກຄົນ ທີ່ຍອມຕົວ ເປັນລູກມີ ຜູ້ບອກໄດ້ໃຈຟັງ ໃຫ້ແກ່ອາເມລິ
 ກາທຳພອມມີ ຖານະຕໍ່ແຫນ້ນ ໃນກົງຈັກ ວ່າມາດການປົກຄອງວຽກຈົນ, ພະຍາຍາມເກາະຫັຮ ໃສ່ບັນດາສິດປະໂຫຮດ
 ພິເສດວັນນັ້ນ ຈົ່ງຫາທຸກວິທີທາງ ຄັດຄ້າມຕ້ານຄືນ ການສ້າງຕັ້ງ ສະພາປະສົມການເມືອງ.

໓/. ພວກທ່ານ ໃນຂັ້ນຕົ້ນ ໄດ້ປະຕິເສດແລ້ວ ຕໍ່ມາ ກໍ່ໄດ້ເວົ້າເຖິງການ ສ້າງຕັ້ງ ລັດຖະບານປະສົມ ຈົ່ງ
 ຄາວແຫ່ງຊາດອຸດໃໝ່, ແຕ່ໃນພາກຕົວຈິງແລ້ວ ຝ່າຍພວກທ່ານ ຍັງມີກົນອຸປະກອນ ຍັງຄັບຈັບຍັດກົງຈັກວ່າມາດ ການປົກ

ຄວາມສຳຄັນຂອງຈັບ ປະຈຸບັນນີ້ ເຂົ້າໃນ ການແກ້ໄຂບັນຫາບັນຫາການເມືອງ:

ບັນດາກຳລັງຮັກຊາດ ໄດ້ສະເໜີການສ້າງຕັ້ງ ລັດຖະບານປະສົມ ຊຶ່ງຄາວແຫ່ງຊາດຮຸດໃໝ່ ດ້ວຍພາກສ່ວນ ປະກອບຮ່ວມມື ແນວລາວຮັກຊາດ, ກຳລັງເປັນກາງຮັກຊາດ, ບັນດາຜູ້ຊົງຄຸນອຸດທິ ທີ່ເຕັມດີເຫັນພ້ອມ ນຳສັນຕິພາບ, ຄວາມເປັນກາງ, ເອກະລາດ, ປະຊາທິປະໄຕ, ແລະ ຝ່າຍວຽກຈັນ.

ທຸກຄົນ ລ້ວນຮູ້ດີແລ້ວວ່າ, ໃນອະບວນການຄຽງບາດຊ້າໄຫຼ ຮ່ວມໄມ່ຮ່ວມມືກັບ ແນວລາວຮັກຊາດ ເພື່ອຕໍ່ສູ້ ກູ້ຊາດ ຕາມອາເນລິການັ້ນ, ກຳລັງເປັນກາງຮັກຊາດ ໄດ້ກາຍເປັນ ກຳລັງການເມືອງໜຶ່ງ ອັນສຳຄັນ, ມີອົງການນຳ ແຜນຄະນະຮ່ວມສຳພັນ ໂດຍແມ່ນ ຫານ ຄຳສຸກ ແກ້ວລາ ເປັນປະທານ, ມີກຳລັງປະກອບອາວຸດຕ່າງໆ ຂອງຕົນ, ກຳລັງເປັນກາງຮັກຊາດ ຕ້ອງມີບົດບາດ ຖານະ ຈັນຍ່ວາດຈະຂາດໄດ້ ໃນການແກ້ໄຂບັນຫາປະຈຸບັນນີ້ ຂອງປະເທດ ຊາດ ບ້ານເມືອງ ແລະ ເປັນຝ່າຍກ່ຽວຂ້ອງຝ່າຍໜຶ່ງ ທີ່ຈຳເປັນຕ້ອງມີຜູ້ຕາງໜ້າ ໃນອົງການຈັດຕັ້ງການເມືອງໃໝ່. ນອກຈາກນັ້ນ, ຄຽງຂ້າງກັບກຳລັງເປັນກາງຮັກຊາດ ຍັງມີຜູ້ຊົງຄຸນອຸດທິ, ນັກຮຽນຮູ້ຮັກຊາດ ອັນໜ້າແທ້ໝາຍ ທີ່ເຕັມດີ ເຫັນພ້ອມນຳສັນຕິພາບ, ຄວາມເປັນກາງ, ເອກະລາດ ແລະ ປະຊາທິປະໄຕ ຢູ່ທັງສອງເຂດ ກໍຕ້ອງມີຜູ້ຕາງໜ້າໃນ ລັດຖະບານປະສົມ ຊຶ່ງຄາວແຫ່ງຊາດຮຸດໃໝ່.

ລັດຖະບານປະສົມ ຊຶ່ງຄາວແຫ່ງຊາດ ປະກອບດ້ວຍ ພາກສ່ວນ ຜູ້ຕາງໜ້າທຸກໆ ກຳລັງການເມືອງ ດັ່ງກ່າວ ນີ້ ຕາມຄຳສະເໜີ ຂອງບັນດາກຳລັງຮັກຊາດ ແຜນລິນເຕດສົມພັນທີ່ສຸດ, ມັນສົ່ງແສງເຖິງສະພາບການຕົວຈິງ ຢູ່ປະເທດ ເຮົາ ໃນປະຈຸບັນນີ້ ຢ່າງຖືກຕ້ອງ.

ເພື່ອປະຕິເສດ ຂໍສະເໜີ ຂອງບັນດາກຳລັງຮັກຊາດ, ຝ່າຍພວກທ່ານ ໄດ້ສະເໜີ ຫຼັກຄຳລາ "ລັດຖະບານ ປັບປຸງໃໝ່" ແລະ "ສະພາ ອະທຽາຣສ່ວນ", ໃນມື້ນີ້, ຝ່າຍພວກທ່ານ ຈຳຕ້ອງເວົ້າເຖິງ ລັດຖະບານປະສົມຊຶ່ງ ຄາວແຫ່ງຊາດຮຸດໃໝ່, ແຕ່ຊຳພັດທ້ອງໃຕ້ ລັດຖະບານປະສົມ ຊຶ່ງຄາວແຫ່ງຊາດຮຸດໃໝ່ ຕ້ອງໄດ້ຮັບການສ້າງຕັ້ງຂຶ້ນ ໃນຂອບເຂດສາມຝ່າຍຄື ປີ ໑໙໖໒, ຫມາຣຄວາມວ່າ ພວກທ່ານ ຕ້ອງຈະແກ້ດົງເວົ້າ ປະຫວັດສາດ ໃຫ້ກັບຄືນມາຫາ ສະໄໝກ່ອນໜ້ານັ້ນ ໑໐ ປີ ໂດຍບໍ່ເອົາຫົວຊາດບັນດາການຫັນປ່ຽນອັນໄຫຼຮຽວ ຂອງສະພາບການ ໃນປະຈຸບັນນີ້, ພວກທ່ານ ໄດ້ຮູ້ບາດ ແລ້ວເວົ້ານະລຸນນະຄອດວ່າ ອັນທີ່ເວົ້າວ່າ "ຝ່າຍກາງ ຂອງສະເດັດເຈົ້າສຸວັນນະພູມາ" ນັ້ນ ຍັງ ຍືນຍົງຄົງຕົວຢູ່ ແລະ ມັນແມ່ນຝ່າຍກາງທີ່ແທ້ຈິງ.

ໃນເວລານັ້ນ ຝ່າຍພວກທ່ານ ຍັງຄົງຕິດປ້າຮປອນແປງ "ລັດຖະບານປະສົມຊຶ່ງຄາວແຫ່ງຊາດສາມຝ່າຍ" ໃຫ້ແກ່ອຳນາດການປົກຄອງວຽກຈັນ ປະຈຸບັນນີ້ ແລະ ອອກແຮງ ແຜນແຕ່ງໃໝ່ມັນດ້ວຍ ບັນດາເຈົ້ອງປະດັບ "ເປັນກາງ", "ເອກະລາດ", "ຖືກຕ້ອງຕາມກົດໝາຍ", "ຖືກຕ້ອງຕາມ ລັດຖະທຳມະນູນ", "ປະຊາທິປະໄຕ" ແລະ ອື່ນໆ.

ບັນດາກຳລັງຮັກຊາດ ໄດ້ຊອກຫາຂໍ້ເທັດແລ້ວວ່າ ອຳນາດການປົກຄອງວຽກຈັນປະຈຸບັນ ເປັນພຽງແຕ່ອຳ ນາດການປົກຄອງລູກມື ໂດຍແມ່ນອາເນລິກາ ປັນແຕ່ງຂຶ້ນ ຈາກການລັດຖະປະຫານ ອັນທີ່ ໑໙/໔/໑໙໖໔, ເປັນເຄື່ອງ ມີລຳເນືອງຂຶ້ນແບບໃໝ່ ອັນໜຶ່ງ ເພື່ອປົກຄອງປະຊາຊົນເຮົາ ແລະ ດຳເນີນສິ່ງຄາມຮຸກຮານ ຢູ່ປະເທດເຮົາ. ເພື່ອ ແນໃສ່ຈຸດປະສົງຫຼອດຄວງ, ອາເນລິກາ ແລະ ພວກລູກມື ຍັງຄົງຮັກສາ ສະເດັດເຈົ້າສຸວັນນະພູມາໄວ້ເປັນ "ນາຍົກລັດ ຖະມົນຕີ" ພາຍຫຼັງ ທີ່ພວກລູກມື ປ່ຽນຕົວເພິ່ນ, ແລະ ຍັງຄົງເອີ້ນອຳນາດການປົກຄອງອັນນີ້ວ່າ "ລັດຖະບານປະສົມ ຊຶ່ງ ຄາວແຫ່ງຊາດສາມຝ່າຍ". ອຳນາດການປົກຄອງນີ້ ໄດ້ອອກແຮງ ຕໍ່ແຮງຕໍ່ຂ້າ ໃຫ້ອາເນລິກາ ດຳເນີນ ບັນດາການ ເຄື່ອນທັບບຸກໂຈມຕີຍຸດຍິດເຂດປົດປ່ຽນ ບັນດາກຳລັງຮັກຊາດ ແລະ ບັນດາການໂຈມຕີ ລ້າງຜາມ ດ້ວຍກອງທັບອາກາດ ຕະຫຼອດໃນໄລຍະ ໑ ປີ ທີ່ຜ່ານມາ, ໄດ້ໃຫ້ອາເນລິກາ ນຳເອົາກອງທະຫານຫຼຸ້ມໂຊ່ງຜນ ແລະ ກອງທະຫານຫຼວງໄທ

ເຂົ້າຫຳລາດ ເພື່ອຜາມປະເທດເຮົາ, ໄດ້ ປະຕິບັດແຜນການ ກວາດຄວມ ເອົາປະຊາຊົນເຂົ້າໃນບັນດາ "ເຂດອົບພະຍົບຫຼັບໄພ" ຢ່າງອຸ່ມຂຽວ ເພື່ອເພີ່ມທະວີ ການກອບໂກຮ ເອົາຊັບສິນເງິນທອງ ເທື່ອແຮງ ຂອງປະຊາຊົນເຮົາ ຮັບໃຊ້ໃຫ້ແກ່ "ສິ່ງຄາມພິເສດ" ຂອງອາເມລິກາ. ພຽງແຕ່ ການກະທຳຂາດຊາດ, ທຳຮ້າຍປະຊາຊົນເຫຼົ່ານັ້ນ ຂອງອຳນາດການປົກຄອງວຽງຈັນ ກໍ່ໄດ້ກໍ່ໂຫດກຳ ອັນໃຫ້ຮຽງຮວງຕ່າງໆ ຕໍ່ປະຊາຊົນ ແລະ ຕໍ່ຊາດເຮົາ. ຂໍຖາມເບິ່ງວ່າ, ເມື່ອເປັນເຈົ້າໜ້າທີ່ແລ້ວ ຄວາມເປັນ ເອກະລາດ, ອຳນາດອະທິປະໄຕ, ຄວາມເປັນກາງ ແລະ ປະຊາທິປະໄຕ ມັນໄປໃສ່ຫມິດແລ້ວ, ຫຼືວ່າໄດ້ສູນເສຮ ຄວາມເປັນເອກະລາດ, ອຳນາດອະທິປະໄຕ, ໄດ້ກາຍເປັນຂໍ້ວຽນມາໃຊ້ ແລະ ໄດ້ຜິດຕໍ່ປະຊາທິປະໄຕແລ້ວ? ຝ່າຽວວຽງຈັນ ຍັງຈະແຄນຕາມເງິນໂດລາ, ຍັງຈະຍອມເປັນລູກມືໃຫ້ອາເມລິກາຜູ້ຮຸກຮາມ ເພື່ອຫາຄວາມລຳ້ລວຽ ເທິງກອງກະດູກ ແລະ ເລືອດເນື້ອເທື່ອແຮງ ຂອງປະຊາຊົນເຮົາ ໄປສອດໃສ່ອີກ ?.

ບັນດາກຳລັງຮັກຊາດ ກໍ່ໄດ້ເພີ່ມແບ່ງໂຕເຕັມແຈ້ງແລ້ວວ່າ ພາວຫຼັງຈາກການລັດຖະປະຫານເດືອນ 4/1960, ພາກສ່ວນປະກອບສາມຝ່າຽ ປີ 1960 ໄດ້ຖືກອາເມລິກາ ແລະ ຝ່າຽອອາ ຫຳລາດ ແລະ ດັບສູນແລ້ວ. ກິນອຸບາດ ຂອງອາເມລິກາ ແລະ ຝ່າຽອອາ ກິນກິນຝ່າຽເປັນກາງ ໄດ້ເຮັດໃຫ້ ຜູ້ຄົນເປັນກາງຮັກຊາດ ຈຳຕ້ອງລຸກຂຶ້ນເຕົ້າໂຮມກັນເຂົ້າ ເປັນກຳລັງ ເປັນກາງຮັກຊາດ ໂດຽແນ່ນ ທ່ານ ຄຳສຸກ ແກວລາ ເປັນຫົວໜ້າ. ສ່ວນ ສະເດັດເຈົ້າ ສຸວັນນະພູມາ ພ້ອມດ້ວຍຜູ້ຄົນສ່ວນໂອກາດ ທີ່ລະບົດ ຈຳນວນໜຶ່ງ ໃນຝ່າຽເປັນກາງ ໄດ້ກາຍເປັນຫາງອັນໜຶ່ງ ຂອງຝ່າຽອອາ, ເປັນລູກມືທີ່ມີບັນຍາຍາກເອົາງານ ໃຫ້ພວກອາເມລິກາຜູ້ຮຸກຮາມ. ສະເດັດເຈົ້າ ສຸວັນນະພູມາເອງ ກໍ່ໄດ້ປະກາດຢ່າງເປີດເຜີຍວ່າ ຝ່າຽອອາ ແລະ ພັກຝ່າຽຂອງເພິ່ນ ໄດ້ຮວມກັນເຂົ້າເປັນຝ່າຽດຽວ ໂດຽແນ່ນເພິ່ນເອງ ເປັນຕົວແທນ. ເພາະສະນັ້ນ, ການເອນວ່າ ພວກທ່ານ ເປັນຝ່າຽວຽງຈັນ ໂດຽແນ່ນ ສະເດັດເຈົ້າ ສຸວັນນະພູມາ ເປັນຫົວໜ້າ ນັ້ນ ແມ່ນຖືກຕ້ອງເໝາະສົມທີ່ສຸດແລ້ວ.

ດ້ວຽເຫດນັ້ນ, ຝ່າຽພວກທ່ານ ບໍ່ອາດຈະທ້ວງໃຫ້ ສ້າງຕັ້ງລັດຖະບານປະສົມ ຈົ່ວຄາວແຫ່ງຊາດອຸດໃໝ່ ໃນຂອບເຂດສາມຝ່າຽ ປີ 1960 ໄດ້. ທຳປະຫ້ວງດັ່ງກ່າວນັ້ນ ຂອງຝ່າຽພວກທ່ານ ບໍ່ມີພູນຖານຄວາມຈິງຈັກທີ່ເລີຍແລະໂຮ່ເຫດພື້ນ ທີ່ສຸດ. ຫຼັກຕຳລາ "ລັດຖະບານປະສົມ ຈົ່ວຄາວແຫ່ງຊາດອຸດໃໝ່ ໃນຂອບເຂດ ສາມຝ່າຽປີ 1960" ແລະ "ສະພາ ຂະຫຽາດສ່ວນ" ທີ່ພວກທ່ານໄດ້ສະເໜີອອກນັ້ນ ແມ່ນເພື່ອປົກປິດກິນອຸບາດ ໜ່ວງໜ່ຽວ ຮັກສາກົງຈັກອຳນາດການປົກຄອງລູກມື ອາເມລິກາ ປະຈຸບັນນີ້ ດ້ວຽການ "ດັດແປງແກ້ໄຂ" ບາງຢ່າງ ແລ້ວນຳເອົາກົງຈັກ ອຳນາດການປົກຄອງນັ້ນ ມາຍັດໃສ່ການແກ້ໄຂ ບັນດາບັນຫາການເມືອງ ປະຈຸບັນນີ້. ອັນນັ້ນ ເປັນພຽງການຫຼອກລວງ, ແນ່ນອນບໍ່ແມ່ນການຜ່ອນສັນຜ່ອນຍາວ ດັ່ງທີ່ພວກທ່ານໄດ້ເວົ້າ, ພວກຂ້າພະເຈົ້າ ປະຕິເສດ ຢ່າງເດັດຂາດ.

4/. ຝ່າຽພວກທ່ານ ບໍ່ພຽງແຕ່ບໍ່ຍອມຕອບສະໜອງ ບັນດາຂໍສະເໜີ ຂອງບັນດາກຳລັງຮັກຊາດ ຫາກຍັງແກ່ຍາວ, ຕໍດານ ບໍ່ຍອມແກ້ໄຂບັນດາບັນຫາ ລະບຽບການ ທີ່ຍາວຕາງຄາ ເພື່ອແນໃສ່ຂັດຂ້າງ ແກ້ດັ່ງ ໃຫ້ການຈາລະຈາຍົດຍາວຕໍ່ມື້ນີ້:

ເຖິງວ່າ ພວກຂ້າພະເຈົ້າ ໄດ້ຄິດຄຳຢ່າງເດັດຂາດ ຫຼາຍເທື່ອແລ້ວ, ແຕ່ມາປະຈຸບັນນີ້ ພວກທ່ານ ຍັງບໍ່ຍອມ ເອົາຫຼຸງ ທີ່ພວກທ່ານປົກໃສ່ໃນຫ້ອງປະຊຸມ ຕາມລຳພັງໃຈນັ້ນ ອອກຈາກຫ້ອງປະຊຸມ, ຍັງບໍ່ຍອມປະລະ ຊື່ ແລະ ຖານະ ອັນປອມແປງ "ຜູ້ຕາງໜ້າ ຂອງລັດຖະບານປະສົມ ຈົ່ວຄາວແຫ່ງຊາດ", ເຊິ່ງເປັນລັດຖະບານ ທີ່ຖືກໂຕນລົ້ມແຕກອ່ອນຫນ້ານ 2 ປີ.

ສິ່ງທີ່ເປັນອັນຕະລາຮຸກຮ້າຍແຮງ ທີ່ຫາກເກີດຂຶ້ນ ໃນເວລານັ້ນ ແມ່ນໃນອາລະປະຊຸມທີ່ 10 ແລ້ວນີ້ ພວກທ່ານ ໄດ້ປະກາດວ່າ ຖ້າພວກຂ້າພະເຈົ້າ ຫາກບໍ່ຍອມຮັບຮູ້ ແລະ ຖານະອັນປອມແປງ ຂອງຄະນະຜູ້ແທນພວກທ່ານ

ແລະ ພວກທ່ານ ກໍຈະເຮົາ, ບໍ່ເຈລະຈາອີກ, ຄຳປະກາດດັ່ງກ່າວ ຂອງພວກທ່ານ ບໍ່ອາດຈະນາຍູ້ ກໍຄື ບໍ່ອາດຈະຖນ
ຄວາມຮັບຜິດຊອບ ໃຫ້ພວກຂ້າມະເຈົ້າໂດດດາກ. ກົງກັນຂ້າມ, ຝ່າຍພວກທ່ານ ຕ້ອງຮັບຜິດຊອບຕໍ່ພົນຮ້າຍ ທຸກຢ່າງ
ທີ່ພວມຂົ່ມຂູ່ດັ່ງກ່າວ ຂອງພວກທ່ານ ໂດຍຂ້າມ.

ອີກເທື່ອໜຶ່ງ, ພວກຂ້າມະເຈົ້າ ຍິນຍັບວ່າ ບໍ່ສາມາດຈະມີການເຈລະຈາ ຢ່າງເຂັ້ມງວດ ໃນເມື່ອຝ່າຍໜຶ່ງ
ທີ່ສອມເຈລະຈາ ຍັງຄົງເກາະຫຮູ້ເວົ້າຊື່ ແລະ ຖາມຮ້ອນຢ່ວມແປງ ທີ່ຕົນເອງວ່າ ເປັນຕົວແທນ ຂອງສິ່ງທີ່ບໍ່ມີຊື່ອັດຕິ
ອີກແລ້ວ, ຍ້ອນວ່າ ເຈລະຈາກັບຝ່າຍໜຶ່ງ ທີ່ຕົນເອງວ່າ ເປັນຕົວແທນໃນແກ້ເວົ້າຟ້ອນນັ້ນແລ້ວ ກໍບໍ່ອາດຈະແກ້ໄຂ
ບັນຫາຫຼັງໝົດໄດ້.

ຖ້າພວກທ່ານ ຫາກຍັງຄວາມ, ບໍ່ຍ້ອນປະລະ ຊື່ ແລະ ເງາມະ ອັນຢ່ວມແປງດັ່ງກ່າວແລ້ວ ກໍຫມາຍຄວາມວ່າ
ໄດ້ຂັດຂວາງການເຈລະຈາ, ເຮັດໃຫ້ການເຈລະຈາ ບໍ່ອາດຈະບັນລຸເຖິງພື້ນຜິດໄດ້, ແລະ ພວກທ່ານເອງ ຕ້ອງ
ເປັນຜູ້ຮັບຜິດຊອບ ຕໍ່ສິ່ງເຫຼົ່ານັ້ນ ຢ່າງສະເໝີ.

໕/. ໃນເມື່ອໃຈກິນດູບາຣ ແກ້ຍາວການເຈລະຈາ, ຝ່າຍພວກທ່ານ ພວມອອກແຮງປະຕິບັດ ແຜນການເພີ່ມ
ທະວີສິ່ງຄາມຮຸກຮາມ ຂອງອາເມລິກາ, ຈຸກຍູ້ການເຄື່ອນໄຫວ ຫາງການທະຫານ ຢ່າງຂຸນຂຸນ ເພື່ອຫຼັງບາດເວົ້າທ່າ
ແຮງ ໃນການເຈລະຈາ:

ຕະຫຼອດໃນ ໒ ເດືອນກ່ອນ ທີ່ຜ່ານມາ, ໃນເມື່ອກອງປະຊຸມ ຍັງຢືນຢູ່ບ່ອນເກົ່າ ຍ້ອນບັນດາກິນດູບາຣອັດຂວາງ
ຂອງຝ່າຍພວກທ່ານ, ອາເມລິກາ ແລະ ຝ່າຍພວກທ່ານ ບໍ່ໄດ້ລິດລະ ຈຸກຍູ້ບັນດາການເຄື່ອນທີ່ ບຸກໂຈມຕີ ບຽດຍັດ
ເຂດກວດກາ ຂອງບັນດາກຳລັງຮັກຊາດ ຢ່າງຂະໜາດໃຫຍ່, ໂດຍສະເພາະແມ່ນຢູ່ ບໍ່ດິເວນ ທົ່ງໄຫຼນ-ຊຽງຂວາງ
ແລະ ພາກລາວໃຕ້. ອາເມລິກາ ໄດ້ເພີ່ມທະວີ ບັນດາການໂຈມຕີ ດ້ວຍກອງທັບອາກາດ ນັບທັງເຮືອບິນຍຸດທະສາດ
ເບ-໕໒ ຂຸນເຖິງລະດັບຮ້າຍແຮງ ກ່ວາເວລາໃດໜຶ່ງ. ໃນເວລານັ້ນ, ອາເມລິກາ ໄດ້ລ່ຳລຽງອາວຸດ, ເຄື່ອງດູບ
ປະກອນສິ່ງຄາມ ເພີ່ມເຕີມ ໃຫ້ກອງທະຫານຝ່າຍຂວາງຮຽງຈັນ ແລະ "ກຳລັງຄິເສດ" ອາງປາວ, ເພີ່ມທະວີກຳລັງ
ຂອງ ບັນດາກອງທະຫານລູກມີເຫຼົ້ານີ້ ແລະ ຈັດຕັ້ງບັນດາກອງທະຫານເຫຼົ່ານີ້ ເປັນກົມກອງ ເຄື່ອນທີ່ໃຫ້ສູງກິນກອງ
ຂະໜາດກອງພົນນັ້ນ ແລະ ກອງພົນ. ພ້ອມກັນນັ້ນ, ອາເມລິກາ ໄດ້ນຳເຕົ້າກວງທະຫານຫຼວງໄທ ຫຼາຍກົມກອງເຂົ້າ
ປະເທດເຮົາຕື່ມອີກ, ໄດ້ຍົກຈຳນວນກົມກອງທະຫານຫຼວງໄທ ທີ່ປະຈຳຢູ່ໃນປະເທດເຮົາ ຂຸນເຖິງ ໓໒ ກອງພົນ ທະຫານ
ຮາບ ແລະ ທະຫານບິນໃຫຍ່.

ຫວ່າງແລ້ວນີ້, ຕາມແຜນການ ຂອງອາເມລິກາ, ອຳນາດການປົກຄອງລູກມີ ວຽງຈັນ ໄດ້ແຕ່ງຕັ້ງຄະນະກຳ
ນະການທາງການທະຫານ ແລະ ການເມືອງ ໄປພົບພວກກຳອຳນາດປົກຄອງຫຼຸມໂຊງອນ, ພະນົມເປັນ ແລະ ພວກກຳ
ອຳນາດປະຕິການບາງກອກ ເພື່ອເປີກສາທາລິ ການປະສານສົມທົບ ໃນການເຄື່ອນໄຫວ ທາງດ້ານການທະຫານ ແລະ
ສ້າງຕັ້ງ "ພັນທະພາບ ທາງການທະຫານ ລະຫວ່າງ ສີ່ປະເທດ" ໃນຂອບເຂດ "ພັນທະພາບ ພາກພື້ນ" ຂອງ "ທິດ
ສະດີ ນິກເຊີນ". ໄປພ້ອມໆ ກັບບັນດາການເຄື່ອນໄຫວດັ່ງກ່າວ ນາເທິງນີ້, ຫວ່າງແລ້ວນີ້, ຫຼັງຈາກໄດ້ໄປໂຊງອນ,
ພະນົມເປັນ, ນາຮພິນ ແຮກ ຜູ້ຊ່ວຍທີ່ເປີກສາ ກໍຮວກັບຄວາມສະຫງົບຢອດໄພ ແຫ່ງຊາດ ຂອງນິກເຊີນ ກໍໄດ້ນາວຮຽງ
ຈັນ ເພື່ອເປີກສາທາລິກັບ ຝ່າຍພວກທ່ານ. ເປັນອັນແນ່ນອນວ່າ ນາຮພິນ ແຮກ ນາວຮຽງຈັນ ບໍ່ແມ່ນຈະນຳມາ ເຊິ່ງ
ຄວາມເປັນ ສັນຕິພາບ ໃຫ້ແກ່ລາວ, ແຕ່ຫາກໄດ້ຂຶ້ນເວົ້າລະເບີດ ລູກບິນ ນາເພີ່ມເຕີມ ເພື່ອຂ້າພົນ ທຳຮ້າຍ ປະ
ຊາຊົນເຮົາ.

ສະພາບການທັງໝົດເທິງນີ້ ໄດ້ສະແດງໃຫ້ເຫັນວ່າ ອາເມລິກາ ແລະ ຝ່າຍພວກທ່ານ ພວມຊຸມຊົນ ກະ
ກຽມບັນດາ ບາດກ້າວ ສ່ຽງໄພ ທາງການທະຫານໃໝ່ ທີ່ອັນຕະລາຍທີ່ສຸດ. ເປັນອັນຈະແຈ້ງວ່າ ຝ່າຍພວກທ່ານ
ພວມອອກແຮງ ປະຕິບັດແຜນການ ເພີ່ມທະວີສົງຄາມຮຸກຮານ ຂອງອາເມລິກາ, ບໍ່ແມ່ນວ່າ ພວກທ່ານ ຈົ່ງໃຈຢາກ
ແກ້ໄຂບັນດາບັນຫາ ປະຈຸບັນນີ້ ຂອງປະເທດ ໂດຍສັນຕິວິທີ.

ອີກເທື່ອໜຶ່ງ, ພວກຂ້າພະເຈົ້າ ຮຽກຮອງ ຝ່າຍພວກທ່ານ ຈົ່ງແຍກຕົວອອກຈາກ ການຄວບຄຸມ ຂອງອາ
ເມລິກາ, ປະລະຄວາມໄຟຟ້າ ຢາກເຈລະຈາ ໃນທ້າຍແຮງ ແລ້ວກ້າວເຂົ້າ ເຈລະຈາ ຢ່າງເຂັ້ມງວດ. ຝ່າຍພວກ
ທ່ານ ຈົ່ງຕອບສະຫນອງ ບັນດາຂໍສະເໜີ ຂອງບັນດາ ກຳລັງຮັກຊາດ ຢ່າງຕັ້ງໜ້າ ແອນ ເຂັ້ມງວດ, ກ່ອນອັນທີ່
ແມ່ນຕອບບັນດາບັນຫາ ອັນຮີບຄວນ ດັ່ງລຸ່ມນີ້ :

1/- ອາເມລິກາ ຕ້ອງຢຸດເຊົາ ການຮຸກຮານ ປະເທດເຮົາ, ເປັນຕົ້ນແມ່ນ ຕ້ອງຢຸດເຊົາ ການລະເບີດ,
ຕ້ອງໃຊ້ຄ່າເສດຖາຣ ໃຫ້ແກ່ປະຊາຊົນ, ແລະ ປະເທດເຮົາ ເຊິ່ງເກີດມາຈາກສົງຄາມຮຸກຮານ ຂອງຈັກກະພັດອາເມລິກາ.

2/- ອາເມລິກາ ຕ້ອງຖອນຕີເປີກສາ, ພະນັກງານ ທະຫານຂອງອາເມລິກາ ແລະ ປະເທດບໍລິວານ ອອກ
ຈາກລາວໃຫ້ໝົດ, ຕ້ອງຖອນກອງທະຫານໄທໃຫ້ໝົດ, ລົບລ້າງກຳລັງພິເສດ ເຊິ່ງແມ່ນອາເມລິກາຈັດຕັ້ງຂຶ້ນ, ລົງ
ເກືອ ແລະ ບັງຄັບບັນຊານັ້ນ ໃນທັນທີ, ຕ້ອງຢຸດເຊົາ ການຕິດພັນທາງທະຫານ ຂອງອາເມລິກາ ຕໍ່ລາວ ຢ່າງຕະຫຼອດການ.

3/- ຝ່າຣວຣງຈັນ ຕ້ອງຮັບເຫັນດີ ຈັດຕັ້ງ ສະພາປະສົມການເມືອງ ເຊິ່ງແມ່ນ ວົງການຈັດຕັ້ງສູງສຸດ ແຫ່ງ
ຄວາມຖືກຕ້ອງປວງດອງຊາດ ໃນທັນທີ.

4/- ຕ້ອງຈັດຕັ້ງ ລັດຖະບານປະສົມ ແຫ່ງຊາດຊົ່ວຄາວອຸດໃໝ່ ທີ່ມີສ່ວນປະກອບ ແລະ ກົງຈັກທີ່ເໝາະ
ສົມ, ປະກອບດ້ວຍ ສາມຝ່າຣ ຄື:

- ແນວລາວຮັກຊາດ,
- ຄະນະ ຮ່ວມສຳພັນ ກຳລັງເປັນກາງ ຮັກຊາດ ເຊິ່ງແມ່ນ ທ່ານ ຄຳສຸກ ແກ້ວລາ ເປັນຜູ້
ນຳ ແລະ ຜູ້ຊົງຄຸນນະວຸດທິ ປັນຍາຈິນ ທີ່ຮັກຊາດ.
- ຝ່າຣວຣງຈັນ ເຊິ່ງແມ່ນ ສະເດັດ ເຈົ້າສຸວັນນະພູມາ ເປັນຫົວໜ້າ.

5/- ຕ້ອງເຮັດໃຫ້ຕົວເມືອງວຣງຈັນ ເປັນກາງ ເພື່ອເປັນບ່ອນຕັ້ງ ແລະ ເລື່ອນໄຫວ ຂອງສະພາປະສົມ
ການເມືອງ ແລະ ລັດຖະບານປະສົມ ແຫ່ງຊາດຊົ່ວຄາວອຸດໃໝ່.

6/- ຕ້ອງກຳໜົດ ຖານະ ຂອງຄະນະຜູ້ແທນສອງຝ່າຣ ຢ່າງຈະແຈ້ງ ດັ່ງໄດ້ເວົ້າຢູ່ໃນ ຂໍສະເໜີ ຂອງບັນ
ດາກຳລັງຮັກຊາດ, ໝາຍຄວາມວ່າ ຝ່າຣໜຶ່ງແມ່ນ ຄະນະຜູ້ແທນ ບັນດາກຳລັງຮັກຊາດ ແລະ ອີກຝ່າຣໜຶ່ງແມ່ນ ຄະ
ນະຜູ້ແທນ ຂອງອຳນາດການປົກຄອງວຣງຈັນ, ຕ້ອງຢຸດເຊົາ ການປົກຫຸງໃສ່ໃນຕ້ອງປະຈຸບັນ. ບັນດາກຳລັງຮັກຊາດ ບໍ່
ຮັບຮູ້ຜູ້ໃດ ທີ່ເວົ້າຊົ່ວຄວາມໃສ່ໃຫ້ເຫັນວ່າ ເປັນຜູ້ຕາງໜ້າ ໃຫ້ອົງການໃດໜຶ່ງ ທີ່ໄດ້ຖືກໂຄ່ນລົ້ມໄປແລ້ວແຕ່ ປີ 1975,
ໝາຍຄວາມວ່າ ໄດ້ຕາຣໄປແລ້ວ; ຜູ້ທີ່ໃຊ້ ຖານະ ອັນທີ່ຕາຣໄປແລ້ວ ບໍ່ອາດຈະແກ້ໄຂເຮັດໄດ້.

13th session

9. 1. 73

9 JAN 1973

ບົດ ປະ ກອ ບ ຄ ຳ ຕ ື ນ

ຂອງ ທ່ານ ພູນ ສີປະເສີດ, ຫົວໜ້າ ຄະນະຜູ້ແທນ ບັນດາກຳລັງຮັກຊາດລາວ, ກ່າວໃນອາລະປະຊຸມ ເທື່ອທີ ໑໓ (ໃນວັນທີ ໙/໑/໑໙໗໓).

ບັນດາທ່ານ,

ດ້ວຍເຈດຕະນາດີ ຢາກແກ້ໄຂບັນຫາຕ່າງໆ ຂອງປະເທດຊາດ ໃນປະຈຸບັນ ໂດຍສົມດິວິດີ, ບັນດາກຳລັງຮັກຊາດ ໄດ້ເປັນເຈົ້າການ ເຮັດໃຫ້ກອງປະຊຸມ ເຈລະຈາ ລະຫວ່າງ ບັນດາຝ່າຊ ທີ່ກ່ຽວຂ້ອງເກີດຂຶ້ນ ຢູ່ທ້ອງຖິ່ນໂດຍໄວ, ອັນເປັນການ ຕອບສະໜອງ ຄວາມຄອງຄຽ ຂອງປະຊາຊົນເຮົາ ແລະ ຫາງສຽງຢູ່ໃນໂລກ. ອັນນັ້ນ ແມ່ນເຈດຕະນາດີ ທີ່ບໍ່ມີຜູ້ໃດ ສາມາດຍິດເຍືອນໄດ້. ຄຽງຄູ່ກັບທ່າທີ່ອັນເຕັ້ນໄປດ້ວຍ ເຈດຕະນາດີດັ່ງກ່າວນັ້ນ, ຄະນະຜູ້ແທນ ບັນດາກຳລັງຮັກຊາດ ຍັງໄດ້ວາງອໍສະເໜີຕ່າງໆ ທີ່ຖືກຕ້ອງ, ສົມເຫດສົມຜົນອອກ ແນໃສ່ແກ້ໄຂບັນຫາລາວ ໂດຍສົມດິວິດີ ບົນພື້ນຖານ ສັນຍາເຈົ້າເມືອງປີ ໑໙໖໒ ແລະ ສະພາບການຕົວຈິງ ຂອງບ້ານເມືອງເຮົາ ໃນປະຈຸບັນ. ບັນດາອໍສະເໜີດັ່ງກ່າວ ປະກອບດ້ວຍ ວິທີການຕົວຈິງຕ່າງໆ:

- ຢູ່ເຈົ້າການດຳເນີນສົງຄາມຮຸກຮານ ອັນເຕັ້ນໄປດ້ວຍໂທດກຳ ຂອງອາເມລິກາ ໃນຫຼາຍສິບປີ ຕໍ່ປະຊາຊົນເຮົາ ໂດຍສົມດິວິດີ, ຢູ່ເຈົ້າການຕິດພັນທາງທະຫານ ແລະ ທຸກຮູບການ ແຊກແຊງຂອງອາເມລິກາ ຕໍ່ປະເທດເຮົາ ຢ່າງຕະຫຼອດການ, ຮັບປະກັນໃຫ້ຄວາມເປັນ ເອກະລາດ, ອະທິປະໄຕ ແລະ ຜົນແໜ້ນດິນ ອັນລົບຖ້ວນຂອງລາວ ໄດ້ຮັບການ ເຄົາລົບພິຍາ ຢ່າງເຈິງຈອງ ຖືກຕ້ອງຕາມຫຼັກການຕ່າງໆ ຂອງສັນຍາເຈົ້າເມືອງປີ ໑໙໖໒.

- ແກ້ໄຂຊຸມ ແຫ່ງຄວາມແບ່ງແຍກ ຂອງຂັນ ລະຫວ່າງຄົນລາວນຳກັນ ເຊິ່ງແມ່ນພວກ ອາເມລິກາຜູ້ຮຸກຮານ ແລະ ພວກລູກແຫຼ່ງຕີນມີ ເປັນຜູ້ກອນ ໃນສອງເທື່ອກອນນີ້, ປະຕິບັດຄວາມຖືກຕ້ອງ ປອງດອງ ແລະ ເອກະພາບແຫ່ງຊາດ ໄປເທື່ອລະກ້າວ ບົນພື້ນຖານ ສະພາບການຕົວຈິງ ຂອງບ້ານເມືອງເຮົາ ໃນປະຈຸບັນ ທີ່ມີສອງເຂດ, ສອງດຳນາດການປົກຄອງ, ສາມກຳລັງການເມືອງ ເຊິ່ງບໍ່ໃຫ້ຝ່າຊໃດບັງບຽດ ແລະ ກິນກິນກັນ. ໃນວິທີການດັ່ງກ່າວ ມີສອງບັນຫາ ອັນເປັນພື້ນຖານຄື ການສ້າງຕັ້ງ ສະພາປະສົມການເມືອງ ແລະ ລັດຖະບານປະສົມ ຈຶ່ງຄວາມແຫ່ງຊາດຄູດໃໝ່ ໂດຍມີບົດບາດ, ພາລະໝາດີ, ສິດ ແລະ ໂຄງຮ່າງຈັດຕັ້ງ ດັ່ງທີ່ຄະນະຜູ້ແທນ ພວກຂ້າພະເຈົ້າໄດ້ສະເໜີມາຫຼາຍຄັ້ງຫຼາຍເທື່ອແລ້ວ.

ດ້ວຍເຈດຕະນາດີ ຂອງບັນດາກຳລັງຮັກຊາດ, ພວກຂ້າພະເຈົ້າ ມີເຈດຈຳນົງ ຢາກແກ້ໄຂສົງຄາມຮຸກຮານ ທີ່ອາເມລິກາ ກໍ່ຂຶ້ນຢູ່ໃນປະເທດເຮົາ ໃຫ້ແລ້ວໂດຍໄວ ພ້ອມໆກັນກັບການແກ້ໄຂ ບັນດາບັນຫາ ທີ່ຍັງຄ້າງຄາ ລະຫວ່າງບັນດາຝ່າຊລາວທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ເພື່ອສ້າງສັນຕິພາບຄືນໃໝ່ ແລະ ປະຕິບັດຄວາມຖືກຕ້ອງປອງດອງ ແລະ ເອກະພາບແຫ່ງຊາດໄປເທື່ອລະກ້າວ ບົນພື້ນຖານ ອັນໜັ້ນຄົງ ຖາວອນ, ບໍ່ອາດຈະປະໂຫ້ ພວກຈັກກະພັດອາເມລິກາ ນາກຮ່ວຂອງ ກັບວຽກງານ ຂອງບ້ານເມືອງເຮົາ ເຊິ່ງອາດຈະເຮັດໃຫ້ສົງຄາມລະເບີດຄືນໃໝ່ ຄືດັ່ງທີ່ເປັນມາແລ້ວໃນ ການໂຮມລາວ ສອງເທື່ອເມືອງປີ ໑໙໕໗ ແລະ ໑໙໖໒.

ແຕ່ເປັນຫນ້າເສຍດາຍທີ່ສຸດ ທີ່ຝ່າຊພວກທ່ານ ບໍ່ໄດ້ຕອບສະໜອງ ເຈດຕະນາດີດັ່ງກ່າວ ຂອງພວກຂ້າພະເຈົ້າ ແຕ່ຢ່າງໃດເລີຍ, ສະເພາະຢ່າງຍິ່ງ, ໃນຄຳປະກາດຕ່າງໆ ຂອງພົນ ຫວ່າງມ່ວນນາມ, ສະເດັດເຈົ້າ ສຸວັນນະພູນາ

ຫົວໜ້າຝ່າຍອື່ນໆ ບໍ່ໄດ້ລ່ວງລີ ໃນການໃສ່ຮາງປ້າງສີ ຢ່າງໃດເທດພົນທີ່ສຸດ, ໄດ້ສະແດງທ່າທີ ເປັນເຈົ້າໃຫຍ່ນາຮ
 ໂຕ ຕໍ່ຝ່າຍ ບັນດາກຳລັງອັກຊາດ ແລະ ຍັງຄົງດຳເນີນການສຳຫຼັກໜັ້ນ ໃນການແກ້ໄຂບັນດາບັນຫາ ຂອງບ້ານເມືອງ, ພະ
 ຍາຍາມເກາະກຸຮ ອາເນລິກາ ແລະ ອົງໃສ່ລູກລະເບີດ ລູກປືນ ຂອງອາເນລິກາ ເພື່ອນານຊຸມຊົນອັກຊາດທັງຫຼາຍ. ດ້ວຍ
 ເຫດນັ້ນ, ໃນອາລະປະຈຸນເທື່ອນ, ຄະນະຜູ້ແທນ ບັນດາກຳລັງອັກຊາດ ຈຳເປັນຕ້ອງແຈ້ງໄວ້ແຍກ ບັນຫາຕ່າງໆ ທີ່
 ສະເດັດ ເຈົ້າສຸວັນນະພູມາ ແລະ ພວກທ່ານ ໄດ້ສະເໜີເອກ ໃນຫວ່າງນັ້ນ ໃຫ້ກະຈ່າງແຈ້ງ ຕໍ່ໜ້າຝ່າຍອື່ນກວ່າຈຳນ
 ເພື່ອໃຫ້ຮູ້ວ່າ ອົງການ ກຳລັງນາດວຽງຈັນ ໄດ້ຮັບຕິດຕັ້ງກັບອຸບາຮ ຂອງວິກິດການປົກຄອງ ນິກເຊີນ ຕໍ່ປະເທດຊາດວິນ
 ແສນຮັກ ແລະ ແຂວງແທນ ຂອງພວກເຮົາແນວໃດ.

໑/- ການທີ່ ສະເດັດເຈົ້າ ສຸວັນນະພູມາ ແລະ ພວກທ່ານ ບໍ່ຄິດລະ ໃນການຮ່ວງໂຮ ໃສ່ຮາງປ້າງສີວ່າ ປະ
 ເທດ ສາທາລະນະລັດ ປະຊາທິປະໄຕ ຫວຽດນາມ ຮຸກຮານລາວ ແລະ ແນວລາວອັກຊາດເປັນ "ລູກນີ້ ຂອງຫວຽດນາມ
 ເຫມືອ" ນັ້ນ, ປະຊາຊົນເຮົາ ທຸກຊົນດິນ ແລະ ຫວງລຽງໃນໂລກ ໃຜ ກໍຮູ້ດີແລ້ວວ່າ ອັນນັ້ນ ເປັນພຽງແຕ່ ຖັດທຳມອງ
 ອັນເກົ່າແກ່ ຫຼາຍສະໄໝ ເພື່ອພະຍາຍາມບິດບັງ ການຮຸກຮານ ຂອງອາເນລິກາ ຢູ່ປະເທດເຮົາ ແລະ ບັນດາປະເທດ
 ໃນອິນດູຈີນເໜືອນັ້ນ. ພວກອາພະເຈົ້າ ໄດ້ເຄື່ອນຍ້າຍ ກົມອຸບາຮ ດັ່ງນັ້ນ ຄິດລ້ຽວດັ່ງກ່າວ ຂອງຝ່າຍພວກທ່ານ.
 ຫຼາຍເທື່ອມາແລ້ວ, ພັນ ອາພະເຈົ້າ ເຫັນຈຳເປັນຕ້ອງ ແຈ້ງໃຫ້ເຫັນແຈ້ງຕົນອາ, ໃນຫຼາຍບິນານ, ປະຊາຊົນຫວຽດ
 ນາມ ກໍຄື ປະຊາຊົນລາວ ແລະ ກຳມູຊາ ແນວສູດທຸກເອກະອາຮ ຈາກການຮຸກຮານ ຂອງລັດທີ່ ຈັກກະພັດນິຍົມ ເປັນຕົ້ນ
 ແມ່ນ ຈັກກະພັດອາເນລິກາ. ພວກເຮົາ ໃຊ້ທຸກກົມອຸບາຮ ອັນປ່າເຖື້ອນ ເພື່ອຂ້າຟັນ ທຳຮາຮ ປະຊາຊົນ ທັງສາມປະ
 ເທດ, ໃຊ້ທຸກເລື່ອນ ອັນລືກແລບ ເພື່ອແປງແຍກ ກໍຄວາມອາຄາດບາດຫມາງ ລະຫວ່າງປະຊາຊົນສາມຊາດ. ແຕ່
 ໃນສະໄໝ ປະຈຸບັນ ປະຊາຊົນສາມປະເທດ ໃນອິນດູຈີນ ໄດ້ຮູ້ຈຳແນກ ຂາວກັບດຳ, ຕິກກັບຜິດ, ຮູ້ວ່າ ໃຜແມ່ນມິດ,
 ໃຜແມ່ນສັດຕູ, ຮູ້ວ່າ ໃຜແມ່ນຜູ້ຮຸກຮານ, ໃຜແມ່ນຜູ້ຖືກຮຸກຮານ, ດັ່ງນັ້ນ ປະຊາຊົນສາມຊາດ ໃນອິນດູຈີນ ຈຶ່ງໄດ້ຜ່ານກິ
 ດີເປັນປົກແຜນແຜນນໜ້າ ຮ່ວມໄມ່ຮ່ວມນິກັນ ຕ້ານກັບສັດຕູຮ່ວມ ຄື ຈັກກະພັດອາເນລິກາຜູ້ຮຸກຮານ ແລະ ພວກລູກນີ້,
 ຍາດເອົາໄຊຊະນະ ອັນໃຫຍ່ຫຼວງຕະຫຼອດມາ. ທົ່ວໂລກ ໄດ້ຕື່ນໜ້າມາຫາ ແລະ ສະຫນັບສະຫນູນ ປະຊາຊົນສາມຊາດ
 ໃນອິນດູຈີນ ຢ່າງແຂງແຮງ ໃນການຕໍ່ສູ້ ການຮຸກຮານ ຂອງຈັກກະພັດ ອາເນລິກາ.

ຫວ່າງແລ້ວນີ້, ນິກເຊີນ ໄດ້ມີການກະທຳ ອັນປ່າເຖື້ອນ ແລະ ກະທາຮເລືອດ ໂດຍໄດ້ໃຊ້ເຮືອບິນ ເບ-໔໒
 ນັບເປັນຮຽງລຳ ນາຖິມລະເບີດ ແບບໜ້າກະດາມລົງໃສ່ ນະຄອນຫຼວງ ຮຳໂນ້ຮ, ຮາຮຟອງ, ແລະ ບ່ອນອື່ນໆ ແຫ່ງ
 ປະເທດ ສາທາລະນະລັດ ປະຊາທິປະໄຕ ຫວຽດນາມ, ທຳລາຮລ້າງຜາມ ເຂດທີ່ພົມລະເມືອງໜ້າແທ້ນນ ນັບທັງຄູ່ມືທີ່
 ພົມລະເມືອງໜ້າແທ້ນນທີ່ສຸດຢູ່ໃນ ນະຄອນຫຼວງ ຮຳໂນ້ຮ. ການກະທຳດັ່ງກ່າວ ໄດ້ເຮັດໃຫ້ ມວນມະນຸດ ຄຽດແຄ້ນ,
 ປັຽດຳ, ແລະຜູ້ແທນໃນ ລັດຖະສະພາ ອາເນລິກາ ເປັນຈຳນວນຫຼວງຫຼາຍ ກໍໄດ້ຕິດຕາມ ການກະທຳ ຂອງນິກເຊີນ
 ດັ່ງກ່າວ ແລະ ທວງໃຫ້ຫຼຸດຜ່ອນ ງົບປະມານ ສົງຄາມລົງ, ແຕ່ເປັນຫຍັງ ວຳນາດການປົກຄອງ ອຽງຈັນ ແລະ ສະເດັດ
 ເຈົ້າ ສຸວັນນະພູມາ ຈຶ່ງມີດຳລັດແທ້. ແນ່ນອນວ່າ ສະເດັດເຈົ້າ ສຸວັນນະພູມາ ແລະ ຝ່າຍພວກທ່ານ ຄືງຈະດີໃຈ ຕໍ່ການ
 ທີ່ ເຮືອບິນ ເບ-໔໒ ເຊິ່ງເປັນ ໃບໄຟຕິດຕໍ່ ອັນສຸດທ້າຮ ຂອງອາເນລິກາ ນາຖິມລະເບີດ ແບບໜ້າກະດາມ ລົງໃສ່
 ນະຄອນຫຼວງ ຮຳໂນ້ຮ, ຮາຮຟອງ, ແລະ ເຂດທີ່ມີປະຊາຊົນ ໜ້າແທ້ນນຫວ່າງ ຂອງປະເທດ ສາທາລະນະລັດ ປະ
 ຊາທິປະໄຕ ຫວຽດນາມ ຫວັງເຮັດໃຫ້ ປະຊາຊົນຫວຽດນາມ ຕ້ອງຍອມຈຳນິນໂດຍໄວ. ແຕ່ວ່າ ການກະທຳ ອັນ
 ປ່າເຖື້ອນດັ່ງກ່າວ ຂອງນິກເຊີນ ຜູ້ກະທາຮເລືອດ ໄດ້ປະພຶບກັບ ຄວາມປະລາໄຊ ອັນໜັ້ນກະໂນ່ງທີ່ສຸດ ໃນປະຫວັດສາດ

ແຫ່ງການຮຸກຮານ ຂອງຈັກກະພັດອາເມລິກາ. ດຽວນີ້ ສະພາບການ ໂດຍທົ່ວໄປ ຢ່າງກວ້າງແລ້ວ, ຄວາມປະ
ລາໄຊ ຂອງຈັກກະພັດອາເມລິກາ ຜູ້ຮຸກຮານ ແມ່ນບໍ່ອາດຈະຫຼີກລຽງໄດ້. ເມື່ອເປັນແນວນັ້ນ, ຝ່າຍພວກທ່ານ ກໍ່ຄື
ສະເດັດເຈົ້າ ສຸວັນນະພູມາ ຈະຄວນສືບຕໍ່ ຫຼືວ່າ ຈະຕ້ອງຢຸດເຊົາການຂົນສົ່ງ ອາເມລິກາໂດຍໄວ ?

6/- ການທີ່ສະເດັດເຈົ້າ ສຸວັນນະພູມາ ແລະ ຝ່າຍພວກທ່ານ ຍັງຕົວຕົນປະຕິເສດ ການສ້າງຕັ້ງ ສະພາ
ປະສົມການເມືອງ ໂດຍຮ້າງວ່າ ມັນຜິດ ລັດຖະທຳມະນູນ, ຝ່າຍພວກທ່ານ ກໍ່ຄື ສະເດັດເຈົ້າ ສຸວັນນະພູມາ ຄວນຮູ້
ວ່າ ການທີ່ບັນດາກຳລັງຮັກຊາດ ສະເໝີໃຫ້ ສ້າງຕັ້ງ ສະພາປະສົມການເມືອງ ປະກອບດ້ວຍ ຜູ້ແທນຂອງແນວລາວຮັກ
ຊາດ, ຜູ້ແທນຝ່າຍຮວງຈັນ ແລະ ຜູ້ແທນ ກຳລັງເປັນກາງຮັກຊາດ ພ້ອມດ້ວຍບັນດາ ຜູ້ຊົງຄຸນວຸດທິ ຮັກຊາດ ໃນນັ້ນ
ມີຜູ້ແທນ ພະບໍລົມນະວົງສາມຸວົງ ແລະ ບັນດາຊົນຄົມ ໃນສິວຄົນ, ແມ່ນວົງການຈັດຕັ້ງອັນໜຶ່ງ ທີ່ເປັນຕົວແທນໃຫ້ແກ່
ເຈດຈຳນົງ ແຫ່ງຄວາມຖືກຕ້ອງປອງດອງຊາດ ວັນສູງສຸດ ຂອງປະຊາຊົນ ບັນດາຊົນຊາດ ໃນປະເທດເຮົາ. ມັນແມ່ນ
ຮູບການຈັດຕັ້ງໃໝ່ອັນໜຶ່ງ ທີ່ຟ້າງຂຶ້ນ ບົນພູມຖານ ສະພາບການ ໃນປະຈຸບັນ ຂອງປະເທດເຮົາ, ມັນບໍ່ຄືຂອງປະເທດ
ອື່ນໃດ, ແລະ ມັນກໍ່ບໍ່ຄື ສະພາບການໃນທອຽດນາມໄຕ ເຊິ່ງສະເດັດເຈົ້າ ສຸວັນນະພູມາ ໄດ້ບົດເບືອນ ຢ່າງເປີດແປນ
ວ່າ "ອັນນີ້ ແມ່ນຮູບການຈັດຕັ້ງ ທີ່ຊ່ວຍເຫຼືອໃຫ້ຊື່ ສະພາ ແກ້ໄຂຄວາມຖືກຕ້ອງປອງດອງແຫ່ງຊາດ ເຊິ່ງອາເມລິກາ
ແລະ ທອຽດນາມໄຕ ຕົກລົງກັນຢູ່ທີ່ ປາຣີ". ສະພາປະສົມການເມືອງ ທີ່ບັນດາກຳລັງຮັກຊາດສະເໝີອອກນັ້ນ ແມ່ນ
ວົງການຈັດຕັ້ງອັນໜຶ່ງ ທີ່ເປັນຕົວແທນໃຫ້ແກ່ ເຈດຈຳນົງ ແຫ່ງຄວາມຖືກຕ້ອງປອງດອງຊາດ ວັນສູງສຸດ ຂອງປະຊາຊົນ
ທຸກຊົນຄົນ, ມີໜ້າທີ່ຊຸກຍູ້ ຊ່ວຍເຫຼືອ ລັດຖະບານປະສົມຊ່ວຍເຫຼືອແຫ່ງຊາດ ປະຕິບັດສັນຍາຕ່າງໆ ທີ່ບັນດາຝ່າຍ ໄດ້ເຊັນ
ກັນ, ມັນສືບຕໍ່ເອາະຈາກັນ ເພື່ອແກ້ໄຂບັນດາບັນຫາ ຂອງບ້ານເມືອງ ທີ່ຍັງຄ້າງຄາ, ມັນຈະຮັບໃຊ້ພົນປະໂຫຽດ ແຫ່ງ
ອັນຕີພາຍ ແລະ ຄວາມຖືກຕ້ອງປອງດອງຊາດ ຂອງປະຊາຊົນເຮົາ ຈົນເຖິງເມື່ອ ປະເທດຊາດ ເປັນເວກະພາບກັນ
ຢ່າງສົມບູນ. ເມື່ອເປັນເຈັ້ມນັ້ນ, ເປັນທຽບຈັ່ງເວົ້າວ່າ ມັນຜິດ ລັດຖະທຳມະນູນ, ມັນບໍ່ມີພູມຖານຫຼັງ ໃຫ້ພວກທ່ານ
ແລະ ສະເດັດເຈົ້າ ສຸວັນນະພູມາ ດໍາການປະຕິເສດໄດ້. ພວກຂ້າພະເຈົ້າ ຊຶ່ງແຈ້ງໃຫ້ເຫັນແຈ້ງວ່າ ຕາມຈິດໃຈພົນຖານ
ຂອງລັດຖະທຳມະນູນ ທີ່ໄດ້ຮັບການດັດແປງ ເພີ່ມເຕີມ ດ້ວຍຄວາມຄິດ ຄວາມເຫັນຕ່າງໆ ຂອງຝ່າຍປະເທດລາວ ດັ່ງ
ທີ່ໄດ້ລະບຸໄວ້ ໃນບັນດາສັນຍາປີ 1954, ລະຫວ່າງຜູ້ແທນ ຝ່າຍປະເທດລາວ ແລະ ລັດຖະບານ ຂອງພະບາດສົມ
ເດັດ ພະເຈົ້າ ນະທາຊິອິດ, ແມ່ນປົກປັກຮັກສາ ເອກະລາດ, ອຳນາດ ວະທີປະໂຕ, ພົມແຜ່ນດິນອັດຕິບຖວນ, ຄວາມ
ເປັນກາງ ແລະ ສິດເສລີພາບ ປະຊາທິປະໄຕ ຂອງປະຊາຊົນ. ດັ່ງນັ້ນ ການສ້າງຕັ້ງ ສະພາປະສົມການເມືອງ ຕາມ
ຄຳສະເໜີ ຂອງຝ່າຍພວກຂ້າພະເຈົ້າ ແມ່ນບໍ່ມີຫຼັງຜິດ, ກົງກັນຂ້າມ, ມີແຕ່ການກະທຳ ທີ່ເຮັດຕາມຈັກກະພັດອາເມ
ລິກາ, ຮັບໃຊ້ກົມອຸບາຣຸກຮານ ຂອງຈັກກະພັດອາເມລິກາ ກໍ່ສົ່ງຕາມທຳລາຍປະຊາຊົນ, ປັດກວາດ ຢາບຢາມ, ບີບ
ບັງຄັບປະຊາຊົນເຂົ້າ ຢູ່ໃນບັນດາເຂດຄຸມຂັງ ແລະ ບັງຄັບລູກຫຼານ ຂອງປະຊາຊົນ ໄປເປັນທະຫານ ຕາຮຕາງ ທີ່
ອາເມລິກາ ດັ່ງທີ່ກຳນົດການປົກຄອງຮວງຈັນລຸກມີ ອາເມລິກາ ພວມເຮັດຢູ່ອຸມຸນນນ ຈຶ່ງເປັນການຜິດ ຈິດໃຈ
ຂອງ ລັດຖະທຳມະນູນ ແລະ ຕັ້ງແມ່ນ ຝ່າຍພວກທ່ານນັ້ນແຫຼະ ທີ່ເປັນຜູ້ຜິດ ລັດຖະທຳມະນູນ, ປັບຢາທຳລາຍ ລັດ
ຖະທຳມະນູນ. ມີຄວາມຈຳເປັນ ຕ້ອງຢັ້ງຢືນວ່າ ຜູ້ແທນຂອງລາວຮັກຊາດ ແລະ ກຳລັງເປັນກາງຮັກຊາດ ກໍ່ຄື ປະຊາຊົນເຮົາ
ທຸກຊົນຄົນ ດຳເນີນການຕໍ່ສູ້ ອັນເດັດດຽວ ພິລະບາດຕາມ ຕາມການຮຸກຮານ ຂອງອາເມລິກາ ເພື່ອປົກປັກຮັກສາ ເອກະ
ລາດ ອຳນາດ ວະທີປະໂຕ ແລະ ຄວາມເປັນກາງ, ບາດເວົ້າສິດເສລີພາບ ປະຊາທິປະໄຕ ນາໃຫ້ປະຊາຊົນ ມັນ
ແມ່ນສິດຕ້ອງກັບ ຈິດໃຈພົນຖານ ຂອງລັດຖະທຳມະນູນ. ກົງກັນຂ້າມ ພວກທ່ານບໍ່ມີບຸກຄົນເຂົ້າໄປ ໃນເສັ້ນທາງຂາດ

ຊາດ ທຳລາຮປະຊາຊົນ, ຫາຄວາມລຳລວຍ ບັນຫວງກອດຸກ ແລະ ເລືອດເອີ້ນ ຕົວແດງ ຂອງປະຊາຊົນ, ຮັບໃຊ້
 ກົມອຸບາຣ ລາເມືອງຂຶ້ນ ຂອງອາເມລິກາ, ພວກນັ້ນແຫຼະ ແນ່ນພວກທີ່ຮັບຮູ້ ລັດຖະທຳມະນູນ, ພື້ນຕໍ່ ລັດຖະທຳ
 ມະນູນ ທີ່ຈຳເປັນຕ້ອງໄດ້ແຍກອອກ ໃຫ້ເຫັນແຈ້ງຕົວຕົກ. ພວກທ່ານ ກໍ່ສະເດັດເຈົ້າ ສຸວັນນະພູມາ ບໍ່ຄວນ ອ້າງເຫດ
 ພັນ ວັນນະລຸນມະລັດ ເພື່ອປັດປ່າຮ ແລະ ປະຕິເສດ ການສ້າງຕັ້ງ ສະພາປະສົມການເມືອງ ເຊິ່ງເປັນວິທີການເປັນ
 ຕົ້ນ ແນໃສ່ ແກ້ໄຂ ບັນຫາຄວາມຖືກຕ້ອງປອງລອງ ແລະ ເອກະພາບແຫ່ງຊາດ, ເພື່ອບໍ່ໃຫ້ພວກ ຈັກກະພັດລາເມືອງ
 ຂຶ້ນ ມີຊ່ອງທາງເຂົ້າທຳລາຮ ແບ່ງແຍກອອກ. ມີແຕ່ເຮັດແນວນັ້ນ ຈິ່ງຈະປົກປັກຮັກສາ ເອກະລາດ, ສັນຕິພາບ ໄວ້ໄດ້
 ແລະ ກໍ່ສ້າງ ປະເທດຊາດ ໃຫ້ອັດທະນາຖາວອນ. ຖ້າພວກທ່ານ ຍັງຄົງສົບຕໍ່ ໃຊ້ຖຸກທຳນອງ ວັນເກົ່າແກ່ ຫຼາສະໄໝ,
 ພະຍາຍາມຖວງດຶງ ການເຈລະຈາ ໃຫ້ຍືດຍາວ ແລະ ກົດຂວາງ ການກ້າວໄປສູ່ ວິທີການແກ້ໄຂບັນຫາບ້ານເມືອງຕໍ່
 ໄປ, ແນ່ນອນ ພວກທ່ານກໍ່ ຈະຖືກທາງສູ່ວັງ ວັນກ້ວາງຂວາງ ຢູ່ພາຍໃນປະເທດ ແລະ ໃນທົ່ວໂລກກ້າວປະນາມຢ່າງ
 ແດງແດງ.

2/- ກ່ຽວກັບ ການສ້າງຕັ້ງ ລັດຖະບານປະສົມ ຈຶ່ງຄາວແຫ່ງຊາດຊຸດໃໝ່ນັ້ນ, ສະເດັດເຈົ້າ ສຸວັນນະພູມາ
 ແລະ ຟ້າຮພວກທ່ານ ກໍ່ໄດ້ຮັບເອົາແລ້ວ, ແຕ່ຊຳພັດທວງໃຫ້ ກັບຄືນສູ່ ສະພາບສາມຟ້າຮ ຂອງສະໄໝປີ 1956, ຫມາຮ
 ຄວາມວ່າ ສະເດັດເຈົ້າ ສຸວັນນະພູມາ ຢາກຍັງຄົບເອົາສິດ ອຳນາດຂອງຕົນ ເຖິງໃສ່ ໃສ່ບ້າຂອງບັນດາກຳລັງຮັກ
 ຊາດ, ຢາກຍັງຄົບໃຫ້ ຄະນະຮ່ວມສຳພັນ ກຳລັງເປັນກາງຮັກຊາດ ຕ້ອງຮັບຮູ້ ຜູ້ທີ່ໄດ້ທຸລະຍົດ ຕໍ່ເສັ້ນທາງ ສັນຕິພາບ
 ເປັນກາງ, ໄດ້ເອົາຕົວອອກຈາກເສັ້ນທາງ ແຫ່ງຄວາມຮັກຊາດ, ແລ່ນໄປຮັບໃຊ້ ກົມອຸບາຣ ປຸ່ນຊາດ ແລະ ຂາຮຊາດ
 ຂອງຈັກກະພັດ ອາເມລິກາ ແລະ ພວກລູກມື, ປະກາດເອົາຕົວເຂົ້າ ກັບພວກຂາຮຊາດ ແລະ ຖືຕົນວ່າ ເປັນຫົວໜ້າ
 ຂອງພວກນັ້ນ, ຄະນະຮ່ວມສຳພັນ ກຳລັງເປັນກາງຮັກຊາດ ບໍ່ຮັບຮູ້ຕົນຜູ້ນັ້ນ ເປັນຫົວໜ້າຂອງຕົນຢ່າງເດັດຂາດ. ສະ
 ເດັດເຈົ້າ ສຸວັນນະພູມາ ແລະ ພວກທ່ານ ຄວນຈຳໃຫ້ດີວ່າ: ຫຼັງຈາກການລັດຖະປະຫານ ທາງການທະຫານ ເມື່ອວັນ
 ທີ່ 19/4/1956 ສະເດັດເຈົ້າ ສຸວັນນະພູມາ ກໍ່ໄດ້ໃຫ້ຄຳໝັ້ນຝັນຍາ ຈະປະຕິບັດ ຕາມບັນດາຄວາມຕ້ອງການ ຂອງພວກ
 ທຳການ ລັດຖະປະຫານ. ໃນເວລານັ້ນ ແນວລາວຮັກຊາດ ແລະ ກຳລັງເປັນກາງຮັກຊາດ ໄດ້ເດັດດ່ຽວ ທວງໃຫ້
 ພວກທ່ານ ຕ້ອງຟື້ນຟູ ສະພາບການ ກ່ອນການລັດຖະປະຫານ ເຊິ່ງສະແດງອອກ ໃນການເຈລະຈາຢູ່ ດັງໄຂ ກໍ່ຄື ຢູ່ ປາ
 ຣີ. ເປັນຫຼັງ ໃນເວລານັ້ນ ຟ້າຮພວກທ່ານ ແລະ ສະເດັດເຈົ້າ ສຸວັນນະພູມາ ຈຶ່ງບໍ່ຍອມຮັບເອົາ, ນັ້ນກໍ່ຍອມວ່າ
 ໃນເວລານັ້ນ ຟ້າຮພວກທ່ານ ຍັງມີຄວາມເພັ່ນ ຕໍ່ວິທີການ, ການທະຫານ ວັນປ່າເຖືອນທີ່ສຸດ ຂອງພວກອາເມລິກາ
 ຜູ້ຮຸກຮານ ຫວັງຍັງຄົບໃຫ້ ບັນດາກຳລັງຮັກຊາດ ຕ້ອງຍອມຈຳນົນໃນທັນທີ. ແຕ່ນັ້ນມາ ຮອດປະຈຸບັນນີ້ ເປັນເວລາ
 ເກືອບ 10 ປີແລ້ວ, ການກະທຳອັນປ່າເຖືອນ ຂອງອາເມລິກາ ແລະ ພວກລູກມືທຸກຢ່າງ ກໍ່ບໍ່ ສາມາດເຮັດໃຫ້ ບັນດາ
 ກຳລັງຮັກຊາດ ແລະ ປະຊາຊົນເຮົາ ອ່ອນຍອມໄດ້, ກົງກັນຂ້າມ ພວກເຂົາຊຳພັດໄດ້ຖືກຍາດຄວມ ແລະ ປະລາໄຊ
 ຢ່າງໜັກໜ່ວງ. ສ່ວນບັນດາກຳລັງຮັກຊາດ ກໍ່ໄດ້ເຕີບໃຫ້ຮ ເຂັ້ມແຂງ ຢ່າງບໍ່ຢຸດຢັ້ງ, ເຂດປົດປ່ຽນ ໂດຮແນ່ນ ບັນ
 ດາກຳລັງຮັກຊາດ ຄຸ້ນຄວງ ໄດ້ຮັບການກໍ່ສ້າງ ໃຫ້ເຂັ້ມແຂງ ໄປແຕ່ລະກ້າວ ໃນທຸກດ້ານ ການເມືອງ, ເສດຖະກິດ
 ແລະ ວັດທະນະທຳ. ປະຊາຊົນໃນເຂດປົດປ່ຽນ ໄດ້ເປັນເຈົ້າໂຊກຊາຕາ ຂອງຕົນຢ່າງແທ້ຈິງ, ລະບອບ ປະຊາທິປະ
 ໄຕ ແລະ ຊີວິດອັນດີງາມ ຢູ່ໃນເຂດປົດປ່ຽນ ກໍ່ໄດ້ເປັນແນວແຍງອັນໃສ່ແຈ້ງ ເຍືອງໄປທົ່ວປະເທດ ເພື່ອເປັນຜົນຖານປົກ
 ປັກຮັກສາ ອະທິປະໄຕແຫ່ງຊາດ ແລະ ກໍ່ສ້າງຊີວິດໃໝ່ ຂອງປະຊາຊົນເຮົາ. ກົງກັນຂ້າມ ໃນເຂດທີ່ພວກທ່ານກວດກາ
 ປະຊາຊົນ ບໍ່ມີສິດເສລີພາບ ປະຊາທິປະໄຕ, ເສດຖະກິດການເງິນ ແນ່ນອນກັບ ອາເມລິກາ, ອຳນາດການປົກຄອງ

ແລະ ການທະຫານ ແມ່ນຮັບໃຊ້ ກົມອຸບາຣຸກຮາມ ຂອງອາເມລິກາ, ສັງຄົມໂຕກາຣເປັນເນື່ອງຂຶ້ນແບບໃໝ່ ຂອງ
ອາເມລິກາ. ພວກອາພະເຈົ້າ ດິດວ່າ ປະຊາຊົນເຮົາ ຕ້ອງສືບຕໍ່ການຕໍ່ສູ້ ເພື່ອລົບລ້າງ ລັດທິລາເນື່ອງຂຶ້ນແບບໃໝ່
ຢູ່ໃນເຂດຂອງພວກທ່ານ ໃຫ້ສູນສຽງໄປ, ເຮັດໃຫ້ປະເທດເຮົາ ມີເອກະລາດ ອຳນາດວະຕິປະໄຕ ຢ່າງແທ້ຈິງ.

ນັ້ນແມ່ນ ສະພາບການຕົວຈິງ, ແຕ່ມາດຮວມ ພວກທ່ານ ຊຳພັດຢາກດຶງປະຫວັດສາດ ໃຫ້ກັບຄືນສູ່ສະໄຫມ
ກ່ອນຫນ້ານີ້ ສິບປີ, ທວງໃຫ້ບັນດາກຳລັງຮັກຊາດ ກັບຄືນສູ່ທ້ອງເກົ້າ ແລະ ສະພາບການ ການເມືອງເກົ້າ, ຢາກອາງດິດ
ອຳນາດຂອງຕົນ ແລະ ບັງຄັບໃຫ້ບັນດາກຳລັງຮັກຊາດ ຕ້ອງຮັບຮູ້ ອຳນາດການປົກຄອງ ນິຍົມອາເມລິກາ ຢູ່ຮວງຈັ້ນ
ໃນປະຈຸບັນ. ເຮັດແນວນັ້ນ ແມ່ນບໍ່ສາມາດແກ້ໄຂບັນຫາລາວໄດ້ຢ່າງຖືກຕ້ອງ ດັ່ງນັ້ນ ຕ້ອງຮັບສ້າງຕັ້ງ ລັດຖະບານ
ປະສົມ ຊົ່ວຄາວແຫ່ງຊາດ ຈຸດໃໝ່ ທີ່ປະກອບດ້ວຍ ຜູ້ແທນຂອງສາມກຳລັງການເມືອງ ຕາມອັດສະເຫນີຂອງພວກອາພະ
ເຈົ້າ ໃນວິທີການແກ້ໄຂການເມືອງ ໔ ອັ້, ມີແຕ່ເຮັດແນວນັ້ນ ຈິ່ງຈະສອດຄ່ອງກັບ ສະພາບການຕົວຈິງຢູ່ປະເທດເຮົາ
ໃນປະຈຸບັນ. ກ່ອນຫນ້ານີ້ ສະເດັດເຈົ້າ ສຸວັນນະພູມາ ໄດ້ເຄີຍປະກາດວ່າ ເພິ່ນເປັນຕົວແທນໃຫ້ຝ່າຍຂວາ, ເພິ່ນໄດ້
ສະໜັກໃຈ ເອົາພັກຝ່າຍ ຂອງເພິ່ນ ເຂົ້າຮ່ວມກັບຝ່າຍຂວາ, ແຕ່ມາດຮວມ ບຮູ້ວ່າ ເພິ່ນຕິດແນວໃດ ຈິ່ງເອົາເສື້ອ
ແຫ່ງຄວາມເປັນກາງ ວັນປອນແປງນານຸ່ງ ຕົນໃໝ່ ແລ້ວອອດອ້າງວ່າ ຕົນເປັນຕົວຫນ້າຝ່າຍກາງ, ສະແດງຕົວເປັນເຈົ້າ
ໃຫ້ຮຽນາຣ໌ໂຕ ທວງໃຫ້ ກຳລັງເປັນກາງຮັກຊາດ ຕ້ອງເຂົ້າກັບ ວັນທີ່ເວົ້າວ່າ ຝ່າຍເປັນກາງຂອງເພິ່ນ. ນັ້ນເປັນທີ່ຖືກ
ຕ້ອງ ແລະ ເຫມາະສົມແລ້ວ ທີ່ຜູ້ແທນ ກຳລັງເປັນກາງຮັກຊາດ ໃນຂະນະ ຜູ້ແທນ ບັນດາກຳລັງຮັກຊາດ ເຄີຍໄດ້ໂຕ
ຕອບ ພວກທ່ານວ່າ "ຝ່າຍເປັນກາງ ຂອງສະເດັດເຈົ້າສຸວັນນະພູມາ ບໍ່ມີຊື່ອີກແລ້ວ. ຍ້ອນວ່າ ເພິ່ນໄດ້ເອົາມັນເຂົ້າກັບ
ຝ່າຍຂວາ ແຕ່ດັ່ງແລ້ວ, ແລະ ໃນການກະທຳຕົວຈິງ ສະເດັດເຈົ້າ ສຸວັນນະພູມາ ກໍ່ໄດ້ເປັນຜູ້ທີ່ບອກໄດ້ໃຈຟັງກວ່າເພິ່ນ
ໃນການປະຕິບັດແຜນການຮຸກຮາມຕ່າງໆ ຂອງອາເມລິກາ ຢູ່ປະເທດເຮົາ". ປະຈຸບັນນີ້ ມີແຕ່ກຳລັງເປັນກາງອັນໜຶ່ງ
ອັນດຣວເທົ່ານັ້ນ ຄືສຳພັນຕະພາບ ບັນດາກຳລັງເປັນກາງຮັກຊາດ ໂດຍແມ່ນ ທ່ານ ດຳສຸກ ແກ້ວລາ ເປັນຕົວຫນ້າ ພ້ອມ
ດ້ວຍຜູ້ຊົງຄຸນຈຸດທີ່ ທີ່ເຕັມດີເຫັນພ້ອມນຳ ສັນຕິພາບ, ເປັນກາງ, ເອກະລາດ, ປະຊາທິປະໄຕ. ກຳລັງດັ່ງກ່າວ ຕ້ອງ
ມີຖານະບົດບາດ ແລະ ມີສຽງເວົ້າ ອັນເຫມາະສົມ ໃນສະພາປະສົມການເມືອງ, ໃນລັດຖະບານປະສົມ ຊົ່ວຄາວແຫ່ງ
ຊາດຈຸດໃໝ່ ແລະ ໃນທຸກຂົງເຂດ ຊີວິດການເມືອງ ຂອງຊາດ. ກົມອຸບາຣຸກຮາມຂອງອາເມລິກາ ແລະ ພວກລູກມື ຢາກກືນ
ກິນກຳລັງຮັກຊາດ ແມ່ນບໍ່ສາມາດຈະປະຕິບັດໄດ້ດອກ, ຍ້ອນວ່າ ກຳລັງເປັນກາງຮັກຊາດ ໄດ້ເຕີບໃຫ້ຮຸ່ ໃນທຸກດ້ານ,
ມີການຈັດຕັ້ງອັນແທ້ແທ້ແກ່ນ, ມີກຳລັງປະກອບອາຈຸດ, ແລະ ມີເຂດເຄື່ອນໄຫວ ຂອງຕົນ. ໃນ ໑໐ ປີນານີ້, ກຳລັງ
ເປັນກາງຮັກຊາດ ໄດ້ຄຽງບ່າຄຽງໄຫຼ ກັບແນວລາວຮັກຊາດ, ອຸ່ນຕົວເລືອດເນື້ອເທື່ອແຮງ ປະກອບສ່ວນຢ່າງໃຫຍ່ຫຼວງ
ເຂົ້າໃນພາລະກິດ ກູຊາດ ຕ້ານອາເມລິກາ ຂອງຊາດເຮົາ ເຊິ່ງປະຊາຊົນພາຣ໌ໃນປະເທດ ກໍ່ຄື ໃນ ໂລກ ໃຜງກໍ່ໄດ້
ຊົມເຊີຍ ສັນລະເສີນ. ດັ່ງນັ້ນ ທຸກກົມອຸບາຣຸກ ທີ່ຢາກບັງບຽດ ອິດທິພົນ ຫຼື ຢາກທຳລາຣ໌ ກຳລັງເປັນກາງຮັກຊາດ ຈິ່ງ
ເປັນພຽງແຕ່ ຄວາມໄຜ້ໄຜ້ ລ້າງເທົ່ານັ້ນ. ຄວາມຈິງແລ້ວ ສະເດັດເຈົ້າ ສຸວັນນະພູມາ ໄດ້ເປັນຕົວຫນ້າຝ່າຍຮວງຈັ້ນ,
ແລະ ເພິ່ນຄອນຮັບຮູ້ແນວນັ້ນ ຈິ່ງຈະບໍ່ຖືກ ຫາງສຽງເຢາະເຍັຮ, ເຖິງວ່າ ເພິ່ນຈະຖືຕ້ອງວ່າ ວ່າເປັນກາງຮຸ່ເທື່ອ
ພໍ້ນັ້ນກໍ່ບໍ່ສາມາດ ແຕ່ຄວາມຈິງ ກັບຄືນ ເພິ່ນເປັນກາງ ແລະ ບໍ່ຫຼອກລວງໃຜໄດ້. ດ້ວຍເຫດຜົນດັ່ງກ່າວ, ພວກອາພະ
ເຈົ້າຍິນຍົມອີກເທື່ອໜຶ່ງວ່າ ມີແຕ່ ຕ້ອງສ້າງຕັ້ງລັດຖະບານປະສົມ ຊົ່ວຄາວແຫ່ງຊາດຈຸດໃໝ່ ທີ່ປະກອບດ້ວຍ ສາມພາກ
ສ່ວນ ດັ່ງທີ່ພວກອາພະເຈົ້າ ໄດ້ສະເຫນີແລ້ວ ຈິ່ງສອດຄ່ອງກັບ ຄວາມເປັນຈິງ ຂອງປະເທດຊາດບ້ານເມືອງໃນປະຈຸບັນ.

ຈາກການຮັບຮອງຮັບການຮ່ວມມື ຈັດຖະບານປະເມີນຖານໃໝ່ ກໍຄື ຮັບເອົາ ຜູ້ກຳລັງຕັ້ງ ສະພາປະສົມ ການເມືອງ ແລະ ພວກເຮົາ ກໍຈະເຂົ້າພິຈາລະນາ ບັນດາບັນຫາ ກ່ຽວກັບ ໂຄງຮ່າງ ແລະ ກົງຈັກ ຂອງອົງການຈັດຕັ້ງ ທັງສອງ ດັ່ງກ່າວ.

໔/- ກ່ຽວກັບ ບັນຫາການທະຫານ, ມັນເປັນວັນຈະແຈ້ງແລ້ວວ່າ ຈັກກະພັດອາເມລິກາ ພວມຮຸກຮານປະເທດ ເຮົາ, ພວກມັນ ພວມເອົາອາວຸດ ຍຸດໂທປະກອນ, ທີ່ເປີກສາອາເມລິກາ ແລະ ກອງທະຫານໄທ ເຂົ້າມາດຳເນີນສົງ ຄາມ ຮຸກຮານປະເທດເຮົາ, ແຕ່ສະເດັດເຈົ້າ ສຸວັນນະພູມາ ຊຳພັດອອກແຮງປັດຢ່າຮ ເພື່ອຫຼອກລວງຫາງສຽງ, ປົກປັດ ໃຫ້ກົນອຸບາຮ ກໍໂທດກຳ ແລະ ການທະຫານ ຂອງອາເມລິກາ ຢູ່ປະເທດເຮົາ ໃນໄລຍະຜ່ານມາ ແລະ ໃນຕໍ່ໄປ. ກ່ຽວ ກັບບັນຫານີ້, ພວກຂ້າພະເຈົ້າ ອໍສະເຫນີ ຜູ້ກຳລັງຈຳນວນໜຶ່ງຕໍ່ມື້.

ຢູ່ປະເທດເຮົາໃນປະຈຸບັນນີ້, ນອກຈາກທີ່ເປີກສາ ພະນັກງານ ທະຫານ ອາເມລິກາ, ບັນດາຖານທັບທະຫານ ແລະ ບັນດາອົງການຈັດຕັ້ງ ການທະຫານ, ເຄິ່ງທະຫານ ຂອງອາເມລິກາແລ້ວ, ຍັງມີກອງທະຫານໄທ ສິດ ກ່ວາກອງ ພັນທີ່ ພວມຈັດຕັ້ງ ເປັນກອງພັນໃຫຍ່ເຄື່ອນທີ່ຕ່າງໆ ເຊິ່ງ ພວກຂ້າພະເຈົ້າກຳໄດ້ຊື່ ເຄື່ອງໝາຍລູກ ປະຈຳກອງ ຂອງ ມັນໄດ້ຢ່າງພຽງພໍ, ກໍຄື ນາຮ ແລະ ພົນທະຫານໄທຈຳນວນຮຽງຄືນ ທີ່ໄດ້ຖືກເປັນສະເລັດເສິກ. ກ່ຽວກັບເລື່ອງນີ້, ພວກ ທານ ກໍໄດ້ຮັບສາລະພາບ ແລະ ຫຼັກປະຕິເສດອີກ ຄວາມລັບຮັບນອກແລ້ວ, ແຕ່ສະເດັດເຈົ້າ ສຸວັນນະພູມາ ຊຳ ພັດກ່າວວ່າ "ມັນເປັນພຽງແຕ່ພວກທະຫານເລອຣັບຈ້າງ, ທະຫານໄທ ອາສາສະຫມັກ ເຊິ່ງເປັນທະຫານ ຕ່າງປະເທດ ເຊິ່ງຈະຕ້ອງໄດ້ສົ່ງເມື່ອ ປະເທດເດີມຂອງເຂົາ". ແຕ່ພວກຂ້າພະເຈົ້າບໍ່ເຫັນສິ່ງພວກເຮົາຄືນປະເທດ, ຫາກເຫັນແຕ່ໄດ້ ນຳພວກເຮົາ ເຂົ້າມາລາວ ມີບັນນິບູກຮ ແລະ ໂດຍໄດ້ຊຸກເຊື່ອງຢູ່ ພາຮໄຕຊີ ແລະ ເຄື່ອງໝາຍຂອງ ທະຫານຝ່າຮ ຂວາ ເຊັ່ນ ເຄື່ອງໝາຍ ເຢແອນ ເພື່ອສືບຕໍ່ ຂ້າພົນລັມແຫ່ງ ບຸນສະດົມ ປະຊາຊົນເຮົາ. ພວກດັ່ງກ່າວ ແມ່ນອາເມລິ ກາເປັນຜູ້ ຈຳຮວງເດືອນ ແລະ ບັງຄັບບັນຊາໂດຍກົງ. ບັນຫານີ້ ມີຄວາມພົວພັນ ຢ່າງສະໜິດແໜ້ນ ກັບການທີ່ ສະ ເດັດເຈົ້າ ສຸວັນນະພູມາ ໄດ້ເປີກສາຫາລື ກັບພວກກຳລັງກຳລັງ ປະຕິການໄທ ຕັ້ງຫຼາຍເທື່ອແລ້ວ, ໃນນັ້ນ ຄະນະນາຮ ທະຫານ ຝ່າຮວຽງຈັນ ໄດ້ໄປຍາງກອກ ເພື່ອເປີກສາແຜນການ ຄືບຄິດ ທາງການທະຫານ ກັບ ພວກນາຮທະຫານປະຕິ ການໄທ ກ່ຽວກັບການສຳພັນ ທາງການທະຫານ ລະຫວ່າງ ອຽງຈັນ ແລະ ບາງກອກ ທີ່ໄດ້ເປັນຮູບ ເປັນຮ່າງມາ ແກ່ ດົນນານແລ້ວ ເພື່ອສືບຕໍ່ຮັບໃຊ້ ກົນອຸບາຮໃໝ່ ວັນນິດມືນ ຂອງອາເມລິກາ ຢູ່ປະເທດເຮົາ.

ກ່ຽວກັບບັນດາ ບໍລິສັດ ເດີມອາກາດ ທາງທະຫານ ຂອງອາເມລິກາ ທີ່ປ່ອມຕົວ ເຊິ່ງອາເມລິກາ ໄດ້ໃຊ້ເປັນ ເວລາ ໑໐ ປີມານີ້ ເພື່ອຮັບໃຊ້ ແຜນການຕ່າງໆ ທາງດ້ານການທະຫານ ຢູ່ປະເທດລາວ ແລະ ກໍໂທດກຳ ຢ່າງໜັກ ຫນ່ວງ ຕໍ່ປະຊາຊົນເຮົານັ້ນ, ນາດຮວມ ສະເດັດເຈົ້າ ສຸວັນນະພູມາ ຊຳພັດປັດຢ່າຮວ່າ: "ມັນແມ່ນບັນດາ ບໍລິສັດ ເດີມ ອາກາດ ຂອງເອກະຊົນ ແລະ ບໍ່ອາດຈະຮູ້ ຈຳນວນຄັກແນ່ໄດ້, ມັນຈະໄດ້ໂອນໃຫ້ຄັດຖະບານລາວ, ແຕ່ວ່າໃນຂັ້ນຕົ້ນ ບັນດານັກກິນ ຍັງແນ່ນອນອາເມລິກາຢູ່". ມັນແມ່ນວິທີເຮົາອັນໜຶ່ງ ທີ່ອາເມລິກາໄດ້ກຽມໃຫ້ ເພິ່ນ ເພື່ອຫາອິດປົກປັດ ໃຫ້ແກ່ການກ່ຽວພັນ ທາງການທະຫານ ຂອງອາເມລິກາຢູ່ລາວ. ພວກຂ້າພະເຈົ້າ ຢືນຢັນວ່າ ທຸກການເຄື່ອນໄຫວ ບໍ່ວ່າ ອົງການຈັດຕັ້ງອັນໃດ ທີ່ປ່ອມຕົວເປັນ ຂອງເອກະຊົນ, ປ່ອມຕົວເປັນ ຂອງພົນລະເຮືອນ ແຕ່ຫາກຮັບໃຊ້ໃຫ້ແກ່ການທະ ຫານນັ້ນ, ກໍລວມແຕ່ ແມ່ນອົງການຈັດຕັ້ງ ທາງທະຫານ ແລະ ພະນັກງານ ທະຫານທັງໝົດ, ດັ່ງນັ້ນ ຕ້ອງເລີກລ້າງ ມັນ, ບໍ່ໃຫ້ມັນຊ່ອນຕົວຢູ່ ເພື່ອປະຕິບັດແຜນການ ຮຸກຮານ ປະເທດເຮົາອີກ.

ກ່ຽວກັບ ບັນຫາການຊ່ວຍເຫຼືອລາຍ ພາຮຊຶ່ງການສົງຄາມ ທີ່ສະເດັດເຈົ້າ ສຸວັນນະພູມາ ໄດ້ເວົ້າວ່າ ແມ່ນ ການຊ່ວຍເຫຼືອຕ່າງ "ເຕັກນິກ" ນັ້ນແຕ່ຈັງແລ້ວ ມັນຕ້ອງແມ່ນ ການຊ່ວຍເຫຼືອ ທາງການທະຫານ. ເພິ່ນໄດ້ປະກາດວ່າ

ຈະສືບຕໍ່ ຮັບການຊ່ວຍເຫຼືອ ຈາກຍີ່ປຸ່ນ, ອາເມລິກາ ແລະ ອື່ນໆ ຂໍຖາມເພິ່ນເບິ່ງວ່າ: ເພິ່ນສິດທິຮັ່ງ ໃນການຕັດ
 ສິນບັນຫານີ້ ດ້ວຍຕົນເອງ ? ແລະ ທີ່ຈິງແລ້ວ ຕັ້ງແນ່ນທາດແທ້ ຂອງແນວຄິດ ແລະ ການກະທຳ ຂອງເພິ່ນ ເຊິ່ງມີມາ
 ແຕ່ດົນແລ້ວ ທີ່ຢາກສືບຕໍ່ເກາະຫຼັງ ໃສ່ອາເມລິກາ ແລະ ສືບຕໍ່ຮັບໃຊ້ກົນອຸບາຣ ຮຸກຮານ ຂອງອາເມລິກາ ຕໍ່ປະເທດ
 ຊາດເຈົ້າ, ສະເດັດເຈົ້າ ສຸວັນນະພູມາ ຄິດວ່າ ເຖິງແມ່ນສະພາບການຈະຜັນແປໄປ ແນວໃດ ກໍ່ຕາມ, ການຮ້ອງຮ້າວ
 ຄືແນວນັ້ນ ກໍ່ຈະເປີດທາງໃຫ້ ອາເມລິກາ-ຍີ່ປຸ່ນ ສືບຕໍ່ ວິນອາດູດ ຍຸດໂທປະກວນ ແລະ ພາຫະນະສົງຄາມ ເຂົ້າມາໃຫ້
 ຝ່າຣ໌ອຣ໌ວຽຈິນ ໂດຍແນ່ນເພິ່ນເປັນຫົວຫນ້າ, ເພື່ອສືບຕໍ່ບັນດາແຜນການດຳເນີນສົງຄາມ ຢູ່ປະເທດເຈົ້າ. ບັນດາກຳລັງ
 ຮັກຊາດ ຂໍຢືນຢັນວ່າ ພາຣ໌ຫຼັງສົງຄາມສິ້ນສຸດລົງແລ້ວ ການຮ້ອງຂໍ ການຊ່ວຍເຫຼືອ ທາງດ້ານອາດູດ ຍຸດທະພັນ ທີ່ຈຳ
 ເປັນໃຫ້ລາວ ເພື່ອປົກປັກຮັກສາປະເທດຊາດນັ້ນ ແນ່ນຂນກັບສິດອຳນາດ ຂອງ ສະພາປະສົມການເມືອງ ແລະ ລັດຖະ
 ບານປະສົມແຫ່ງຊາດອຸດໃໝ່, ບໍ່ມີບຸກຄົນໃດ ທີ່ຈະມີສິດຕັດສິນ ແລະ ໃນເມື່ອຍັງບໍ່ທັນໄດ້ຕັ້ງບັນຫາດັ່ງກ່າວຂນ ກໍ່ຍັງບໍ່
 ມີສິດຕັດສິນ. ບັນຫານີ້ ແນ່ນອນ ຈະຕ້ອງສືບຕໍ່ແກ້ໄຂ ລະຫວ່າງ ບັນດາຝ່າຣ໌ລາວທັງຮ່ວຂອງ, ແຕ່ພວກຂ້າພະເຈົ້າຍົກ
 ອອກມານີ້ ກໍ່ເພື່ອໃຈແຍກ ຄຳປະກາດ ຂອງສະເດັດເຈົ້າ ສຸວັນນະພູມາ ໃນເວລານັ້ນ ເພື່ອຮັບໃຊ້ສິນຕິພາບ ທີ່
 ຮັບໃຊ້ສົງຄາມ ທີ່ອຳນາດການປົກຄອງ ມີກະເຈິນ ພວມດຳເນີນຢູ່ໃນປະຈຸບັນ. ເປັນອັນຈະແຈ້ງວ່າ ນັ້ນພຣະແຕ່ຮັບໃຊ້
 ກົນອຸບາຣກໍ່ສົງຄາມ ຂອງຈັກກະພັດອາເມລິກາ ແລະ ກົນອຸບາຣ ແຜ່ອຳນາດ ຂອງຍີ່ປຸ່ນເທົ່ານັ້ນ.

ກ່ຣ໌ອກັບ ກຳລັງພິເສດ ໂດຍແນ່ນ ອາເມລິກາເປັນພູ້ຈັດຕັ້ງ, ປະກອບອາດູດ, ວິບຣິນໃຫ້ເງິນເດືອນ ແລະ
 ບັນຊາ ເພື່ອເປັນກຳລັງປະຈັນບານ ອັນຕົ້ນຕໍໃຫ້ແກ່ ສົງຄາມພິເສດ ຂອງອາເມລິກາຢູ່ລາວ, ໄດ້ກໍ່ຄວາມທຸກຍາກລຳບາກ
 ແລະ ລົມຕາຣເສຣ໌ຫາຣ ໃຫ້ແກ່ປະຊາຊົນເຈົ້າ ບໍ່ຈັກວ່າເທົ່າໃດ, ເປັນຕົ້ນແນ່ນ ຈົນຊາດສ່ວນນັ້ນ. ສະເດັດເຈົ້າ ສຸວັນ
 ນະພູມາ ບໍ່ຫົວຊາຕໍ່ ຄວາມທຸກຍາກ ລຳບາກ ແລະ ຄວາມລົມຕາຣເສຣ໌ຫາຣ ຂອງ ປະຊາຊົນເຈົ້າ ແຕ່ຢ່າງໃດເລີຍ.
 ມາດຣ໌ອນ ເພິ່ນຊຳພັດ ພວມຫາວິທີ ປົກປັດໃຫ້ ອາເມລິກາ ຈ່ອງດົງຮັກສາ ກຳລັງດັ່ງກ່າວ ເພື່ອສືບຕໍ່ ສົງຄາມຮຸກຮານ
 ແລະ ສືບຕໍ່ຊຸກຍູ້ໃຫ້ເຂົ້າເຈົ້າ ຕົກເຂົ້າໄປໃນເສັ້ນທາງແຫ່ງຄວາມອາຣ໌ວອດ. ເພິ່ນໄດ້ກ່າວອ້າງວ່າ "ອາດຈະຍຸບເລີກ
 ເຂົ້າເຈົ້າ ແລະ ຈະຮັກສາບັນດາຜູ້ຄົນທີ່ຢາກຢູ່ໃນກອງທັບຕໍ່ໄປ ໃນພາຣ໌ຫຼັງ". ແນ່ນໃຜເປັນຜູ້ມີສິດຍຸບເລີກ ກຳລັງນີ້,
 ຖ້າບໍ່ແນ່ນ ສະພາປະສົມການເມືອງ ແລະ ລັດຖະບານປະສົມ. ແຕ່ດຣ໌ອນ ຈັກກະພັດອາເມລິກາ ຊຳພັດຢູ່ໃຫ້ ສະເດັດ
 ເຈົ້າ ສຸວັນນະພູມາ ປະກາດອ້າງວ່າ ຈະລືບລ້າງ, ແຕ່ຄວາມຈິງ ນັ້ນຊຳບໍ່ເປັນແນວນັ້ນ. ອັນນັ້ນ ແນ່ນການກະກຽມ
 ທາງສຣ໌ວ ເພື່ອປິດບັງໃຫ້ ກົນອຸບາຣຍົກຍາຣກຳລັງນີ້ ເຂົ້າໃນກອງທະຫານຝ່າຣ໌ຂວາ ທາງຮູບນອກເທົ່ານັ້ນ, ແຕ່ທາດ
 ແທ່ແລ້ວ ຍັງຄົງເປັນບັນດາ ກົນກອງ ກຳລັງພິເສດຄືເກົ່າ ແລະ ພວກເຈົ້າມາຣວາເມລິກາ ຍັງສືບຕໍ່ໃຊ້ນັ້ນ ເພື່ອຂ້າຟິນ
 ລົມແຫ່ງ ປະຊາຊົນ ແລະ ຮຸກຮານປະເທດເຈົ້າ. ຄຳປະກາດດັ່ງກ່າວ ເປັນຂໍ້ອ້າງ ເພື່ອຫຼອກລວງທາງສຣ໌ວ, ທັງ
 ເປັນການຕ້ານກັບຄຳປະທວງອັນຊ່ວຍທຳ ຂອງບັນດາກຳລັງຮັກຊາດ ແລະ ກໍ່ເພື່ອຈະປະຕິເສດ ຄວາມນຸ່ງມາດປາຖະຫນາ
 ວິນແຮງກ້າ ຂອງປະຊາຊົນ ບັນດາຊົນຊາດ ທີ່ຢາກປິດປ່ຣ ລຸກຫຼານຂອງຕົນ ໃຫ້ກັບຄືນມາຫາຄອບຄົວ ທຳມາຫາກິນ, ຫຼຸດ
 ພ້ອມອອກຈາກການບີບບັງຄັບ ໃຫ້ໄປຕາຍ ເພື່ອຫົນປະໂຫຣດ ຂອງຈັກກະພັດອາເມລິກາ ແລະ ລຸກມື້. ຢູ່ກອງປະຊຸມຝ່າຣ
 ພວກທ່ານ ໄດ້ອອກຄວາມເດັ່ນຢ່າງພະລຸນພະລ້ຣ ກ່ຣ໌ອກັບການເລີກລ້າງ ກຳລັງພິເສດ ໂດຍແນ່ນຕາງປະເທດຈັດຕັ້ງ,
 ລ້ຣ໌ວເກືອ ເພື່ອສະແດງໃຫ້ເຫັນວ່າ ຖືກທຳມືອງ ຂອງສະເດັດເຈົ້າ ສຸວັນນະພູມາ ທີ່ປະກາດອອກນັ້ນ ໃຫ້ເປັນເລື່ອງ

ແລ້ວໄປ. ກາກຳລັງພິເສດ ເຊິ່ງແມ່ນ ເຊື້ອຕາ ເປັນຜູ້ຈັດຕັ້ງ, ລ້ຽງເກືອ ຫາກບໍ່ໄດ້ເລີກລ້າງ, ເຮັດແນວໃດ ຈິ່ງຈະຢຸດເຊົາ ການກ່ຽວພັນ ທາງດ້ານການທະຫານ ຂອງອາເມລິກາ ຢູ່ລາວໄດ້? ເວົ້າລວມແລ້ວ, ຄຳປະກາດ ຕ່າງໆ ຂອງສະເດັດເຈົ້າ ສຸວັນນະພູມາ ຫວາງແລ້ວນີ້ ກໍຄື ຄວາມຄິດຄວາມເຫັນ ຂອງຝ່າຍພວກທ່ານ ທີ່ກ່າວໃນກອງ ປະຊຸມນີ້ ກໍໄດ້ສະແດງໃຫ້ເຫັນຢ່າງພຽງພໍວ່າ ຝ່າຍພວກທ່ານ ໂດຍແມ່ນ ສະເດັດເຈົ້າ ສຸວັນນະພູມາ ເປັນຫົວໜ້າ ບໍ່ມີຄວາມຄິດຄວາມເຫັນອັນໃດ ທີ່ມີລັກສະນະກໍສ້າງ, ແລະ ບໍ່ມີຂໍສະເໜີອັນໃດ ທີ່ສົມເຫດສົມຜົນ ພໍທີ່ຈະໃຫ້ ບັນດາ ກຳລັງຮັກຊາດ ພິຈາລະນາ ແລະ ຮັບເອົາໄດ້. ນອກນັ້ນ, ພວກທ່ານ ຍັງສະແດງທ່າທີ ເປັນເຈົ້າໃຫ້ຮຽນາຮໂຕ, ບາງຄັ້ງ ບາງຄາວຍັງໄດ້ປັນເລຂອງຂົນ ເພື່ອບິດເບືອນ ໃສ່ຮາຮປ້າຮສີ ບັນດາກຳລັງຮັກຊາດ. ເປັນອັນຈະແຈ້ງວ່າ ຝ່າຍພວກທ່ານ ໄດ້ຕັ້ງໃຈຂັດຂວາງ ບໍ່ໃຫ້ກອງປະຊຸມຄົບຫນ້າ, ມີຫຼາຍເທື່ອ ພວກທ່ານຊ້ຳພັດຊື່ວ່າ ຈະເລີກກອງປະ ຊຸມ. ສະນັ້ນ ຖ້າການຈະລະຈາຫາກຢຸດສະງັກ, ຝ່າຍພວກທ່ານ ກໍຄື ສະເດັດເຈົ້າ ສຸວັນນະພູມາ ຕ້ອງເປັນຜູ້ຮັບ ຜິດຊອບຕໍ່ ປະຊາຊົນ ແລະ ຕໍ່ຫວັງສຽງທົ່ວໄປ.

ສ່ວນ ຄະນະຜູ້ແທນ ບັນດາກຳລັງຮັກຊາດ ຈະພະຍາຍາມໃຈທຸກຄວາມສາມາດ ຂອງຕົນສືບຕໍ່ອະທິບາຍ ຊື່ແຈ້ງ ເຮັດໃຫ້ ຝ່າຍພວກທ່ານ ເຂົ້າໃຈຢ່າງພຽງພໍ ກ່ຽວກັບ ບັນດາຂໍສະເໜີ ອັນສົມເຫດສົມຜົນ ທີ່ພວກຂ້າພະ ເຈົ້າໄດ້ວາງອອກ. ຫວັງວ່າ ຝ່າຍພວກທ່ານ ຈະຮູ້ແຈ້ງ ສະພາບການຕົວຈິງ ຂອງປະເທດເຮົາ ໃນປະຈຸບັນ, ປະ ລະ ຄວາມໃຝ່ຝັນ ຢາກກິນກິນ ບັນດາກຳລັງຮັກຊາດ, ຢາກຈະລະຈາ ໃນທ່າແຮງ ແລະ ປະລະ ທ່າທີ່ເອົາປຽບ ເອົາລັດ ແຄ້ວຈິ່ງໃຈ ເປັນສາຫາລີ ແລະ ພິຈາລະນາ ຂໍສະເໜີ ໔ ຂໍ ຂອງພວກຂ້າພະເຈົ້າ ກໍຄື ຄວາມເຫັນ ຕົວຈິງຕ່າງໆ ຂອງພວກຂ້າພະເຈົ້າ ທີ່ໄດ້ສະເໜີ ໃນວາລະປະຊຸມ ເທື່ອທີ ໑໒ ຢ່າງເຂັ້ມງວດ ເພື່ອໃຫ້ກອງປະ ຊຸມ ສາມາດ ຄົບຫນ້າໄປໄດ້.



ບົດ ປະກອບ ທີ່ ຕັ້ງ

ຂອງ ທ່ານ ພູນ ສີປະເສີດ, ຫົວໜ້າ ຄະນະສູນແທນ ບັນດາກຳລັງຮັກຊາດລາວ,
ກາງໃນວາລະປະຈຸມ ເທື່ອທີ ໑໔ (ໃນວັນທີ ໑໖/໑/໑໙໗໓).

16 JAN 1973

ບັນດາທ່ານ,

ໃນວາລະປະຈຸມສັງກອນ໑, ຄະນະສູນແທນ ບັນດາກຳລັງຮັກຊາດ ໄດ້ເວົ້າຢ່າງຈະແຈ້ງ ຫຼາຍຄັ້ງຫຼາຍຄັ້ງ ແລະ ວ່າ ການຮຸກຮານ ຂອງຈັກກະພັດອາເມລິກາ ແມ່ນເຮັດແຫ່ງສາຣເຫດ ຂອງ ທຸກສະພາບການເຄັ່ງຕຶງ ແລະ ສົງຄາມຢູ່ລາວ ກໍຄືທຸກຄວາມເຈັບເປັນ ລມຕາຣ ຂອງ ປະຊາຊົນເຮົາ. ແຕ່ພວກທ່ານ ຍັງດຳລົງ ພັກປັນຄວາມຈິງ ແລະ ຫວາມຖັດທຳນອງ ທີ່ວ່າ "ຫວຽດນາມຮຸກຮານລາວ" ທີ່ງມັກເພື່ອປົກປິດ ແລະ ແກ້ຕົວໃຫ້ແກ່ການ ຮຸກຮານ ຂອງ ຈັກກະພັດອາເມລິກາຢູ່ລາວ.

ດັ່ງທຸກຄົນໄດ້ຮູ້ແລ້ວ, ປະເທດຂອງພວກເຮົາ ເປັນປະເທດມັດ ແຕ່ມີຊັບໃນດິນ ສິນໃນນ້ຳ ຢ່າງຫຼວງຫຼາຍ. ມີອັດຕະໂນ ປະເພດຍຸດທະສາດ ອັນເປັນພັນຖານ ທີ່ຈຳເປັນທີ່ສຸດ ໃຫ້ແກ່ອຸດສະຫະກຳ ຂອງອາເມລິກາ ເປັນກັນ ກວວ ສະເຕັມ, ອຸຣລາມິຍົມ. ປະເທດເຮົາເປັນທີ່ຕັ້ງສຳຄັນ ທາງດ້ານທະຫານ ຢູ່ອາຊີ ອາຄະເນ, ມີຊາຣ໌ແຕນ ຕິດກັບຕົວ ປະເທດ, ເປັນຂົວຕໍ່ ລະຫວ່າງ ໄທ ກັບ ຫວຽດນາມ ແລະ ຈີນ. ຍ້ອນແນວນັ້ນ, ໃນ ໑໐ ກ່ອນປີນາມ, ໃນສາຣ ຕາຂອງ ຈັກກະພັດອາເມລິກາ, ປະເທດລາວກໍ່ຕີ ບັນດາປະເທດອິນດູຈີນ ມີຄວາມສຳຄັນເປັນພິເສດ ສະເພາະຍຸດ ທະສາດກວມໂລກ ຂອງອາເມລິກາ.

ນັບແຕ່ປີ ໑໙໔໐ ນາ, ນາຣ໌ຟິນ ເຮືອເອກ ວ. ເລຊີ (V.Leshy), ເອກອັກຄະລາຊະທູດ ອາ ເມລິກາ ຢູ່ ວິຊີ (Vichy) ໄດ້ເວົ້າກັບ ເປແຕງ (Pétain) ຢ່າງຈະແຈ້ງ ເຖິງເຈດຈຳນົງ ຂອງ ລັດຖະບານອາເມລິກາ ທີ່ຢາກຍຶດເອົາ ອິນດູຈີນ ຈາກກຳມີ ຂອງຢູ່ນຕິນ; ໃນປີ ໑໙໔໔ ປະທານາທິບໍດີ ອາເມລິກາ ໂລເຊີແຮວ (Roosevelt) ຍັງໄດ້ເວົ້າແຈ້ງຕໍ່ມວ່າ "ບໍ່ຈຳເປັນສິ່ງອິນດູຈີນຕີນໃຫ້ຝະລັ່ງ, ແຕ່ຕ້ອງເຮັດໃຫ້ອິນ ດູຈີນ ຢູ່ພາຍໃຕ້ການ ອາລັກຂາ ຂອງ ອາເມລິກາ". ຕໍ່ມາ, ອາຣ໌ແຊນຮາວ ແລະ ດາເລັດ ປຣັບທຣຍປະເທດລາວ ຕີກັນກັບ "ກະດອນອັດແກວ ຢູ່ອາຊີ ອາຄະເນ", ເປັນ "ທີ່ຕັ້ງຂໍ້ກະແຈ້ອັນໜຶ່ງ ໃນຍຸດທະສາດກວມໂລກ ຂອງອາ ເມລິກາ" ແລະ "ເຮັດໃຫ້ລາວກາຣເປັນ ປ້ອນຕ້ານ ກອນມຸມິດ ແລະ ປ້ອນປົນໃຫ້ ຍິງໄກ ຂອງໂລກເສລີ".

ຄຳຖະແຫຼງຕ່າງໆ ຂອງບັນດາສູນກຳອຳນາດອາເມລິກາ ທີ່ໄດ້ກ່າວມາຂ້າງເທິງ ພຽງແຕ່ການພາກສ່ວນໜຶ່ງ ໃນບັນດາ ຫຼັກຖານ ກ່ຽວກັບການຮຸກຮານ ຂອງອາເມລິກາ ທີ່ໄດ້ລິດໂລມາແຕ່ປີ ໑໙໔໑ ກ່ອນທີ່ສົງຄາມໂລກຄັ້ງທີສອງ ຍັງບໍ່ທັນຢຸດເຊົາ ແລະ ໃນເວລາທີ່ປະເທດລາວ ຍັງເປັນຫົວເນືອງຂຶ້ນ ຂອງຝະລັ່ງຢູ່. ກັນດູບາຣ໌ ອັນໜຶ່ງອັນດຽວ ຂອງ ອາເມລິກາ ນັບແຕ່ສົງຄາມໂລກຄັ້ງທີສອງ ນາເຖິງປະຈຸບັນ ແມ່ນດັບສູນບັນດາກຳລັງຮັກຊາດລາວ, ບຸນສະດີບ ແລ້ວ ເຮັດໃຫ້ປະເທດເຮົາ ກໍ່ຕີ ບັນດາປະເທດ ອິນດູຈີນອື່ນໆ ກາຣເປັນຫົວເນືອງຂຶ້ນແບບໃໝ່ ແລະ ຖານທີ່ເຄັ່ງ ຄາມ ຂອງອາເມລິກາ ທີ່ມອນຢູ່ໃນ ຍຸດທະສາດ "ສາຣ໌ຫຸ່ງເກາະ ແຄມຝັ່ງທະເລ" ຂອງອາເມລິກາ, ອິນດູຈີນ ເປັນ ໜຶ່ງ ໃນສ່ວນຖານທີ່ເປັນ ຫົວຂົວໃນທະວີບ ເຫມືອນດັ່ງ ດາເລັດ (Dulles) ໄດ້ປະກາດອອກ ໃນວັນ ທີ່ ໒/໙/໕໓ (ເກົາຫຼີ ແມ່ນຫົວຂົວຕັ້ງແຕ່ ອາຊີ ຕາເວັນອອກສ່ຽງເຫນືອລົງ ແລະ ອິນດູຈີນ ແມ່ນຫົວຂົວທີ່ສອງ ແຕ່ ອາຊີ ອາຄະເນຂຶ້ນໄປ).

ໃນການກະທຳຕົວຈິງ, ເມື່ອຝະລັ່ງຖືກອອບເພຍ ໃນສົງຄາມອິນດູຈີນ, ອາເມລິກາຊຳພັດໂດຍວາງຕົນເຂົ້າ
 ລາວ, ຫວຽດນາມ ແລະ ກຳພູຊາ ເທື່ອລະກ້າວ. ໃນປີ 1967, ອາເມລິກາໄດ້ສ່ວນໃຫ້ການຊ່ວຍເຫຼືອ, ຫນົບໃຫ້
 ຝະລັ່ງ ເຮັດອັນທີ່ເອີ້ນວ່າ "ນອບໝາຍເອກະລາດ" (ເອກະລາດບ່ອນແປງ) ໃຫ້ລາວ, ຫວຽດນາມ ແລະ ກຳ
 ພູຊາ, ໃນປີ 1968 ໃຫ້ຈັດຕັ້ງ "ບັນດາປະເທດ ຜະທະພັນ" ເພື່ອໃຫ້ອາເມລິກາ ມີອ້າງອິງ ເຊັນອານຸສັນຍາ ກັບ
 ປະເທດເຫຼົ່ານັ້ນ ແລະ ໃຫ້ຮັບຮູ້ວ່າ ອາເມລິກາມີສິດປະກອບສ່ວນໃນການ ປ້ອງກັນອິນດູຈີນ. ເປັນອັນວ່າ ອາເມລິກາ
 ໄດ້ສ້າງພັນຖານກົດໝາຍອັນຄືບໍ່ຖ່ວມ ໃຫ້ແກ່ທຸກການເຄື່ອນໄຫວ ທຸກຊັ້ນທາງດ້ານເສດຖະກິດ ແລະ ການທະຫານຂອງ
 ເຂົາ ໃນເວລາທີ່ລາວ ຍັງເປັນເມັດອາຂັນ ຂອງຝະລັ່ງຢູ່.

ເມື່ອຖືກປະລາໄຊ ໃນການຊອກຫາລາຮ ກອງປະຊຸມເຊີແນວ ປີ 1964 ກ່ຽວກັບອິນດູຈີນ, ອາເມລິກາ
 ຈຳຕ້ອງໄດ້ຍິນຍອມໃຫ້ຝະລັ່ງ ເຊັນສັນຍາເຊີແນວ, ແຕ່ຍັງໄດ້ວາງເງື່ອນໄຂ ກູ ຮ້ອນ ໃນນັ້ນກໍມີບັນດາເງື່ອນໄຂ ທີ່
 ແນໃສ່ເປີດປະຕູ ໃຫ້ແກ່ການຮຸກຮານ ຂອງອາເມລິກາ ເຂົ້າລາວໂດຍກົງທີ "ຕ້ອງຮັກສາລາວ ແລະ ກຳພູຊາ ໄວ້
 ຢ່າງຄົບຖ້ວນ ບໍ່ເຮັດໃຫ້ມີການຈຳກັດໃດໆ ກ່ຽວກັບສິດ ໃນການກໍ່ສ້າງກຳລັງ ເພື່ອປົກປັກຮັກສາ ຄວາມປອດໄພໃນປະ
 ເທດ, ສິດນຳເອົາອາວຸດເຂົ້າ ແລະ ຮອງຂໍເອົາທີ່ເປີກສາ ຂອງບັນດາປະເທດນອກເຂົ້າລາວ, ກຳພູຊາ ແລະ ສ່ວນ
 ທີ່ຍັງເຫຼືອຂອງ ຫວຽດນາມ" ຕາມປັນ "ການຢຸດເຊົາສົງຄາມ", ຂອງ ຈັງລາກູຕູຮ ແລະ ເດີວີແລ (J.Lacouture
 et Devillers) ທີ່ພິມຈຳໜ່າຍ ໃນປີ 1960.

ການທວງ ເອົາສິດດັ່ງກ່າວຂ້າງເທິງ ຂອງອາເມລິກາ ຕົ້ນຕໍ ແມ່ນກຽມເງື່ອນໄຂໃຫ້ອາເມລິກາເຂົ້າ ແຜນ
 ບ່ອນຂອງຝະລັ່ງ ເພື່ອປະຕິບັດລັດທິລາເມືອງຂຶ້ນແບບໃໝ່ ຂອງອາເມລິກາຢູ່ລາວ ຕາມແບບທີ່ພວກເຂົາເຄີຍເຮັດມາ.

ແຕ່ປີ 1964 ເຖິງປະຈຸບັນ, ອາເມລິກາ ໄດ້ແຊກແຊງຮຸກຮານລາວໂດຍກົງ ໂດຍສົມທົບທຸກລະດັບ ການ
 ທະຫານ, ການເມືອງ, ເສດຖະກິດ ແລະ ວັດທະນະທຳ. ບາງໄລຍະ ອາເມລິກາໄດ້ໃຊ້ການຜັນແປ ໂດຍສົມຕິ
 ເປັນຕົ້ນຕໍ, ມີບາງໄລຍະກໍໃຊ້ ສົງຄາມເປັນຕົ້ນຕໍ ເພື່ອຫວັງດັບມອດ ບັນດາກຳລັງຮັກສາ ແລະ ເຈດຈຳນົງ ເອກະ
 ລາດ ເປັນເຈົ້າຂອງຕົນເອງ ຂອງປະຊາຊົນເຮົາ ເຊິ່ງອາດຈະແບ່ງເປັນ ສອງໄລຍະ:

ໄລຍະທຳອິດ ແຕ່ປີ 1964 ເຖິງ ປີ 1966.

ທຸກຄົນຄົງຈຳໄດ້ວ່າ: ໃນເດືອນ 4/1964, ດາເລີດ (Dulles), ລັດຖະມົນຕີກະຊວງ
 ການຕ່າງປະເທດ ຂອງອາເມລິກາ ໄດ້ມາລາວ ເພື່ອເປີກສາຫາລືກັບ ທ່ານ ກະຕາຮ ໂດນສະໂສລິດ ກ່ຽວກັບການ
 ນຳວາງເອນສັນຍາເຊີແນວປີ 1964. ຫຼັງຈາກນັ້ນ ທ່ານ ກະຕາຮ ກໍໄດ້ເປີດເຜີຍ ຕົ້ນກຳໜົງສິນວ່າ ອາເມລິກາ ຈະ
 ເກືອກຸນ ຊ່ວຍເຫຼືອລາວໂດຍກົງ ທາງດ້ານທະຫານ ແລະ ເສດຖະກິດ ແລະ ລາຮຈຳຮັບທັງໝົດ ທາງທະຫານ ແລະ
 ໄດ້ຊຸກຍູ້ ກຳລັງທະຫານບຸກໂຈມຕີເຂົ້າ ສອງແຂວງເຕົາໂຮມ ຂອງບັນດາກຳລັງປະເທດລາວ. ແຕ່ຍອນຖືກປະລາໄຊ,
 ລັດຖະບານ ກະຕາຮຈຶ່ງຈຳຕ້ອງລາອອກ ແລ້ວສະເດັດເຈົ້າ ສຸວັນນະພູມາ ຈຶ່ງໄດ້ຂຶ້ນແຜນ, ແລະ ຍອມເຊັນສັນຍາ
 ວຽງຈັນປີ 1964 ກັບຝ່າຍປະເທດລາວ. ບັນພັນຖານນັ້ນ, ລັດຖະບານປະສົມແຫ່ງຊາດຊຸດທຳອິດ ກໍໄດ້ຮັບການຈັດ
 ຕັ້ງຂຶ້ນ.

ແຕ່ອາເມລິກາ ແລະ ພວກຂວາຈັດ ຊຳພັດໄດ້ໂຕ້ລົ້ມ ລັດຖະບານປະສົມແຫ່ງຊາດນັ້ນ, ແລ້ວດຶງເອົາທ່ານ
 ພູຮີ ຊະນະນິກອນ ຂຶ້ນກຳອຳນາດ, ກັກຂັງພູນຳ ຂອງຝ່າຍປະເທດລາວ, ປິດອາວຸດກອງພັນຕ່າງໆ ຂອງກຳລັງປະ
 ເທດລາວ, ແລະ ກໍສົງຄາມຕື່ມໃໝ່. ພາຮລຸນນາ ໄດ້ໃຊ້ ພູມີ ທະສະຫວັນ ແລະ ອົງໂລ່ວກກຳອຳນາດໃຫ້ ເປີດ

ພາຍໃນ ການ ຈັດຕັ້ງ ກະຊວງ ພະຍາຍາມ, ແຕ່ກໍໄດ້ຖືກປະລາໄຊ ຢ່າງເຈັບແສບ. ຍ້ອນແນວນັ້ນ, ອາເມລິກາ ແລະ ລູກນ້ອງໄດ້ຮັບຮູ້ສູງສູນຍາເຊີແນວປີ 1976 ແລະ ສັນຍາຕ່າງໆ ກຽວກັບລາວ, ຈັດຕັ້ງລັດຖະບານປະສົມແຫ່ງຊາດ ຊຸດສ່ວນໜຶ່ງ.

ໄລຍະທີສອງ ເລີ່ມແຕ່ການເຊັນສັນຍາປີ 1976 ຈົນເຖິງປະຈຸບັນ.

ພາຍຫຼັງສັນຍາເຊີແນວປີ 1976 ໄດ້ເຊັນກັນ ແລະ ລັດຖະບານປະສົມແຫ່ງຊາດ ໄດ້ຖືກຈັດຕັ້ງຂຶ້ນ ກ-ຂ ເດືອນເດັ່ນນັ້ນ. ໃນວັນທີ 0/4/1976, ພະນະທານ ກິນິມ ພິນເສນາ, ລັດຖະມົນຕີ ກະຊວງການຕ່າງປະເທດ ກຳປູເຈຍ ແລະ ລູກນີ ຕາຕະກຳ, ພາຍໃນກຳລັງເປັນກາງຖືກທຳລາຍ. ພາຍໃຕ້ການຊີ້ນຳ ຂອງ ເຊີອີອາ ກູປະສິດ ໄດ້ເຮັດລັດຖະປະຫານ ໃນວັນທີ 19/4/1976, ໂຄ່ນລົ້ມ ລັດຖະບານປະສົມແຫ່ງຊາດ, ກັກຂັງສະເດັດເຈົ້າ ສຸວັນນະພູນາ ແລະ ປ່ຽນໃໝ່ ໃຫ້ນາ "ດັດແປງລັດຖະບານ" ສ້າງອຳນາດການປົກຄອງ ນິຍົມອາເມລິກາ, ນຳເອົາກອງ ທັບອາກາດ ອາເມລິກາ, ກອງທະຫານໄທ ແລະ ກອງທະຫານຫຸ່ນໄຊວ່ອນ ເຂົ້າມາຢຽບຢຳຍຳຍີ ພື້ນແຜ່ນດິນລາວ, ດຳເນີນສົງຄາມອັນປ່າເຖົ້ມທີ່ສຸດ ແລະ ເຮັດໃຫ້ການຮຸກຮານ ປະເທດເຮົາ ຍືດຍາວມາເຖິງປະຈຸບັນນີ້.

ບັນດາທ່ານ,

ຫຼັງຈາກພວກລາເມືອງຂຶ້ນ ຝະລັ່ງໄດ້ຖືກປະລາໄຊ, ຈັກກະພັດອາເມລິກາໄດ້ດຳເນີນການຮຸກຮານ ປະເທດ ເຮົາຕະຫຼອດນາ, ພວກເຂົາໄດ້ປະຕິບັດ ລັດທິລາເມືອງຂຶ້ນແບບໃໝ່ ຕາມແບບທີ່ພວກເຂົາເຄີຍໄດ້ເຮັດມາ ຢູ່ທະວີບ ອາເມລິກາ.

ລັດທິລາເມືອງຂຶ້ນແບບໃໝ່ ອັນໂຫດຫຼົ້ມ ຂອງອາເມລິກາ ຢູ່ລາວໄດ້ຊ່ວຍເຫຼືອໃນເປືອກ "ເອກະລາດ", "ເປັນກາງ" ແບບປ່ອນແປງ ເຊິ່ງແຜ່ນອາເມລິກາເອງ ເປັນຜູ້ຜິດແປງແຕ່ງຕົວໃຫ້.

ອີງຕາມພວກເຂົາ ເຄີຍໄດ້ເຮັດມາ ຢູ່ບ່ອນອື່ນໆ, ອາເມລິກາໄດ້ໃຊ້ "ການຊ່ວຍເຫຼືອ ແລະ ລະບົບ ທີ່ ເປັນກາງຂອງເຂົາຢູ່ລາວ. ການຊ່ວຍເຫຼືອດັ່ງກ່າວ ແຜ່ນໃຫ້ໂຕທີ່ສຸດ ຖ້າຄິດສະເລ່ຍ ປະລິມານອາວຸດ ແລະ ສິນຄ້າ ໃສ່ແຕ່ລະຫົວຄົນ ອັນໄດ້ເຮັດໃຫ້ຄົນລາວ ທີ່ບຸຊາວິນ ຈຳນວນບໍ່ນັ້ນ ຖືກຫຼົງໄຫຼເບື້ອເນົາ (ຕາມງົບປະມານສຶກຢີ 1970-1976, ການຊ່ວຍເຫຼືອ ຂອງອາເມລິກາ ໃຫ້ອຳນາດການປົກຄອງວຽງຈັນ ທີ່ຄວບຄຸມປະຊາຊົນ ພຽງແຕ່ 1 ລ້ານ ກວ່າຄົນ, ກໍໄດ້ມີເຖິງ 400 ລ້ານໂດລາ. ໃນນັ້ນ ການຊ່ວຍເຫຼືອ ທາງທະຫານ ໄດ້ກວມເຖິງ 350 ຫາ 400 ລ້ານໂດລາ). ການຊ່ວຍເຫຼືອອາວຸດ ແຜ່ນພັນຖານອັດຕູ ເພື່ອອາເມລິກາ ຈຸກຢູ່ ດິນລາວຂ້າຄົນລາວ, ການຊ່ວຍ ເຫຼືອສິນຄ້າ ແຜ່ນອັດຕູ ເພື່ອໃຫ້ອາເມລິກາ ຄວບຄຸມພັນຖານເສດຖະກິດ ອັນຫຼ້າຫຼົງ ຂອງລາວ ແລະ ສ້າງຊືນຊົນ ມາຮັບທຶນຈຳຫນ່າຍ ທີ່ຕິດພັນ ສະໜິດແໜ້ນກັບອາເມລິກາ, ສ້າງພັນຖານສັງຄົມ ໃຫ້ແກ່ ລັດທິລາເມືອງຂຶ້ນແບບໃໝ່ ຂອງອາເມລິກາ. ຈາກການຊ່ວຍເຫຼືອ ທາງດ້ານເສດຖະກິດ, ອາເມລິກາ ໄດ້ກໍ່ຄວາມປັນປ່ອນ ທາງດ້ານການເມືອງ ແລະ ຂະຫຍາຍການດຳລົງຊີວິດ ແບບອາເມລິກາ, ສ້າງຈິດໃຈນິຍົມ ນິຍາຍີ ອາເມລິກາ, ຢ້ານອາເມລິກາເຮັດໃຫ້ ດິນຈຳນວນໜຶ່ງ ທີ່ຢູ່ນຳຢ່າງສະຫຼຸກສະຫມານ. ນີ້ອຳນາດໃນສັງຄົມ ແລະ ສ້າງພວກນີ້ ໃຫ້ກາຮະປັນລູກນີ ຜູ້ເອົາ ການ ເອົາງານ ໃຫ້ແກ່ຈັກກະພັດອາເມລິກາ.

ບັນພັນຖານ ແຫ່ງການຊ່ວຍເຫຼືອທາງທະຫານ ແລະ ທາງພັນລະເຮືອນ, ອາເມລິກາ ໄດ້ຈັດຕັ້ງ ລະບົບ ທີ່ເອີ້ນວ່າການຮຸກຮານ ທະ ພັນລະເຮືອນຂຶ້ນ ເພື່ອເປັນຂໍ້ວາງຄັງໃນເບື້ອງຕົ້ນ ໃຫ້ອາເມລິກາ ກວດກາການຊ່ວຍເຫຼືອ

ແລະກ້າວຂ້າ ກວດກາທຸກການເຮັດໄຫວ ທາງການເມືອງ, ການທະຫານ, ເສດຖະກິດ ແລະ ວັດທະນະທຳ ຂອງ ລາວ. ພວກເຂົາເຈົ້າໄດ້ປ່ຽນຮູບ ຢູ່ເລື້ອຍໆ, ນັບແຕ່ເປັນອົງການ ເປເອີໄອ (PEO) ໃນປີ 1964, ອະທຽນ ອອກມາເປັນ ແອມ ອາອາເຊ (MAAG) ແລ້ວກາຍມາເປັນ ອຸສອມ (USOM), ແລະ ຫຼັງຈາກສົນຍາເຊີ ແນວປີ 1966 ມາເຖິງປະຈຸບັນ ປ່ຽນເປັນ ອຸສແອດ (USAID), ອາເມລິກາ ໄດ້ຈັດຕັ້ງກົງຈັກຄວມຄຸມ ລ່າ ເມືອງຂຶ້ນແບບໃໝ່ ຂອງພວກເຂົາຂຶ້ນ ທີ່ສຳຄັນຢູ່ໃນຮູບ ອົງການສາກົນ ຈ່ວຍເຫຼືອທາງດ້ານ ເສດຖະກິດ, ພາຍໃຕ້ ການຊຸມຳ ຂອງເອກອັກຄະລາຊະທູດ ອາເມລິກາ ຢູ່ວຽງຈັນ ເຊິ່ງເປັນນາຍົກຜູ້ທີ່ໜຶ່ງຢູ່ລາວ.

"ອົງການ ອຸສແອດ (USAID) ມີພະນັກງານເທິງ 7.000 ຄົນ ລວມທັງຂະແໜງກະສິກຳ ພັດທະ ນາຊຶມນະບົດ (IVS), ດູດສະຫະກຳ, ການຄ້າ, ສຶກສາ, ໂຍທາ, ທະນາຄານ ທີ່ຈັດຕັ້ງຂຶ້ນ ຄຽງກັບ ວຳ ມາດການປົກຄອງວຽງຈັນທຸກຂັ້ນ. ນອກນັ້ນ, ຍັງມີຂະແໜງ ທະຫານ ແລະ ຕຳຫຼວດ ເປັນຈຸນຳ ກອງທັບ ແລະ ຕຳ ຫຼວດລາວ, ມີຂະແໜງ ເພື່ອປົກປັດໃຫ້ ເຊອິອາ ຈຸນຳກອງທັບບິດລັຍ" ແລະ ວາງຕາ ນຳໜັກສືບສອດແຜນ, ມີວົງ ການ ຢູສິດ (USIS) ເຊິ່ງເປັນວົງການ ລະດົມຈິດໃຈ; ມີບໍລິສັດ ແອອາເມລິກາ (Air America) ແລະ ບໍລິສັດ ກົງຕີມັງຕານ ແອແຊກວິດ (Continental Air Service) ເຊິ່ງເປັນອົງການລ່າລຽວວິນ ສົງ ທາງອາກາດ ໃຫ້ທະຫານ.

ທັງໝົດເຫຼົ່ານີ້ ແມ່ນການທົດລອງ ທາງດ້ານນະໂຍບາຍ ລ່າເມືອງຂຶ້ນແບບໃໝ່ ຂອງອາເມລິກາ ທີ່ມີຄວາມ ຫວັງ ຫຼາຍທີ່ສຸດ ແນໃສ່ສ້າງກົງຈັກປົກຄອງ ຂອງອາເມລິກາ ຢູ່ຕ່າງປະເທດ. ຜູ້ທີ່ກຳອຳນາດສູງສຸດ ໃນການປົກຄອງ ຂຶ້ນ ແມ່ນ ເອກອັກຄະລາຊະທູດ ອາເມລິກາ ເປັນຜູ້ຮັບຜິດຊອບ ທາງດ້ານນະໂຍບາຍ ໂດຍສົມທົບກັບການເຮັດໄຫວ ຂອງ ເຊອິອາ, ພະນັກງານ ທະຫານ ອາເມລິກາ, ບໍລິສັດ ແອອາເມລິກາ ແລະ ບໍລິສັດ ກົງຕີມັງຕານ ແອແຊກວິດ ພະນັກງານ ຂອງອົງການຈ່ວຍເຫຼືອ ຂອງອາເມລິກາຢູ່ລາວ.

ກົງຈັກປົກຄອງອາເມລິກາຢູ່ລາວ ຮູບນອກແຜນ ອົງການເສດຖະກິດ ແລະ ເຊິ່ງວລຢູ່ພາຍໃຕ້ເສື້ອ "ຕ່າງ ປະເທດ" ເພື່ອເຮັດໃຫ້ ຜູ້ຄົນຫຼົງຢ່າງວ່າຮດາຮ. ນາຮພິນຟະລັງ ຮັງລິນາວາ (H. Navare) ກໍໄດ້ສັງເກດໃນ ທັນທີໜ້າໃດວ່າ: "ຢູ່ລາວປະຈຸບັນ ບໍ່ມີຜູ້ສຳເລັດລາຊະການ ອາເມລິກາ ແຕ່ຫາກມີທູດ ອາເມລິກາ, ຖ້າບໍ່ໄດ້ຮັບອະ ນຸຍາດ ຂອງຜູ້ ວຽກງານອິນໂດ ກໍເຮັດບໍ່ໄດ້, ມັນແມ່ນ ລັດທິລ່າເມືອງຂຶ້ນຂອງເວີນໂດລາ". ແຕ່ນາຮພິນລ່າເມືອງ ຂຶ້ນ ກໍຮູ້ຕໍາລາຄາຕົວເມັດນີ້, ເຮັດແນວໃດ ພວກທ່ານ ທີ່ເປັນຄົນລາວແທ້ໆ ຈຶ່ງມາປົກປັດ ການຮຸກຮານ ລ່າເມືອງຂຶ້ນ ແບບໃໝ່ ຂອງອາເມລິກາຢູ່ເລື້ອຍໆ. ຄວາມເວົ້າອັນນັ້ນ ມັນສະແດງໃຫ້ເຫັນວ່າ ພວກທ່ານ ເປັນເລື່ອງມີປະຕິບັດ ລັດທິລ່າເມືອງຂຶ້ນແບບໃໝ່ ຂອງອາເມລິກາໂດຍກົງ.

ເວົ້າລວມແລ້ວ, ກໍເຫັນວ່າ ພາຍຫຼັງທີ່ໄດ້ປະລາໄຊມາຕັ້ງຫຼາຍຄັ້ງ. ອາເມລິກາໄດ້ສຳເລັດ ສ່ວນໃດສ່ວນ ໜຶ່ງ ໃນການກໍ່ສ້າງກົງຈັກເຄື່ອງມືດັງກ່າວ.

ຫຼັງຈາກປະລາໄຊໃນການສ້າງໃຈ ທ່ານ ກະຕາຮ ແລ້ວ, ອາເມລິກາກໍໄດ້ໃຊ້ທ່ານ ຜູ້ຮຸກຮານນີ້ ເປັນ ໃບໄຟ ສ້າງລະບອບ ຄວບຄືອພູກອາດຢູ່ວຽງຈັນ ເຊິ່ງມີຄວາມກັບ ໂງດິນຢຸນ ທຸ່ນໄຊງອມ ເພື່ອຫນີບເຕີງ ບັນດາ ກຳລັງອັກຄະລາດ, ແຕ່ກໍຍັງຄືກັບປະລາໄຊອື່ນ. ອາເມລິກາຈຳຕ້ອງຕົວເວົ້າ "ຄົມເກັ້ງ" ຄື ພູມີ ໜີ້ສະຫວັນ ທີ່ເປັນ ຜູ້ ພ້ອມຮັບ ຈອນພິນ ສະລິດ ທະນະລັດ ຢູ່ປະເທດໄທດາວກອນ ແລະ ໃຊ້ໄທ ລິນທິບກັບ ກຳລັງປະຕິການຢູ່ລາວ ເປີດ ກວ້າງຜິວລາມໄປທົ່ວປະເທດ. ບໍ່ພຽງແຕ່ເຫັນນັ້ນ, ບາງຄັ້ງບາງຄາວ ພວກເຂົາຍັງນຳເອົາກວ້າງທະຫານອາເມລິກາ

ແລະ ໂຕ ກະໂດດເຂົາລາວ.

ເມື່ອເສຍໄປໄພ ພູມ ຫນ້າສະຫວັນແລ້ວ, ເຊືອອາ ກໍໄດ້ປ່ຽນມາໃຊ້ ດິນເປັນກາງ ເພື່ອມ້າງເພກກໍລັງ ເປັນກາງ ແຕ່ໃນອາດກອກ. ພວກເຂົາມີໃຈດຳລົງກຳມະທິດຊັກໄຫຼ້ ໃຫ້ ກຸປະລິດ ເຮັດລັດຖະປະຫານ ໂດນລິນ ລັດ ຖະບານ ປະສົມແຫ່ງຊາດສາມຝ່າຍ ເຊິ່ງແມ່ນສະເດັດເຈົ້າ ສຸວັນນະພູມາ ເປັນຫຼັກ, ຈັບສະເດັດເຂົ້າອຸກ, ໃຊ້ ທຸກຊ່າງອອບອຽ ແລະ ນາບອຸ, ແລ້ວປ່ຽນມາອອກ ຕາມເງື່ອນໄຂ ຂອງພວກເຂົາ ເພື່ອບັງຄັບໃຫ້ເຜີ້ມ ເຮັດຕາມອາ ເນລິກາ, ທາງເບື້ອງກວກເອີ້ນວ່າ "ລັດຖະບານປະສົມ" ດ້ວຍຄວາມຄິດວ່າ ຈະພອກລວງ ປະຊາຊົນພາກໃນ ແລະ ນອກປະເທດ ໄດ້ຢ່າງວ່າຮຽດ. ມັນ ແມ່ນການສະແດງອະຄວນກ່ອນ ຂອງ ເຊືອອາ ທີ່ໄດ້ປ່ຽນສະເດັດ ເປັນກາງ ນານິຍົມອາເນລິກາ ແລະ ໄດ້ສ້າງເບື້ອງກວກ ທີ່ດີ ເພື່ອປົກປັດ ໃຫ້ແກ່ການຮຸກຮານ ຂອງອາເນລິກາຢູ່ປະເທດເຮົາ. ແຕ່ "ຄວາມເນົ່າເຫມັນ ແລະ ການຂາດປະສິດທິພາບ ຂອງລັດຖະບານ ຍັງດຳລົງຕົງຕົວ ແລະ ຍັງຕຳຜັດ ກວາ ວອລາໃດໆຫມິດ" (ເມັດທະບາສາມ ເສດຖະກິດ ຕາເວັນອອກໄກ ຄະບັບທີ ໑໖/໔/໗໐) ສະໝັ້ນ ທີ່ເປີດສາວາ ເນລິກາ ຈຶ່ງມີບັນນະຍັນມີເຂົ້າ ໃນອຸກພາກໃນຂອງລາວ.

ກ່ຽວກັບການກໍ່ສ້າງກອງທັບ ໃຫ້ກາງເປັນເຄື່ອງມືຕົ້ນຕໍ ຂອງລັດທິລາເມັດວຽງຂັນແບບໃໝ່ນັ້ນ, ພວກເຂົາໄດ້ ພະຍາຍາມ ກໍ່ສ້າງກອງທັບ ລາຊະ ອານາຈັກຂຶ້ນ, ແຕ່ກອງທັບນີ້, ພາຍຫຼັງທີ່ຖືກປະລາໄຊໝັກຢູ່ບັນເຮືບນ້ຳບາກ ບໍ່ ມີນ້ຳໃຈສູ້ຮົບ ຕໍ່ໄປອີກ, ພວກເຂົາກໍເອົາມາ ເຮັດໜ້າທີ່ ຮັກສາແນວພັງ, ແຕ່ກໍເຮັດບໍ່ລ່ອນ. ເມື່ອເປັນດັ່ງນັ້ນ, ເຊືອອາ ຈຳຕ້ອງຕົ້ນມາສ້າງ "ກໍາລັງພິເສດ" ໂດຍກົງ ເຊິ່ງເປັນກໍາລັງ ທີ່ບໍ່ຂອບກັບ ການບັງຄັບບັນຊາ ຂອງເສນາທິ ການກອງທັບ ລາຊະອານາຈັກ. ແຕ່ອາເນລິກາ ກໍຍັງຢູ່ໃນສະພາບ ຕົກສະຫນົມ.

ຫຼັງຈາກບັນເຮືບ "ກູກຽດ" ເຊິ່ງແມ່ນການທົດສະບັບໃຫຍ່ທີ່ສຸດ ຂອງ "ທິດສະດີ ນິກເຊີນ ຢູ່ລາວ" ໄດ້ຖືກ ປະລາໄຊໃນຕົ້ນປີ ໑໙໗໐, ກໍາລັງພິເສດ ເຊິ່ງເປັນກໍາລັງຕົ້ນຕໍ ໄດ້ອອນເພຣເສຣຂວັນ ຢ່າງໜັກໜ່ວງ, ອາເນລິກາ ຊຳພັດໂດນກໍເອົາ ກອງທະຫານໄທ ເຂົ້າມາລາວຢ່າງຫຼວງຫຼາຍ ເພື່ອກວບກູ້ເອົາພວກຫຸ່ນ ວອກຈາກໄພອັນຕະລາຍ, ອັນໄດ້ເຮັດໃຫ້ໃບໝ້າຮຸກຮານ ຂອງອາເນລິກາ ຍັງຖືກເພີດເພີຍ. ການສ້າງ "ກໍາລັງພິເສດ" ທີ່ປະກອບດ້ວຍ ບັນ ຕາບຸກຄົນ ຈົນຊາດຕ່າງໆ ໂດຍສະເພາະແມ່ນ ຈົນຊາດສ່ວນພຽງ, ຕົ້ນຕໍແມ່ນ ຈົນຊາດລາວສູງນັ້ນ, ແມ່ນກົນອຸບາຣ ອັນຍາວນານ ທີ່ມີລັກສະນະຍຸດທະສາດ ຂອງອາເນລິກາຢູ່ລາວ. ອາເນລິກາ ໄດ້ສົ່ງທີ່ເປີກສາ ມາປະຈຳໃນກໍາລັງນີ້ ພ້ອມທັງໄດ້ປະກອບອາວຸດ, ເງິນຄຳ, ເຄື່ອງຂອງ ແລະ ການໃຊ້ຈ່າຍໃຫ້ອັນຫລາກ "ຕໍ່ສູ້ ເພື່ອລາຊະອານາຈັກແນວ ປົກຄອງຕົນເອງ" ເພື່ອຕົວະຍິອະພິນອງຈົນຊາດລາວຊຸ່ງ. ເຄື່ອງຈ່າຍ ຈະເອົາໃຈໃສ່ກໍ່ສ້າງ ຢ່າງມີນັ້ນກໍຕາມ, ແຕ່ອາ ເນລິກາ ກໍຍັງຖືກປະລາໄຊ, ແລະ ພົບຮ້າຍຂອງມັນ ກໍແມ່ນເຮັດໃຫ້ຈົນຊາດໜຶ່ງ ຖືກຄັບສູນໄປ ຍ້ອນນະໂຍບາຍ ໃຊ້ ດິນລາວຂ້າຄິນລາວ ຂອງ ນິກເຊີນ. ກະໂຕ ເອດກາປິນ ບູແອນ (E. "Pop" Buell) ເວງ ເຊິ່ງເປັນດິນອາ ເນລິກາ ທີ່ໄດ້ຮັບອິດຊອບ ຫຼັກການເຮືອນໄທ ຂອງດິນແນວໂດຍກົງ ກໍໄດ້ກ່າວປະນາມວ່າ: "ພວກເພື່ອນ (ດິນແນວ) ຂອງເຮົາຢູ່ລາວ ໄດ້ລົມຫາຮຽດຕາງໆ ໃນສະໜາມຮົບ. ດິນແດນ ກໍຖືກຂ້າຕາຍ ໃນພື້ນແຜນດິນດັ່ງນັ້ນ ແລະ ອາເນລິກາ ບໍ່ມີເວລາ ຈະຕວຍບຸນແຜນຄຸນເຂົ້າໄດ້".

ນອນຈອມສະກີ (Noam Chomsky), ນັກຂຽນອາເນລິກາ, ຍັງສະຫຼຸບແຈ້ງເຖິກວ່າ "ນະໂຍ ບາຣ ເສຣສະຫຼະ ຂອງດິນແນວ ໃນສົງຄາມ ຕາມກວມມູນິດ" ທີ່ອາເນລິກາ ໄດ້ປະຕິບັດນາ, ແມ່ນທັດສະນະອັນຊົ່ວ ຊຳ ເລວຊາມທີ່ສຸດ ຂອງອາເນລິກາ ຢູ່ອິນດູຈີນ (ຫຍໍ້ອອກຈາກ "ສົງຄາມຢູ່ທະວີບອາຊີ" ຂອງ ນອນຈອມສະກີ ທີ່ ພິມຈຳໜ່າຍ ປີ ໑໙໗໐). ດິນອາເນລິກາເວງ ກໍຍັງກ່າວວ່າຄວາມຈິງ ສ່ວນໃດສ່ວນໜຶ່ງ, ແຕ່ໝ້າເສຣດາຣ ພວກ

ການທີ່ເປັນຕົ້ນຂອງ ຊຳນວນປົກປັກປິດໂທດກຳ ຂອງອາເມລິກາ, ກ່າວຟ້ອງ ແນວລາອັກຊາດ ແລະ ທວຣດນາມ ໂດຍ
ບໍ່ດຳນັງເຖິງ ຄວາມຖືກຕ້ອງ ແລະ ເປັນຈິງ.

ຄວາມຖືກຕ້ອງ ແລະ ເປັນຈິງ ທີ່ກ່າວມາຂ້າງເທິງນັ້ນ ອາເມລິກາ ກໍ່ໄດ້ອອກແຮງ
ສ້າງບ່ອນອົງ ຂອງລັດທິລາເມືອງຂຶ້ນແບບໃໝ່ ທັງເປັນແນວຊັງກັບທີ່, ເຮັດໃຫ້ເຂດ ທີ່ຝ່າຮວຮວງຈັນຄວບຄຸມ ດ້ວຍຈຸນ
ຊົນ ນາຣ໌ທິມຈຳຫນ່າຮ ອາຍາສິດ ຊຸມເສິກ ກາຣ໌ເປັນພັນຖານລົງຄົມ ທີ່ຜູກຕິດກັບ ພະລາດິການ ຂອງອາເມລິກາຢູ່ປະ
ເທດໄທ, ເວົ້າກໍ່ລ້ວງປະຕິການໄທ ເປັນກະດູກສັນຫຼັງ ໃຫ້ແກ່ນສຳພັນທະຫານ ບາງກອກ, ຈຣວງຈັນ, ໄຊວ່ອນ ແລະ
ພະນົມເປັນ ເພື່ອອັກສາລັດທິລາເມືອງຂຶ້ນແບບໃໝ່ ຂອງອາເມລິກາຢູ່ລາວ ໄວ້ຢ່າງຍາວນານ.

ຈຸນຊົນນາຣ໌ທິມຈຳຫນ່າຮ ອາຍາສິດ ຊຸມເສິກ ລາວ (ພະລັດທະພັນໂດຣກົງ ຂອງ ການຈຸດຮເຫຼືອ ຂອງອາ
ເມລິກາ) ໄດ້ຮັບການລຽງຈາກອາເມລິກາ ມອບຫນາຮໄຫ້ກຳຄຳແຜນງສຳຄັນ ໃນອຳນາດການປົກຄອງ ແລະ ກອງ
ທັບຝ່າຮວຮວງຈັນ ໂດຍສະເພາະ ແນ່ນອນຄວບຄືວ ຈຸນນະນິກອນ ຢູ່ວຽງຈັນ ແລະ ຄວບຄືວອື່ນໆ ຈຳນວນຫນຶ່ງ ຢູ່ຕາມແກ
ລະທ້ອງຖິ່ນ. ໂດຍສ່ວນໃຫຍ່ ທາງດ້ານການເມືອງ ແລະ ການທະຫານ ທີ່ຢູ່ໃນກຳນົດຂອງຕົນ, ດື່ມຈຳພວກນີ້ ໄດ້
ກຳຂະແໜງສຳຄັນ ຂອງເສດຖະກິດ, ກຳສິດຜູກຂາດ ທາງດ້ານຄ້າຂາຮຕ່າງປະເທດ, ມີຈິວິດເປັນຢູ່ ແບບຝຸ່ນເຝື້ອ
ແລະ ອົງໃສ່ການຈຸດຮເຫຼືອ ຂອງອາເມລິກາ ເພື່ອສ້າງຄວາມຮັ່ງມີ ບັນເລີຍຄວນ້ອ ຂອງປະຊາຊົນລາວ.

ສະໄໝສ່ວນ ອະມິຈຸນລາວ (ແຕ່ຕັ້ງແຕ່ປະຈຸບັນນີ້ ແມ່ນຂຶ້ນກັບ ຈຸນຊົນນາຣ໌ທິມຈຳຫນ່າຮ ອາຍາສິດ ຊຸມເສິກ
ທີ່ໄດ້ກ່າວມາຂ້າງເທິງ, ຫນາຮຄວາມວ່າ ບັນດາບຸກຄົນສຳຄັນ, ບັນດານາຮພັນ ທີ່ປະຕິບັດຫນ້າທີ່ ໃຫ້ອາເມລິກາ) ໄດ້
ພາກັນເນົານຳ ການສ້າງຫ້ອງຮຽນ "ໂຍລິງ", ບໍລິຫານ ໂຮງຮຽນເບຣເຈັຮໄພ ສຸບພິນກິນຈຸ ຢູ່ກຣູເຮີມ ໃຫ້ອາເມລິກາ
ເຮົາ, ດຳລິງຈິວິດສູງກາຮຂວບເຂດ ດ້ວຍສິນຄ້າ ອັນຝຸ່ນເຝື້ອ ຂອງອາເມລິກາ ແລະ ດ້ວຍການ ສໍ້ລາດບັງຫຼວງ
("ສິງຄາມຢູ່ອາຈີ" ຂອງ ນວນຈວນສະກີ ບືນຈຳຫນ່າຮບື ວອກອວ).

ເວກວັກຄະລາຈະທຸດ ອາເມລິກາ ສຸ່ລິວັນ ໄດ້ເວົ້າແຈ້ງຕົນ ກ່ຽວກັບ ນາຮພັນ ນາຮພັນ ລາວຄືດັ່ງນີ້:
ພວກເຂົາຖືວ່າ ການຢູ່ໃນຖິ່ນແຫ່ງ ເປັນນາຮທະຫານລາວ ແມ່ນໂອກາດເບື້ອງຕົ້ນ ອັນຫນຶ່ງ ເຊິ່ງກວນອັນໝົດ ແມ່ນ
ສ້າງຄວາມຮັ່ງມີ. ການເລື່ອນໄຫວເພື່ອສ້າງຄວາມຮັ່ງມີ ລວມມີການລັກໂລບເອົາເງິນເດືອນ ຂອງພົນທະຫານ ທີ່
ອາເມລິກາ ເປັນຜູ້ຈຳຮໄຫ້, ການອອກຈາກຄູ່ຄະຊຸມດື່ມເຕົ້າ, ໃຫ້ລັດທະຫານເຂົ້າໃນການ ຄ້າຂາຮສ່ວນຕົວ ກໍ່ຄື ການ
ຢູ່ກຣູເຮີມຂອງຕ່າງໆ ໃນສ່ວນຂອງເຂົາ, ການກິນສິນບິນ, ການເຄັບພາສີນຳພໍ່ຄ້າ ແລະ ເກັບຄ່າເຮົາດິນນຳຊາວນາ.

ຈິວິດການເປັນຢູ່ແບບຝຸ່ນເຝື້ອ ແລະ ສ້າຮເຫດພາໃຫ້ "ຮັ່ງມີ" ຂອງຈຸນຊົນ ນາຣ໌ທິມຈຳຫນ່າຮ ອາຍາສິດ
ຊຸມເສິກ ທີ່ອາເມລິກາໄດ້ສ້າງຂຶ້ນນັ້ນ ແມ່ນຕິດພັນກັບ ພາລະກິດ ລາເມືອງຂຶ້ນແບບໃໝ່ ຂອງອາເມລິກາ. ສະນັ້ນ
ເຂົາຈຶ່ງໄດ້ອອກແຮງ ປົກປັດ ການຮຸກຮານ ຂອງອາເມລິກາ, ວອກແຮງອັກສາລັດທິລາເມືອງຂຶ້ນແບບໃໝ່ ຂອງອາ
ເມລິກາ ເພາະເລື່ອງນີ້ ມັນແນ່ນອນຄືຄື ແບບຈຸດຮ, ແມ່ນພັນຖານ ຂອງການຍືນຍົງຄົງຕົວຂອງເຂົາ. ພວກເຂົາເຮັດ
ຕາມຄຳສັ່ງ ຂອງອາເມລິກາຢ່າງສຸດອົກສຸດໃຈ ນັບຕັ້ງແຕ່ການສ້າງລະບົບ ອຳນາດການປົກຄອງ ຂຶ້ນສູນກາງ ລົງຮອດ
ຂຶ້ນຕາສ່ວນ, ນັບຕັ້ງແຕ່ການສ້າງກອງທັບ ຈົນເຖິງການລົງມືປະຕິບັດສິງຄາມ ແລະ ເອົາດິນແດນສ່ວນຫນຶ່ງ ຂອງປະ
ເທດເຮົາ ເປັນຫົວເມືອງຂຶ້ນແບບໃໝ່ ຂອງອາເມລິກາ ເຊິ່ງຕິດລຽນກັບໄທ, ເປັນແນວຍັງກັນ ເພື່ອຮັບໃຊ້ສິງຄາມ
ຮຸກຮານ ຂອງອາເມລິກາ ຢູ່ອິນດູຈີນ.

ປະເທດໄທ ແມ່ນຖານທັບໃຫຍ່ ຂອງອາເມລິກາ ຢູ່ອາຊີ ອາດຕະເນ ມີຈຳນວນຕິດກັບລາວ ແຕ່ເຫນືອ
ຕະຫຼອດໄຕ້, ມີດິນແດນພາກສ່ວນຫນຶ່ງ ທີ່ມີປະຊາກິນ ເຊິ່ງຈຳນວນລາວ 60 ລ້ານຄົນ, ມັນແມ່ນແປ້ນຢືນອັນຫນຶ່ງ ທີ່ອຳ

ໂຫວດຮຽງຂ້າງກັບ ເຈົ້າເມືອງ ເພື່ອນຳເອົາແຜນການ ຕ້ານກັບການລຸກຮຸນ ຍ້ອນເຫດຜົນການເມືອງຂອງລາວ" ເປັນ "ຜູ້ເກັບກຳເອົາຂ່າວທາງທະຫານ ໃຫ້ລັດຖະບານອາເມລິກາ" (ນັ້ນແມ່ນ ເຈຊວິວາ).

ອາເມລິກາ ຍັງໄດ້ສ້າງຕັ້ງ "ເຂດຄົບຮອບ" ອື່ນ, ແຕ່ຈິງ ມີແຜນທຳຮ້າງໂຮມ ແບບປອມຕົວ ທີ່ພວກເຮົາ ເຄີຍໄດ້ກ່າວປະນາມາກໍ່ນັ້ນ, ມີແຜນໂທດກຳລັງເຮັດທີ່ ອາເມລິກາ ແລະ ວຳນາດການປົກຄອງວຽງຈັນ ໂຕກຮຸນຕໍ່ປະ ຊາຊົນເຮົາ ແລະ ສົມຄວນ ທີ່ຈະຕ້ອງຖືກລົງໂທດ. ຢູ່ຕາມນັ້ນ, ກໍ່ມີຫຼັງ ປະຊາຊົນ ນາແຕ່ເຂດບົດປ່ຽນ ທີ່ຖືກອາເມລິກາ, ກອງທະຫານລຸກຮຸນ ໃຊ້ລຸກລະເບີດ, ປາຮກະບີ, ຫຼື ຫຼອກລວງມາເຕົ້າໂຮມຢູ່ໃນເຂດຄວບຄຸມ ຂອງພວກເຮົາ. ການໄປ ມາຫາກິນ ຂອງປະຊາຊົນ ກໍ່ຖືກກອດກາ ຢ່າງເຂັ້ມງວດ, ປະຊາຊົນ ຕ້ອງຢູ່ກິນ ແບບອັດຕະໂນ ອັດສິນ ຢ່າງບໍ່ມີທາງ ອອກ. ເຂດພັດທະນາ ແລະ ເຂດຄົບຮອບດັ່ງກ່າວນັ້ນ ຄວນແຕ່ແມ່ນ ບ່ອນອາເມລິກາ ແລະ ລຸກຮຸນໂກຣເວົ້າ ຊັບ ສິນບັດ ແລະ ເຫຼວຜຽງ ຂອງປະຊາຊົນ ເພື່ອຮັບໃຊ້ ສົງຄາມລຸກຮຸນ ຢູ່ປະເທດເຮົາໃຫ້ຍືດຍາວໄປ.

ທາງດ້ານເສດຖະກິດ ແລະ ການເງິນ: ໂດຍສ່ວນໃຈມະໂຍບາຣ ຊ່ວຍເຫຼືອທາງດ້ານການຄ້າ, ອາເມລິ ກາ ໄດ້ທຸ້ມເຫຼີ້ນຄ່າເຫຼືອຕະຫຼາດ ຂອງເຂົ້າເຂົ້າມາລາວ ເພື່ອຫ້າງທຳລາຍເສດຖະກິດການເງິນ ຂອງລາວ, ເຮັດໃຫ້ ເສດຖະກິດການເງິນ ຂອງຝ່າຮວຽງຈັນ ຂຶ້ນກັບອາເມລິກາ ຢ່າງສິ້ນເຊີງ, ຖ້າບໍ່ມີເງິນໂດລາຮັບປະກັນ ເງິນຄົບ ກໍ່ແຕ່ ເປັນໃບເຈ້ຍລາວ.

"ແຜນການຊ່ວຍເຫຼືອ ຂອງອາເມລິກາ ແມ່ນບໍ່ມີຈຸດປະສົງອື່ນໃດ ນອກຈາກຫ້າງທຳລາຍ ເສດຖະກິດແຫ່ງຊາດ ແລະ ປົກປັກຮັກສາ ສິ່ງຄົມທີ່ມີແຕ່ ຈົນໃຊ້ ສິນຄ້າ ທີ່ມີຜົນປະໂຫຮດໃຫ້ແກ່ ກຸ່ມເຈົ້າຂຸນມຸນນາຣ, ທັງ ທີ່ມີເຮັດໃຫ້ພວກ ເຮົາເຫຼົ່ານີ້ ເນົ່າເຫມັນ, ແຜນການຊ່ວຍເຫຼືອນັ້ນ ບໍ່ອາດຈະເລີ່ມ ສ້າງພື້ນຖານ ໃຫ້ແກ່ການຂະຫຼາຍຕົວ ຫຼື ການສ້າງ ສາ ແບບທີ່ມີສະໄໝ ເພື່ອຮັບໃຊ້ ນວນຊົນລາວ ສ່ວນຫຼວງຫຼາຍ ຫຼື ສ້າງຕັ້ງສິ່ງຄົມແຫ່ງການຜະລິດ" (ນອນ ຈອນສະ ກີ). ນັ້ນແມ່ນການຕີລາຄາແບບນອກຕົວ ຂອງຄົນອາເມລິກາຜູ້ໜຶ່ງ.

"ການຂະຫຼາຍເສດຖະກິດ, ໃນຕົວຈິງແມ່ນບໍ່ມີທຳຮ້າງ ແລະ ທຸກຄວາມພະຍາຍາມ ຂອງອາເມລິກາ ເພື່ອໃຫ້ ລະບວບຂອບເຂດ ທີ່ມີພື້ນຖານດີກ ມີຄວາມທຸ້ມຫຼ່ຽງ ຫມັ້ນຄົງ ດ້ວຍວິທີປະກອບສິນຄ້າ ໃຫ້ຢ່າງບໍ່ອ່ນ ໂດຍຜ່ານໂຄງ ການຊ່ວຍເຫຼືອນັ້ນ ມີແຕ່ຈະພາໄປເຖິງບ່ອນ ເປື່ອຮູ້ເຮືອ ເນົ່າເຫມັນ ເຮັດໃຫ້ເງິນເຟີ້ ແລະ ການກອບໂກຣເວົ້າຊັບ ສິບ ຢູ່ໃນປະເທດ ທະວີບອື່ນ.

(ເກດບູຊານາມ) (Keith Buchanan). ນັກແຜນຄວາມສົງເກດສ່ວນຕົວ ຂອງຄົນອາເມລິ ກາ ຜູ້ໜຶ່ງອີກ.

ໃນຕົວຈິງແລ້ວ ການຊ່ວຍເຫຼືອທາງດ້ານກິນຄ້າ ໄດ້ເຮັດໃຫ້ ຂະແໜງ ວິຊາທີ່ດີກຳພັນເມືອງຕ່າງໆ ຂອງ ປະຊາຊົນເຮົາ ທີ່ມີນາ ແຕ່ບູຮານມະການ ຖືກດັບມອດ, ເສດຖະກິດ ຫາກຸ່ມຕົນເອງ ຂອງລາວ ຖືກທຳລາຍ ຈົນເຖິງ ກິກເຖິງຮາກ ແລະ ໃຫ້ກຳເນີດຊົນຊົນມາຮຸນທຳຜູ້ໜຶ່ງ ທີ່ມີອຳນາດ ໃນກຳມີ ເພື່ອເປັນລຸກຮຸນ ຮັບໃຊ້ຜົນປະໂຫຮດ ຂອງ ອາເມລິກາ. ຊົນຊົນມາຮຸນທຳຜູ້ໜຶ່ງນັ້ນ ເກາະທຳຮູ້ກັບ ອາເມລິກາ, ຮັ່ງມີເຕັມອິດ, ເຫມືອທາງ ໑໐ກຈາກຊົນຕົນ ຕ່າງໆ ໃນສິ່ງຄົມລາວ. ເພາະສະນັ້ນ ຈົນຊົນພວກນີ້ ໄດ້ວອດອ້າງ ຄວາມເປັນ ເອກະລາດ ແບບປອມແປງ ຂອງພວກ ເຮົາ ຢ່າງບໍ່ເຫຼືອດສິບເຫຼືອດຢາກ ເພື່ອຫຼອກລວງ ປະຊາຊົນເຮົາ.

ຄຽງຄູ່ກັບ ການຊ່ວຍເຫຼືອທາງດ້ານກິນຄ້າ, ໃນເຂດທີ່ຝ່າຮວຽງຈັນຄວບຄຸມ ເຖິງວ່າມີ ໂຮງງານຈຳນວນໜຶ່ງ ທີ່ມີລັກສະນະ "ເຮັດເຮື້ອງໃຊ້" ກໍ່ຕາມ, ແຕ່ພາກສ່ວນໃຫຍ່ ກໍ່ແມ່ນຮັບໃຊ້ ຊີວິດການເປັນຢູ່ ແບບຜູນເຜືອດ ຂອງກົງຈັກ ປົກຄອງ ແລະ ກອງທະຫານລຸກຮຸນ ຮັບໃຊ້ອາເມລິກາ. ມັນບໍ່ໄດ້ຮັບໃຊ້ທຳຮ້າງ ໃຫ້ແກ່ການຜະລິດ ແລະ ຊີວິດການເປັນຢູ່

ຂອງ ປະຊາຊົນເຮົາ.

ຈາກການຊອບເຫຼືອທາງດ້ານສິນຄ້າ, ອາເມລິກາ ໄດ້ສ້າງຄວາມນິຍົມ ໃຫ້ລູກມີ ແລະນຳການຫາກຳໄລ ໃນສິນຄ້າ, ບູຊາເວີນໂດລາ ອາເມລິກາເປັນພະເຈົ້າ ຮຳຮຽນ ເວົ້າແບບຢູ່ກິນຢູນເຟືອນ ແລະ ເຊື່ອມໂຊນ. ຈາກ ນັ້ນ ເຮັດໃຫ້ຈິດໃຈ ພົວພັນ ລະຫວ່າງ ພັກບຸລຸກ, ພົວກັບເນຣຸ, ອາຣັກບັນຊາ ແລະ ເພື່ອນມິດຂອງຊັ້ນຄົນ ເຫຼົ່ານີ້ ກາຣ ເປັນການພົວພັນກັນ ດ້ວຍເວີນດຳ, ອັນນີ ແມ່ນຜົນຖາມ ທີ່ພວກທ່ານ ອ້າງຕົວວ່າ ເປັນປະເພດຕົນຕໍ່ການສຶກສາ, ມີວັດ ທະນະທຳ ແລະ ອື່ນໆ.

ທາງດ້ານວັດທະນະທຳ: ບໍ່ອ່ອນໄຫວ ວັດທະນະທຳອັນເຊື່ອມໂຊນ, ມັນໄດ້ສ້າງການຢູ່ກິນແບບ ຢູນເຟືອນ ຕາມທຳນອງຂອງອາເມລິກາ.

ຜົນຂອງປະຊາຊົນເຮົາ ພາຮາດໂຕກາຣເປັນ ແມ່ຈາງ ນາງເລວ, ໂກໂບຣ, ນັກປຸ້ນ, ນັກຈຳ. ເລື່ອງນີ້ ພວກ ທ່ານກ່າວຄຳວ່າ ກ່າວໃດໝົດ, ແຕ່ພວກທ່ານ ຈະຮູ້ສຶກເຈັບແຍບຊື່ບ ? ຫຼືພວກທ່ານຈະອອດອ້າງວ່າ ອັນນີແມ່ນ ຊັ້ນຄົນ ທີ່ໄດ້ຮັບການສຶກສາ, ມີວັດທະນະທຳ ແລະ ອື່ນໆ... ຊັ້ນນີ້ ? ວິນນີ້, ມັນຈະແຈ້ງແລ້ວວ່າ, ເມື່ອກ່ອນນີ້ ຊາດເຮົາ ຍັງບໍ່ເຄີຍມີ. ເລກນີ້ ຂອງຈັກກະພັດອາເມລິກາ ໄດ້ຍຸງສິ່ງເສີມ ວິທີຢູ່ກິນແບບນັ້ນ ມັນບໍ່ແມ່ນເລື່ອງທຳມະດາ, ພວກ ເວົ້າມີກິນອຸບາຣ ດ້ວຍເຈັບໃຈຊາດ ແລະ ນ້ຳໃຈຮັກຊາດ ຂອງປະຊາຊົນເຮົາ.

ໃນຝ່າຮພວກທ່ານ ມີຫຼາຍຄົນໄດ້ສ້າງ "ກາສິໂນ", "ໂຮງແມ່ຈາງ ໂຮງເຕັ້ນລຳ" ໂດຍຫຼຸດທຸກແບບ ຂອງ ອາເມລິກາ ເພື່ອສ້າງຄວາມຮັ່ງມີ ແລະ ຈຸກໃຫ້ຊາວຫມູ່ ຍິງຊາຣຕິກເຂົາໃນບວກອິຕິ ວິນເຊື່ອມໂຊນນີ້. ມັນແມ່ນພາ ລະກິດ ອັນສະຫງ່າງາມ ຂອງພວກທ່ານ ທີ່ພວກທ່ານເຄີຍອອດອ້າງ ຢ່າງບໍ່ເຫຼືອສິບເຫຼືອດປາກ.

ໃນເວລາທີ່ ເຄິ່ງຫນຶ່ງຂອງຈຳນວນເດັກນັ້ນສັງຫວັດ ບໍ່ໄດ້ເຂົ້າໂຮງຮຽນນັ້ນ, ໂຮງຮຽນຊັ້ນກາງຕ້ອນກັບ ອຳ ນາດການປົກຄອງ ດຽວຈົນ, ເວົ້າທົ່ວໄປແລ້ວ ສ່ວນໃຫຍ່ ແມ່ນສ້າງຊັ້ນຄົນ ຮຸນໃໝ່, ເພື່ອຮັບໃຊ້ການເຮັດໃຫ້ ປະເທດ ເຮົາກາຣເປັນຫົວເນື່ອງຂຶ້ນ ແລະ ເຮັດໃຫ້ປະຊາຊົນເຮົາ ເປັນຂັ້ນຊ້າ ຕາມແຜນການ ຂອງອາເມລິກາເທົ່ານັ້ນ. ບາລັມ ມານ (Brannmann) ອາດິດ ພະນັກງານ ຂອງວົງການອາສາສະໝັກ ສາກົນ ວິເວແອດ (IVS) ປະ ຈຳລາດ ກໍໄດ້ສະຫຼຸບວ່າ: "ລະບົບການສຶກສາ ໄດ້ສ້າງຊັ້ນຄົນຫນຶ່ງນັ້ນ ບໍ່ແມ່ນຄົນພະລິດ ວັດຖຸສິ່ງຂອງ, ມັນໄດ້ສ້າງ "ກຸ່ມຄົນຊັ້ນເທິງ" ທີ່ກາຣເປັນຄົນຕາເວັນຕົກ ເພື່ອຄວບຄອງສິ່ງຄົນລາວ ໃຫ້ມີຜົນແກ່ເຂົາເອງ ແລະ ແກ່ອາເມລິກາ ຜູ້ເປັນນາຮ້າ."

ຮ້າຮຽງໄປກ່ອນນັ້ນ, ຄຳສິ່ງສອນ ຂອງພະພຸດທະເຈົ້າ ກໍຖືກຍຶດເຍືອນ, ບິດທຳມະເທສະຫມາ ກໍໄດ້ຖືກຕັດ ແປງ ແລະ ໄດ້ພົມຢູ່ໄຫ້ແລ້ວ ສິ່ງນາລາວ ເພື່ອເພີ່ມໃຈໃຫ້ເຂົາເຈົ້າກັບ ຄວາມຕ້ອງການ ຂອງລັດທັລາເນື່ອງຂຶ້ນແບບ ໃໝ່ ຂອງອາເມລິກາ ແລະ ປະອັນໃດ ທີ່ມີລັກສະນະປຸກລຸກນ້ຳໃຈຮັກຊາດ ແລະ ສິນທຳ ຂອງປະຊາຊົນເຮົາ.

ສະຫຼຸບແລ້ວວ່າ ນະໂຍບາຣວັດທະນະທຳ ລາເນື່ອງຂຶ້ນແບບໃໝ່ ຂອງອາເມລິກາ ແມ່ນ ການທຳລາຣຈິດໃຈ ອັນນິດໃສ ແລະ ປະເພນີ ອັນດີງາມ ຂອງປະຊາຊົນເຮົາ ຈົນເຖິງກັກເຖິງຮາກ.

ສິ່ງຄາມຮຸກຮານລາເນື່ອງຂຶ້ນແບບໃໝ່ ຂອງອາເມລິກາ ໄດ້ຍຸກຕີເຂົ້າໃນຫມູ່ປະຊາຊົນເຮົາ ໃນທຸກດ້ານ, ເຊິ່ງ ບໍ່ພຽງແຕ່ຕອບສະໜອງ ຄວາມຕ້ອງການສະເພາະຫມ້າ ທີ່ຍຸກຕີເຂົ້າ ບັນດາກຳລັງຮັກຊາດ, ຕາມກັບຈິດໃຈຊາດ ຂອງ ປະຊາຊົນເຮົາ, ແຕ່ມັນຍັງຍຸກຍຶດເອົາ ປະເທດເຮົາຢ່າງຍາວນານ, ເຮັດໃຫ້ປະເທດເຮົາ ເປັນຫົວເນື່ອງຂຶ້ນແບບໃໝ່ ແລະ ຖາມຕັບອັນຍາວນານ ຂອງພວກເຮົາ. ສິ່ງເຫຼົ່ານີ້ ມັນແມ່ນທາດແທ້ ຂອງອັນທີ່ພວກທ່ານອອດອ້າງວ່າ ເອກະລາດ,

ອະທິປະໄຕ ຫັນບໍ່ ? ແລະ ນັ້ນມັນກໍ່ເປັນການເພີ່ມແບ ການໃສ່ຮ່າງຕູ້ຫາ ຂອງພວກທ່ານຕໍ່ ປະເທດ ສາທາລະນະລັດ ປະຊາທິປະໄຕທວຽດນາມ ແລະ ແນວລາວອັກຊາດ.

ທວຽດນາມກໍ່ຄື ລາວ ແລະ ກຳປູເຈາ ລ້ວນແຕ່ໄດ້ຖືກອາເມລິກາຮຸກຮານ, ທົ່ວໂລກກໍ່ໄດ້ຕິດຄ້າມກ່າວປະນານ ການຮຸກຮານດັ່ງກ່າວ. ທວຽດນາມ ໄດ້ຕິໃຫ້ທະຫານລ້ຽງນອກ ຂອງອາເມລິກາ ກ່າວເຖິງລາມຕິນ ປະລາໄຊລິງ ແລະ ໃນມໍ່ໆນານ ໄດ້ທັບນ້າງການບຸກໂຈມຕີຍຸດທະສາດ ດ້ວຍກອງທັບອາກາດ ລະດັບສູງສຸດ ຂອງລັງຄານ "ຂອງຕົນອາເມລິກາຕິນໃໝ່". ປະຊາຊົນໃນທົ່ວໂລກ ພວມຍ້ອງຍໍ ລັດທິຮັກຊາດ ແລະ ລັດທິວິລະຈົນ ຂອງ ທວຽດນາມ ແລະ ຖືທວຽດນາມເປັນແບບຢ່າງ ແຕ່ ອາດເປັນທຳ ຈະນະການໃຊ້ກຳລັງ ກົດຂົນ, ຄວາມສິວິໄລ ຈະນະຄວາມໂຫດຮ້າງ ບໍ່ເຖິງນັ້ນ, ທວຽດນາມ, ແນ່ນອນແນວນັ້ນ ໃນການຕ້ານການຮຸກຮານ ຂອງອາເມລິກາຢູ່ໃນໂລກ ກໍ່ຄື ຢູ່ໃນແຜນອິນດູຈີນ.

ໄປພ້ອມໆກັນກັບການຮຸກຮານ ຂອງອາເມລິກາຢູ່ລາວ, ນັບແຕ່ປີ 1950 ນາ ອາເມລິກາໄດ້ຊຸກຍູ້ສົງຄາມພາກສ່ວນຢູ່ທວຽດນາມ ແລະ ຂະຫຍາຍສົງຄາມນັ້ນ ລາມອອກໄປສູ່ກຳປູເຈາໃນປີ 1970, ເຮັດໃຫ້ອິນດູຈີນ ເປັນສະໜາມຮົບອັນດຽວ. ມັນເປັນອັນຈະແຈ້ງວ່າ ພວກຮຸກຮານ ໄດ້ໃຊ້ປະເທດນີ້ ເປັນແບບຢືນ ເພື່ອ ບຸກໂຈມຕີປະເທດນັ້ນ ແລະ ໄດ້ປະຕິບັດນະໂຍບາຍແບ່ງແຍກ ເພື່ອປົກຄອງ ທີ່ພວກເຂົາເຄີຍໄດ້ປະຕິບັດມາ ແຕ່ຢ່າງກ່ອນ, ປະຊາຊົນສາມຊາດ ອິນດູຈີນ ຮັບຮູ້ຢ່າງເລິກເຊິ່ງວ່າ ຈາຕາກຳ ຂອງສາມປະເທດ ໄດ້ມີການພົວພັນ ເຊິ່ງກັນ ແລະ ກັນ ຢ່າງສະໜິດແໜ້ນ. ໃນເມື່ອດິນແດນຂອງປະເທດໃດ ປະເທດໜຶ່ງຢູ່ໃນອິນດູຈີນ ຫາກຖືກຈັກກະພັດຮຸກຮານແລ້ວ ບໍ່ມີປະເທດໃດໃນໝື່ນນະຢູ່ເປັນເປັນສຸກ ໃນເວກະລາດ ແລະ ເສລີພາບໄດ້.

ຍ້ອນອາເມລິກາຢ່ວງບາ ຂະຫຍາຍສົງຄາມຮຸກຮານ ໃນສາມປະເທດ, ກອງປະຊຸມຂັ້ນສຸດຍອດ ຂອງປະຊາຊົນສາມປະເທດອິນດູຈີນ ຈຶ່ງໄດ້ໄຂຂັ້ນ ເມື່ອວັນທີ 14-15/4/70, ຕາມທິວທິດປະດິດສ້າງ ຂອງເຈົ້າຟ້າ ໂມໂລດິນ ສີຕານຸ, ແລະ ໄດ້ວາງໂຄງການຕ້ານອາເມລິກາ ແລະ ຫຼັກການຕ່າງໆ ອັນເປັນແບບຢ່າງ ໃນການພົວພັນ ລະຫວ່າງສາມປະເທດ. "ເລື່ອງຢ່ວງກັນ ແລະ ປົດປ່ຽນປະເທດຊາດ ແນ່ນອນລະທັດ ຂອງແຕ່ລະປະເທດ, ແຕ່ລະຝ່າຍ ໃຫ້ຄຳໝັ້ນສັນຍາ ຈະສະໜັບສະໜູນກັນ ຢ່າງສຸດອົກສຸດໃຈ. ແຕ່ລະຝ່າຍ ປະກາດຈະຕັດສິນໃຈ ຂະຫຍາຍນ້ຳໃຈມິດຕະພາບ ຖານອາຣນັ້ນູວ ແລະ ການພົວພັນ ແບບຍານໃກ້ເບື້ອງຄຽງ ລະຫວ່າງ ສາມປະເທດ ຢ່າງດີງາມ ໃນເວລາທີ່ພວມສະໜັບສະໜູນ ເຊິ່ງກັນ ແລະ ກັນ ໃນການຕໍ່ສູ້ ຕ້ານສັດຕູຮວມ ກໍ່ຄື ໃນເວລາທີ່ໄປ ໃນການຮ່ວມໂມ່ຮ່ວມມື ແບບຍາວນານ ເພື່ອກໍ່ສ້າງປະເທດໃໝ່ ຕາມເສັ້ນທາງ ສະເພາະຂອງຕົນ". ມັນແນ່ນ ຄວາມຮຽກຮ້ອງ ອັນຖືກຕ້ອງເປັນທຳ ຂອງປະຊາຊົນສາມຊາດອິນດູຈີນ ແລະ ໄດ້ຮັບການສະໜັບສະໜູນ ຈາກປະຊາຊົນໃນໂລກ. ມີແຜນວຽກທີ່ຍອມເປັນຂໍ້ຂ້າ ຂອງຈັກກະພັດເຕົ້ານັ້ນ ແລ້ວ ທັບເຕັມດີ ແລະ ຕ້ານກັບ ກ້ອນສາມັກຄີ ຂອງປະຊາຊົນສາມປະເທດ ໃນອິນດູຈີນ.

ຄວາມສາມັກຄີ ແລະ ການປະສານສູ້ຮົບ ລະຫວ່າງປະຊາຊົນສາມປະເທດ ແນ່ນອນໃນ ແຫຼ່ງປັດໃຈ ທີ່ຮັບປະກັນ ໃຈຊະນະ ຂອງແຕ່ລະປະເທດ ແລະ ກໍຍ້ອນແນວນັ້ນ ອິດທິພົນຂອງການຕໍ່ສູ້ ຕ້ານອາເມລິກາຢູ່ໃນ ສາມປະເທດອິນດູຈີນ ຈຶ່ງໄດ້ມີພົບພໍ້ຖືກຍົກສູງຂຶ້ນ ໃນເວທີສາກົນ. ດ້ວຍເຫດນັ້ນ ອາເມລິກາຈຶ່ງຢ້ານກົວ ກ້ອນສາມັກຄີ ຂອງປະຊາຊົນສາມຊາດ. ມັນແນ່ນກຳລັງແຮງ ຕິເຂົ້າ "ທິດສະດີ ນິກເຊີນ" ທີ່ໃຊ້ໃນອິນດູຈີນ ຕິດອິນດູຈີນ, ໃຈຊິນອາຊີຕິດອາຊີ, ຢ່າງເຖິງກົກເຖິງຮາກ, ແຕ່ພວກທ່ານຊ້າຍຈູດຊິບິດເບືອນ ກ້ອນສາມັກຄີ ແລະ ໃສ່ຮ່າງປ່າງສີ ແນວລາວອັກຊາດ. ນີ້

ແນມຫຼັກຖານຕົວຈິງ ວິທີນັ້ນໜຶ່ງຢ່າງຢືນຢັນວ່າ ວຳນາດການປົກຄອງຂອງຈັມ ຍັງດຳລົງ ຮັບໃຊ້ນະໂຍບາຍຮຸກຮານ ຕາມ
ທິດສະດີ ນິກເຊີນ ຂອງອາເມລິກາ. ການທີ່ພວກທ່ານໃຊ້ຄຳທຳນອງ ໂຄສະນາ ໃສ່ຮ່າງກ່ອນສາມັກຄີ ຕັ້ງກ່າວ ລ່ອນ
ແຕ່ຈະເສຍແຮງລາງ.

ພວກທ່ານ ຄວນຫັນກັບຄືນມາຫາ ສິ່ງທີ່ຖືກຕ້ອງ, ນາຍາຫຼັກສິນທຳ ຂອງພະພຸດທະສາສະໜາ, ບໍ່ຄວນປະໂຕ້
ພວກອາເມລິກາຮຸກຮານ ຄວບຈຳຕື່ມ ຢູ່ອຸຍານ. ປະເທດ ວິດສະຕາລີ, ແລະ ມິວຊິແລນ ທີ່ໄດ້ເລືອກເອົາທາງທາງເອົາ
ນາຮ່ວມຮີບ ຢູ່ທວຣດນານ ກໍໄດ້ເປັນໜ້າຮູ້, ຄຣິດຈິງ ວາເມລິກາ ຕ້ອງດຳລົງການຮຸກຮານ ຂອງອາເມລິກາຄືນ.
ພວກທ່ານເປັນຄົນລາວ, ເປັນທັງຈິງປົກປັດໂທດກຳ ຂອງອາເມລິກາຢູ່ເລື່ອງນາ ? ພວກທ່ານຄວນນັບຖືຄວາມຈິງ ຕາມ
ຕອບສະໜອງ ວິທີການເກົ່າ ຂໍ້ ຂໍ້ນັ້ນຖືກຕ້ອງ ຂອງພະພຸດທະ ຍັມດາກຳລັງຮັກຊາດ ຢ່າງເໝາະເໝີນ ເພື່ອກໍ່ໂຂ້ມ
ຫາລາວ ໂດຍສິ້ນຕີ ຕາມຄວາມຄວງຄຣຂອງປະຊາຊົນເຮົາ.

ນະໂຍບາຍຮຸກຮານຮຸກຮານ ແລະ ລັດທິລາເມີຕ້ອງຂັ້ນແບບໃໝ່ ຂອງຈັກກະພັດວາເມລິກາ ຢູ່ໃນປະເທດເຮົາ
ຈະຕ້ອງໄດ້ຖືກລົບລ້າງຢ່າງສິ້ນເສື່ອ ປະເທດເຮົາຈິ່ງຈະມີ ເອກະລາດ, ວະທິປະໄຕ ແລະ ຄວາມເປັນກາງຢ່າງແທ້ຈິງ
ໂດຍນິກາມຮັບປະກັນ, ຄວາມຢ່າງຄວງຄຣ ຂອງ ປະຊາຊົນເຮົາ ຈິ່ງຈະມີພຽງຈາມ ປະຕິບັດ ຢ່າງໄດ້ຮັບພົມໄປແຕ່
ລະກ່າວ.



15th France
23. 1. 73

ບົດ ປະ ກອບ ຄຳ ເຫັນ

ຂອງ ທ່ານ ເຈົ້າສຸກ ວົງສິກ, ຮອງຫົວໜ້າຄະນະ, ຜູ້ອຳການແທນ ຫົວໜ້າຄະນະຜູ້ແທນ
ບັນດາກຳລັງຮັກສາຄຸນ, ກ່າວໃນວາລະປະຈຸນ ເທື່ອທີ ໑໔ ໃນວັນທີ ໒໓/໑/໑໙໗໓.

ຫານຫົວໜ້າ,

ນັບແຕ່ກອງປະຈຸນ ໄດ້ເລີ່ມເປີດອັນ ນາໂອດດຽວນີ້, ພວກທ່ານໄດ້ຫາຫຼາກຫຼາຍ ເພື່ອປົກປັດ ການແຊກແຊງ, ຮຸກຮາມ ແລະ ການຕິດພັນ ທາງການທະຫານ ຂອງອາເມລິກາ ຢູ່ປະເທດເຮົາ. ພວກທ່ານບໍ່ເອົາຫົວໃຈຕໍ່ ຄວາມຈິງ ເຊິ່ງກ່ອນໜ້ານັ້ນເກືອບ ໓ ປີ ກະໄດ ນິກເຊີນ ຜູ້ເປັນ ປະທານາທິບໍດີ ອາເມລິກາ ກຳລັງເປັນ ຕ້ອງຮັບສາລະພາບ ຢ່າງ ເປີດເຜີຍມາແລ້ວ.

ພວກທ່ານ ຕອນຈຳກັດວ່າ ວັນທີ ໓/໓/໗໐, ໃນຕໍາປະກາດ ເປັນທາງການ ເທື່ອທຳອິດ ກ່ຽວກັບ ສະ ພາບການຢູ່ລາວ, ນິກເຊີນ ໄດ້ເຜີຍອອກວ່າ ອາເມລິກາ ໄດ້ມີທະຫານ, ທີ່ເປີກສາທະຫານ, ຜູ້ອັບຮິມ ການທະຫານ ແລະ ພະນັກງານ ພະລາທິການ ຢູ່ລາວເປັນຈຳນວນ ໑.໐໐໐ ກວ່າຄົນ. ອາເມລິກາໄດ້ "ຄຸມກັນ ຊ່ວຍເຫຼືອ ແລະ ພວມຄຸມກັນ ຊ່ວຍເຫຼືອທາງດ້ານ ພະລາທິການ ແລະ ດ້ານອື່ນໆອີກ" ໃຫ້ແກ່ລາວ, ໄດ້ໃຊ້ ແລະ ພວມ "ໃຊ້ພະລັງ ແຮງ ຂອງ ກອງທັບອາກາດ", ໂຕຄຳເນີນ ແລະ ພວມຕຳເນີນ "ການມີຄຸມກັນສູ້ຮົບ" ແລະ "ການເຄື່ອນໄຫວຕ່າງໆ" ຢູ່ລາວ.

ເຖິງວ່າ ຈະສຳໂກງ ປົດອຳ ແລະ ຍັງທາງໂກຈາກຄວາມຈິງກໍຕາມ, ແຕ່ອັນນັ້ນກໍແນ່ນອນ ຄຳປະກາດ ເທື່ອທຳ ອິດ ຂອງ ຜູ້ກຳອຳນາດສູງສຸດ ຂອງອາເມລິກາ ເຊິ່ງໄດ້ກ່າວເຖິງ ການຕິດພັນ ທາງທະຫານ ຂອງອາເມລິກາ ຢ່າງ ເປີດເຜີຍ ແລະ ເປັນທາງການ. ນັ້ນກໍແນ່ນອນເປັນການ ຮັບສາລະພາບວ່າ ໃນພາກຕົວຈິງແລ້ວ ອາເມລິກາໄດ້ ລະເມີດ ສັນຍາເຊີແນວປີ ໑໙໖໒ ກ່ຽວກັບລາວ. ໃນຄວາມນັ້ນ, ຜູ້ແທນສະພາສູງ ອາເມລິກາ ຜູ້ໜຶ່ງ ໄດ້ຊ່ອຍໃນທັນທີວ່າ "ຕາມ ຄວາມເປັນຈິງ, ທ່ານ ນິກເຊີນ ໄດ້ກ່າວວ່າ ພວກເຮົາ (ໜາຮເຖິງ ອາເມລິກາ) ໄດ້ລະເມີດ ສັນຍາເຊີແນວ, ທ່ານ ນິກເຊີນ ໄດ້ປະກາດວ່າ ນະໂຍບາຣ໌ຕໍ່ລາວ ຂອງອຳນາດການປົກຄອງ ໃນປະຈຸບັນນີ້ ແມ່ນສືບຕໍ່ປະຕິບັດ ຈຸດປະສົງ ແລະ ການກະທຳ ຂອງ ອຳນາດການປົກຄອງ ຈຸດກ່ອນໜ້ານີ້". ຄຳກ່າວອ້າງດັ່ງກ່າວ ຂອງ ນິກເຊີນ ແມ່ນແນໃສ່ ຖິ້ມຄວາມຮັບ ຜິດຊອບ ໃຫ້ແກ່ຜູ້ທີ່ ກຳອຳນາດກ່ອນເຮົາ, ແຕ່ພວມກັນນັ້ນ ກໍຢັ້ງຢືນວ່າ ນະໂຍບາຣ໌ ຂອງ ອາເມລິກາ ຕໍ່ລາວ ແຕ່ກ່ອນ ນາໂອດດຽວນີ້ ແມ່ນ ບໍ່ມີຫຼັງຢູ່ຮຸນແຮງ.

ເນື່ອງເປັນເຊັ່ນນັ້ນແລ້ວ, ຈຸດປະສົງ ແລະ ການກະທຳ ຂອງຜູ້ກຳອຳນາດກ່ອນ ນິກເຊີນ ແມ່ນຫຼັງແທ້ ? ແລະ ນິກເຊີນໄດ້ສືບຕໍ່ ຈຸດປະສົງ ແລະ ການກະທຳ ດັ່ງກ່າວນັ້ນໄດ້ ? ມັນແມ່ນຈຸດປະສົງ ແລະ ການກະທຳຂອງ ຜູ້ກຳອຳນາດກ່ອນ ນິກເຊີນ ກໍຄື ຂອງ ນິກເຊີນນັ້ນເອງ. ຈຸດປະສົງ ແລະ ການກະທຳນັ້ນ ໄດ້ຕັ້ງຢູ່ໃນ ອອບເຊດ ຫມີ ທີ່ເປີກສາ ແລະ ພະນັກງານ ທະຫານ ຂອງອາເມລິກາ ໑.໐໐໐ ກວ່າຄົນ, ໃນບັນດາ "ການຊ່ວຍເຫຼືອທາງດ້ານ ພະລາທິການ ແລະ ຂອງ ກອງທັບອາກາດ", ແລະ ໃນ "ການເຄື່ອນໄຫວຕ່າງໆ" ດັ່ງທີ່ ນິກເຊີນ ຈຳຕ້ອງຮັບສາລະ ພາບນັ້ນ ຫຼືບໍ່ ?

ຜູ້ຄົນທັງຫຼາຍ ລ້ວນແຕ່ໄດ້ຮູ້ວ່າ ໃນສະໄໝ ອາຣເຊັນຮາວ, ລັດຖະມົນຕີ ກະຊວງຕ່າງປະເທດ ອາເມລິກາ ດາແລດ ໄດ້ປະກາດວ່າ "ຈຳເປັນຕ້ອງເອົາລາວ ເປັນກຳແພງ ຕໍາມກອນມູນິດ ແລະ ເປັນບ້ອມປົນແຕ່ງໜຶ່ງ ຂອງໂລກ ເສລີ". ໃນປີ 1961, ປະທານາທິບໍດີ ໂຢນເຊີນ ກໍ່ໄດ້ປະກາດວ່າ "ປະເທດລາວ ເປັນທີ່ຕັ້ງສຳຄັນ ໃນລະບົບປ້ອງ ກັນ ຂອງພວກເຮົາ" (ໝາຍເຖິງ ອາເມລິກາ) ແລະ ນາຄົງ ສະໄໝ ນິກເຊີນ ເຊົາກໍ່ໄດ້ປະກາດວ່າ "ຈຸດປະສົງ ຂອງພວກເຮົາ ແມ່ນຊ່ວຍລັດຖະບານລາວ ກົດກັນການ ນາບຊູ ຂອງ ກຳລັງກອນມູນິດ". ມັນເປັນອັນຈະແຈ້ງແລ້ວວ່າ, ພາຍສະໄໝ ປະທານາທິບໍດີ ອາເມລິກາ 4 ຄູດ, ພາຣ໌ໄຕຢາຣ໌ "ຕໍາມກອນມູນິດ", ອາເມລິກາບໍ່ໄດ້ ລິດລະໃນການ ສືບຕໍ່ ນະໂຍບາຍແຊກແຊງ ແລະ ຮຸກຮານປະເທດເຮົາ ທັງໆຈະ ເອົາປະເທດເຮົາ ເປັນເມືອງອັນ ແບບໄໝ ແລະ ຖານທັບ ຂອງພວກເຮົາ ດັ່ງທີ່ພວກຂ້າພະເຈົ້າ ໄດ້ຊຸດແຈ້ງມາ ຫຼາຍເທື່ອແລ້ວ, ພິເສດ ແມ່ນໃນວາລະປະຈຸນ ຄັ້ງທີ 19 ແລ້ວນ ພວກຂ້າພະເຈົ້າ ໄດ້ໃຊ້ແຍກ ຢ່າງຈະແຈ້ງ ແລະ ເປັນລະບົບວ່າ ການແຊກແຊງ ແລະ ຮຸກຮານ ຂອງ ອາເມລິກາ ຢູ່ປະເທດເຮົາ ແມ່ນຮອຍດາມຄື: ການເມືອງ, ການທະຫານ, ເສດຖະກິດ, ວັດທະນະທຳ, ແຕ່ຕົນຕໍ່ ແມ່ນໃຊ້ ວິທີການ ຫາງການທະຫານ ພາຣ໌ໄຕຮູບ "ສິງຄາມພິເສດ" ແນໃສ່ດັບຊຸມ ບັນດາກຳລັງຮັກຊາດ, ຢາຍຢາມຂະບວນການ ດູ່ສູ່ ເພື່ອເອກະລາດແຫ່ງຊາດ ຂອງປະຊາຊົນເຮົາ, ປົກຄອງ ປະຊາຊົນເຮົາ ດ້ວຍນະໂຍບາຍ ລ່າເມືອງອັນແບບໄໝ.

ພາຍສະໄໝ ປະທານາທິບໍດີ ອາເມລິກາ 4 ຄູດ, "ສິງຄາມພິເສດ" ເຊິ່ງເປັນຮູບການອັນ ຮຸນແຮງ ຂອງ ວັດທະນະເມືອງອັນແບບໄໝ ຂອງອາເມລິກາ ຢູ່ລາວເຮົາ ໄດ້ຂະຫຼາຍກົວເຖິງ ລະດັບສູງ ແລະ ມີຈຸດພິເສດ ຕ່າງໆ ດັ່ງລຸ່ມນີ້:

1/- "ສິງຄາມພິເສດ" ຂອງອາເມລິກາ ຢູ່ປະເທດເຮົາ ແມ່ນສິງຄາມຮຸກຮານ ລ່າເມືອງອັນແບບໄໝ, ມັນ ໄດ້ໃຊ້ອຳນາດການປົກຄອງ ລູກມີ ແລະ ກອງທະຫານລູກມີ ເປັນບ່ອນອີງ ແລະ ເປັນເຄື່ອງມືຕົ້ນຕໍ.

ໃນໄລຍະເວລາ ເກືອບ 60 ປີທີ່ຜ່ານມາ, ອາເມລິກາ ໄດ້ສ້າງຕັ້ງ ອຳນາດການປົກຄອງ ມີອັນອາເມລິກາ ຫຼາຍຄູດຂຶ້ນ ຢູ່ປະເທດເຮົາ ແລະ ໄດ້ໃຊ້ ກຳລັງປະກອບອາວຸດ ຂອງອຳນາດການປົກຄອງດັ່ງກ່າວ ພາຣ໌ໄຕເຄື່ອງໝາຍ "ກອງທັບແຫ່ງຊາດ" ທີ່ໄດ້ຮັບການລ້ຽງເກືອ ແລະ ຊ່ວຍເຫຼືອ ຈາກອາເມລິກາ ເພື່ອດຳເນີນສິງຄາມ ລ່າເມືອງອັນແບບ ໄໝ ຢູ່ປະເທດເຮົາ.

ພາຣ໌ໄຕ ສັນຍາເຊີແນວປີ 1964, ອາເມລິກາ ໄດ້ປັດເຂັ້ມຜະລິດອອກໄປ ແຕ່ລະກ້ອງແລ້ວລອງ ເອົາ ປະເທດເຮົາ, ໄດ້ສ້າງອຳນາດການປົກຄອງ ກະຕ່າຮ ທີ່ມີອັນອາເມລິກາຂຶ້ນ. ໂດຍປະຕິບັດຕາມຄຳສັ່ງ ຂອງອາເມລິກາ, ອຳນາດການປົກຄອງ ກະຕ່າຮ ໄດ້ລະດົມ ກອງທະຫານບຸກໂຈມຕີເຂົ້າ ເຂດເຕົາໂຮມ ຂອງກຳລັງຝ່າຮປະເທດລາວ. ຍ້ອນຖືກປະລາໄຊ ຫາງການທະຫານ, ອຳນາດການປົກຄອງ ກະຕ່າຮ ຈຶ່ງຖືກໂຕນລົ້ມ, ລັດຖະບານປະສົມແຫ່ງຊາດ ໂດຣນີ ແນວລາວຮັກຊາດ ເຂົ້າຮ່ວມນຳ ໄດ້ຮັບການສ້າງຕັ້ງຂຶ້ນ ບັນພັນຖານ ສັນຍາວຮວງຈັນປີ 1964. ຫຼັງຈາກນັ້ນບໍ່ ພິເສດໄດ, ອາເມລິກາກໍ່ໄດ້ໃຊ້ ພວກທ່ານ ຜູ້ຮຸ ຈະນະນິກອນ, ກະຕ່າຮ ແລະ ສູນີ ໜີ້ສະຫວັນ ໂຕນລົ້ມລັດຖະບານ ປະສົມແຫ່ງຊາດ ແລ້ວປະກອບ ອຳນາດການປົກຄອງ ລູກມີ ຜູ້ຮຸ ຈະນະນິກອນ, ສູນີ ໜີ້ສະຫວັນຂຶ້ນ. ຕໍ່ຈາກນັ້ນ, ອຳ ນາດການປົກຄອງ ອາຣເຊັນຮາວ ໄດ້ລະດົມ ກອງທະຫານ ຂອງອຳນາດການປົກຄອງ ລູກມີດັ່ງກ່າວ ເປີດບັນບຸກໂຈມ ຕີ ບັນດາກຳລັງຮັກຊາດ ຢ່າງຂະໜານໃຫຍ່, ຂະຫຼາຍສິງຄາມຮຸກຮານ ໃນທົ່ວປະເທດເຮົາ ໃນປີ 1969, ສິງຄາມ ດັ່ງກ່າວ ໄດ້ຂະຫຼາຍເຖິງ ຈະດັບທີ່ເຮັດໃຫ້ ອຳນາດການປົກຄອງ ແກນເນີດີ ຕ້ອງນຳເອົາທະຫານເຮືອ ສູ້ຮົບເທິງບົກ ຂອງອາເມລິກາ ເປັນຈຳນວນໜຶ່ງຄົນ ເຂົ້າປະເທດໄທ ເພື່ອກຽມສິ່ງເຂົ້າຮ່ວມຮົບຢູ່ໃນລາວ.

ຕໍ່ໜ້າການປະລາໄຊຂັ້ນຕົ້ນກ່ອນຂອງ ຂອງພວກ ມູນີ ຕັນສະຫວັນ, ອາເນລິກາ ຈຳຕ້ອງເຊັນສິນຍາເຊີແນວ
 ປີ 1976 ແລະ ຮັບຮູ້ການສ້າງຕັ້ງ ລັດຖະບານປະສົມ ແຫ່ງຊາດສາມຝ່າຮຸ່ຢູ່ລາວ. ແຕ່ຫຼັງຈາກນັ້ນ ເຄືອບສອງປີ ອາ
 ເນລິກາໄດ້ດູກຢູ່ ພວກລູກມີຂອບເຂດ ທຳການລັດຖະປະຫານ ໂດນລັມລັດຖະບານປະສົມ ແຫ່ງຊາດສາມຝ່າຮ ແລ້ວຈັດຕັ້ງ
 ອຳນາດການປົກຄອງ ທັນຍົນ ອາເນລິກາຂຶ້ນ ແລະ ໄດ້ໃສ່ຊື່ແບບປ່ອມແປງວ່າ "ລັດຖະບານປະສົມແຫ່ງຊາດ ມີ ຝ່າຮ"
 ແລະ ຮັກສາຕຳແໜ່ງ "ນາຍົກລັດຖະມົນຕີ" ຂອງສະເດັດເຈົ້າ ຊຸວັນນະພູມາ ໄວ້ເພື່ອຫຼວງກອງທຳສຽງ. ໂດຍອີງ
 ໃສ່ ອຳນາດການປົກຄອງ ລູກມີດັ່ງກ່າວ, ອຳນາດການປົກຄອງ ໂຢນເຊີນ ໄດ້ສືບຕໍ່ ລະດົມກອງທະຫານຝ່າຮຂອງ ເປີດ
 ບັນຍຸກໂຈມຕີ ບັນດາກຳລັງຮັກຊາດ, ພ້ອມກັນນັ້ນ ກໍໄດ້ໄຫຼກວງອົບອາກາດ ຂອງອາເນລິກາ ມາຖິ້ມລະເບີດ ຍິ່ງທຳລາຮ
 ເຂດກວດກາ ຂອງບັນດາ ກຳລັງຮັກຊາດ, ອະຫຮາຮ "ສິງຄານພິເສດ" ຂຶ້ນຄູ່ລະດັບສູງ ຂຶ້ນໂຕນ. ນັບແຕ່ນັ້ນມາ, "ສິງ
 ດານພິເສດ" ຂອງອາເນລິກາ ຢູ່ປະເທດເຮົາ ໄດ້ກາວຮູ່ ໄລຍະໄຫຼມ ໂດຍການເຂົ້າຮ່ວມໂດຍກົງ ຂອງ ກອງທັບອາກາດ
 ອາເນລິກາ.

ເປັນຕົ້ນຈະແຈ້ງວ່າ ວິວັດທະນາການ ແຫ່ງການດຳເນີນ "ສິງຄານພິເສດ" ຂອງອາເນລິກາ ຢູ່ລາວ ແມ່ນວິ
 ວັດທະນາການ ແຫ່ງການທຳລາຮ ແລະ ໂດນລັມ ບັນດາລັດຖະບານປະສົມແຫ່ງຊາດ ທີ່ມີ ແນວລາວຮັກຊາດ ແລະ ຜູ້
 ຕາງໜ້າ ຂອງທ່າວຽງສິນຕິພາບ ເປັນກາງເຂົ້າຮ່ວມນຳ. ວິວັດທະນາການນີ້ ດຳເນີນໄປຄຽງຄູ່ກັບ ການສ້າງຕັ້ງ ອຳ
 ນາດການປົກຄອງລູກມີ ຊື່ບໍ່ຕ່ຳເລື້ອຍກັນ ເພື່ອໃຫ້ ອາເນລິກາ ເອົາເປັນບ່ອນອີງ ແລະ ໃຈກອງທະຫານ ຂອງ ອຳ
 ນາດການປົກຄອງດັ່ງກ່າວ ເຂົ້າໃນການດຳເນີນສິງຄານ. ພາຮຽງການກະທຳ ໂດນລັມ ແຕ່ລະເທື່ອ, ອາເນລິກາກໍໄດ້
 ດູກຢູ່ "ສິງຄານພິເສດ" ໃຫ້ຂຶ້ນຄູ່ລະດັບຄູ່ເທົ່າກັບເກົ່າ.

ປະຈຸບັນນີ້, ເພື່ອສືບຕໍ່ຮັກສາບ່ອນອີງ ແລະ ເຄື່ອງມືປັບໃຈຢ່າງຕັ້ງໜ້າ ໃຫ້ແກ່ການດູກຢູ່ "ສິງຄານພິເສດ"
 ຢູ່ໃນປະເທດເຮົາ, ນັກເຊີນ ໄດ້ອອກແຮງ ແຕ່ມແຕ່ງ ໃຫ້ອຳນາດການປົກຄອງ ວຽງຈັນປະຈຸບັນ ດ້ວຍຊື່ອັນປ່ອມແປງ
 ວ່າ "ລັດຖະບານປະສົມແຫ່ງຊາດສາມຝ່າຮ", ດ້ວຍສະຖິ "ເອກະລາດ", "ເປັນກາງ", "ປະຊາທິປະໄຕ ແລະ
 ໄດ້ເພີ່ມທະວີ ກຳລັງກອງທັບ ລູກມີຢ່າງຊຸມຊື່ງ.

ໂດຍສືບຕໍ່ໃຊ້ຊຸມທຳນອງຕ່າງໆ ຂອງອາເນລິກາ, ພວກທ່ານກໍຕີ ສະເດັດເຈົ້າ ຊຸວັນນະພູມາ ບໍ່ໄດ້ລົດລະ
 ໃນການ ໂອ້ອອດ ກາທນາຮຽນກອງທັບດັ່ງກ່າວ. ຍິ່ງກວ່ານັ້ນອີກ, ພວກທ່ານຍັງກ່າວອ້າງວ່າ ອຳນາດການປົກຄອງ
 ວຽງຈັນ ປະຈຸບັນ ໄດ້ພົວພັນທາງການທູດ ກັບປະເທດຈຳນວນໜຶ່ງ ເພື່ອຢັ້ງຢືນໃຫ້ ວັນທ້ວນວ່າ "ຖານະອັນຖືກຕ້ອງ
 ຕາມກົດໝາຮ" ຂອງອຳນາດການປົກຄອງ ດັ່ງກ່າວ.

ພວກທ່ານພະເຈົ້າ ດິດວ່າ ບໍ່ຈຳເປັນຈະຕ້ອງກ່າວເຖິງ ການພົວພັນ ທາງການທູດ ລະຫວ່າງ ອຳນາດການປົກ
 ຄອງວຽງຈັນ ໃນປະຈຸບັນ ກັບອາເນລິກາ ແລະ ກັບປະເທດ "ພັນທະມິດ" ຈຳນວນໜຶ່ງ ຂອງ ອາເນລິກາ, ເພາະ
 ວ່າ ການພົວພັນ ທາງການທູດນັ້ນ ມີນັບແຕ່ກ່ອນໜ້າ ກັບແບບພົວພັນ ທາງການທູດ ລະຫວ່າງ ອາເນລິກາ ຄືນລະບອບ
 ການປົກຄອງຫຸ່ມ ຢູ່ໃຈວິວນ, ພະນົມເປີນ ຫຼື ເຊອຸນ. ທຸກຄົນໄດ້ຮູ້ດີ ເຖິງຄຸນຄ່າ ອັນແທ້ຈິງ ຂອງມັນແລ້ວ. ສ່ວນປະ
 ເທດສິງຄານພິເສດ ແລະ ຊາດມີພັນ ຈຳນວນໜຶ່ງໂດຍກົງ ແລະ ຮັກສາຜູ້ຕາງໜ້າ ທາງການທູດ ຢູ່ທ້ວຽງຈັນນັ້ນ ກໍພຽງ
 ແຕ່ໝາຮເຖິງ ການຮັບຮູ້ ພະລາຊະອານາຈັກລາວ ເປັນເອກະລາດ ແລະ ເປັນກາງ ດັ່ງທີ່ສິນຍາເຊີແນວປີ 1976
 ໄດ້ຮັບຮູ້, ແຕ່ມັນບໍ່ໄດ້ໝາຮເຖິງ ການຮັບຮູ້ ອຳນາດການປົກຄອງ ລູກມີວຽງຈັນ ໃນປະຈຸບັນນີ້ ທາງດ້ານກົດໝາຮ.

ພວກທ່ານບໍ່ອາດຈະພັກໜ້າໄປທາງອັນໄດ້ ໃນເມື່ອຮຸບພາບຕ່າງໆ ຢູ່ບ່ອນຂ້າງ ພວກທ່ານນັ້ນ ທ່ານກະທົບ
 ໃສ່ສາຮຕາ ຂອງພວກທ່ານໃນອຸ່ມເຊີນ: ບັນດາສຳນັກງານອັນໃຫຮໂຕ ຂອງວົງການຊ່ວຍເຫຼືອ ອາເນລິກາ, ວົງການ

ຖະແຫຼງຂ່າວ ອາເມລິກາ, ສະຖານທູດ ອາເມລິກາ ທີ່ພະມັກງາມ ອາເມລິກາ ນັບເປັນຈຳນວນພັນໆຄົນ ເຊິ່ງໃນນັ້ນ
 ມີຫົວພວກຊຸດຊາມ ສິບລາຊະການລັບ, ພວກທະຫານ ມຸ່ງໂສ້ງເສື້ອສາມັນຊົນ. ພວກເຂົາໄດ້ສ້າງເປັນ "ເຂດຂອງຄົນ
 ອາເມລິກາ" ຕ່າງຫາກ, ເປັນ "ຕົວເມືອງຂອງອາເມລິກາ" ທີ່ຕັ້ງຢູ່ກາງນະຄອນອຽຈັນ. ສະເພາະແຕ່ສະຖານ
 ທູດ ອາເມລິກາ ໃນປະຈຸບັນ ກໍໄດ້ມີຜູ້ຊອບຖູກ ທາງການ ທະຫານບັກ ແລະ ທະຫານອາກາດ ເປັນຈຳນວນ 600 ກວ່າ
 ຄົນ. ຈຳນວນຜູ້ຊອບຖູກ ທາງການທະຫານ ທີ່ຢູ່ໃນສະຖານທູດ ຂອງຕ່າງປະເທດ ທີ່ຕັ້ງຢູ່ປະເທດ ທີ່ມີຜູ້ຕິ ປະເທດເຮົາ
 ນັ້ນ ແມ່ນຫຼາຍກວ່າ ແລະ ເປັນການ ຜິດປົກກະຕິທີ່ສຸດ. ສະຖານທູດອາເມລິກາ ເຊິ່ງເປັນກົງຈັກ ທີ່ສະໜອງ ພ້ອມ
 ດ້ວຍອົງການທີ່ເປີດເຜີຍຕ່າງໆ ຂອງອາເມລິກາ ໄດ້ກ່າວເປັນກົງຈັກ ບັນຊາສົງຄາມ; ພ້ອມກັນນັ້ນ ກໍເປັນກົງຈັກປົກຄອງ
 "ບິດລັບ" ຂອງອາເມລິກາ ເຊິ່ງແຕ່ຫຼາຍປີມານີ້ ໄດ້ຄອບຄຸມກົງຈັກປົກຄອງ ຈຸກມີ ອຽຈັນ. ກົງຈັກປົກຄອງ ຂອງ ອາ
 ເມລິກາຕັ້ງກ່າວ ໄດ້ຕັ້ງແອກປົກຄອງ ລ່າເມືອງອັນແບບໃໝ່ ຂອງເຂົາ ຢູ່ໃນເຂດກວດກາ ຂອງອຳນາດການປົກຄອງ
 ຈຸກມີອຽຈັນ. ອຳນາດການປົກຄອງອຽຈັນ ປະຈຸບັນ ມີແຕ່ເປັນຜູ້ປະຕິບັດ ຕາມຄຳສັ່ງ ຂອງ ອາເມລິກາເທົ່ານັ້ນ,
 ມັນບໍ່ແມ່ນຜູ້ທີ່ ອຳນາດເຕັມ ຢູ່ໃນເຂດກວດກາ ຂອງເຂົາ ແລະ ຍັງກວ່ານັ້ນ ມັນບໍ່ແມ່ນ ທີ່ຕັ້ງໜ້າພວກທ່ານ ໄດ້ຫຼົບຕາ
 ເວົ້າວ່າ ເປັນຜູ້ທີ່ອຳນາດ ໃນທົ່ວດິນແດນຂອງລາວ ເຊິ່ງໃນຕົວຈິງ ສ່ວນໃຫຍ່ຂອງດິນແດນນັ້ນ ໄດ້ຮັບການປົດປ່ອຍ ອອກ
 ຈາກພວກປົກຄອງ ລ່າເມືອງອັນແບບໃໝ່ ຂອງອາເມລິກາ ແລະ ຢູ່ພາຍໃຕ້ການກວດກາ ຂອງບັນດາກຳລັງຮັກຊາດ.

ພວກທ່ານ ຄົງຈະຮູ້ດີແລ້ວ ກ່ຽວກັບລາຊວງາມ ຂອງສະພະກຳມະການຕ່າງໆ ທີ່ສູນກັບ ສະພາສູງ ອາເມລິກາ,
 ແລະ ຂໍສັ່ງເກດຂອງ ຜູ້ແທນ ສະພາສູງ ແລະ ນັກຫນັງສືນິມ ອາເມລິກາ ຫຼາຍຄົນ ທີ່ວ່າ "ລັດຖະບານລາວ (ໝາຍເຖິງ
 ອຳນາດການປົກຄອງ ອຽຈັນປະຈຸບັນ) ໄດ້ສືບຕໍ່ຂຶ້ນກັບ ອາເມລິກາ ເກືອບສິ້ນເຊີງ ກວ່າລັດຖະບານອື່ນໃດ ໃນໂລກ
 ແລະ ຖ້າຫາກສົງຄາມຍັງສືບຕໍ່ໄປ" ກໍຍັງຈະຂຶ້ນກັບ ອາເມລິກາ, "ສະຖານທູດ ອາເມລິກາ ໄດ້ກ່າວເປັນ ສະຖານທີ່ຍັງ
 ດັບບັນຊາສົງຄາມ ຂອງອາເມລິກາ ຢູ່ລາວໃນຊຸມນີ້", "ເຂດອັກຄະລາຊະທູດ ອາເມລິກາ ສຸລິວັນ ໄດ້ກ່າວເປັນ ຜູ້ສຳ
 ເລັດ ອາຊະການທາງທະຫານ, "ທ່ານກິດວີ ໄດ້ປົກຄອງດິນແດນນີ້". ຂໍສັ່ງເກດດັ່ງກ່າວ ຂອງອົງການ ທາງການ ຂອງ
 ອາເມລິກາ, ຂອງຄົນອາເມລິກາ ໄດ້ຈັກກາໝາຍ ຫຼອກລວງ ຂອງອຳນາດການປົກຄອງ ອຽຈັນປະຈຸບັນ, ໄດ້ເຜີຍ
 ແຜນການສ້າງ ແບບໜ້າເຫຼືອນໆ ຂອງພວກທ່ານ ທີ່ກ່າວດ້ວຍຜ່ານອົງ ອື່ນອອກອີງຕ່າງໆ.

6/- ຍ້ອນວ່າ ປະເທດໄທ ໄດ້ກ່າວເປັນຈາມທັບ ອັນໃຫຍ່ໂຕ ຂອງອາເມລິກາ ທາງທິດຕາເວັນຕົກ ຂອງ
 ປະເທດເຮົາ ແລະ ຕິດກັບປະເທດເຮົາ, ອາເມລິກາ ໄດ້ເວົ້າປະເທດໄທ ເປັນບ່ອນອົງ, ເປັນແນວຫຼັງໂດຍກົງ ແລະ
 ເປັນບ່ອນ ລ່າລຽງກຳລັງຄົມ ອັນຫຼວງຫຼາຍ ໃຕ້ແກ່ສົງຄາມພິເສດ ຢູ່ໃນປະເທດເຮົາ.

ເຫມືອນດັ່ງທຸກຄົນໄດ້ຮູ້ດີແລ້ວວ່າ, ໃນຫຼາຍປີມານີ້, ຍ້ອນລະບົບຈາມທັບ ທະຫານອາກາດ ແລະ ທະຫານ
 ເຮືອສົມທົບ ອັນໃຫຍ່ໂຕ, ຍ້ອນລະບົບເສັ້ນທາງ ຍຸດທະສາດ, ສາວອັນໃຫຍ່ໂຕ ຂອງອາເມລິກາ ແລະ ພະມັກງາມ
 ທະຫານ ອາກາດ ອາເມລິກາ ເປັນຈຳນວນພັນໆຄົນ ທີ່ຕັ້ງຢູ່ປະເທດໄທ, ປະເທດໄທຈຶ່ງໄດ້ກ່າວເປັນ "ໂອກິນາວາ"
 ທີ່ສອງ ຂອງອາເມລິກາ ຢູ່ອາຊີ ອາຄະເນ, ເປັນທີ່ຕັ້ງອັນສຳຄັນໃນ "ແນວຍຸດທະສາດ" ຂອງອາເມລິກາ ຢູ່ພາກ
 ມຸ້ມ ແລະ ເປັນບ່ອນອົງຂອງ "ແນວປ້ອງກັນແມ່ນ້ຳຂອງ" ຂອງອາເມລິກາ.

ໂດຍສ່ວຍໃຈທີ່ຕັ້ງ ຂອງປະເທດໄທ ທີ່ຕິດກັບຊາຍແດນເຮົາ ແຕ່ເຫມືອຕະຫລອດໄຕ້, ໂດຍສ່ວຍປີນານອາເມ
 ລິກາ ໄດ້ໃຊ້ຈາມທັບ ອັນໃຫຍ່ໂຕດັ່ງກ່າວ ເປັນແບບຍືນ ເພື່ອຮຸກຮານ, ເປັນແນວຫລັງໂດຍກົງ ໃຕ້ແກ່ ສົງຄາມພິເສດ
 "ຢູ່ປະເທດເຮົາ, ເປັນປະຕູ ເພື່ອນຳເຂົາ ພະມັກງາມ ທະຫານ ແລະ ເລື່ອງອຸປະກອນສົງຄາມ ເຂົ້າມາປະເທດເຮົາ,
 ເປັນບ່ອນອົບຮົມ ກົມກອງຕ່າງໆ ຂອງກຳລັງພິເສດ", ເປັນບ່ອນເຝິກແອບນັກບິນ, ນາຍ ແລະ ພົນທະຫານ ຂອງກອງ

ທັບ ລູກນິວຊວງຈີນ, ເປັນສະຖານທີ່ ຂອງອົງການ ບັງຄັບບັນຊາ, ພະລາທິການ ຂອງເຊອີອາ ທີ່ບັນຊາສົງຄາມພິເສດ ໂດຣກົງ ຫຼືມີການພົວພັນກັບ "ສົງຄາມພິເສດ" ຢູ່ປະເທດເຮົາ. ຕະຫຼອດເວລາເກືອບ ໙ ປີທີ່ຜ່ານມາ, ອາເນລິກາ ໄດ້ໃຊ້ລະບົບຖານທັບອາກາດ ລວມທັງຖານທັບ ຂອງເຮືອບິນ ຍຸດທະສາດ ເບ-໔໒ ຢູ່ ອຸດຕະເພົາ ເປັນບ່ອນ ບິນອອກ ຂອງເຮືອບິນ ນາຖຸມລະເບີດລົງໃສ່ ປະເທດເຮົາ. ພວກກຳອຳນາດ ປະຕິການບາງກອກ ໄດ້ເລີ່ມຮັບສາສະໜາບ ຢ່າງ ເປີດເຜີຍວ່າ ພວກເຮົາໄດ້ ໃຫ້ອາເນລິກາ ໃຊ້ຖານທັບຕ່າງໆ ຢູ່ປະເທດໄທ ເພື່ອໃຫ້ເຮືອບິນ ໄປຖຸມລະເບີດຢູ່ລາວ ແລະ ເປັນບ່ອນເຝິກແອບ ກຳລັງຫຼວງ ແລະ ກຳລັງນອກປະຈຳການ ຂອງອຳນາດການປົກຄອງລູກນິວຊວງຈີນ.

ພວກກຳອຳນາດປະຕິການ ບາງກອກ ເຊິ່ງມີບັນຍາກາດເປັນ ທະຫານປະຈັນຍາມ ຂອງ ອາເນລິກາ ຢູ່ອາ ຊີ ອາຄະເນ ໄດ້ຄົບຄິດຢ່າງໃກ້ຊິດ ຫາງຄ້າມການເມືອງ ແລະ ການທະຫານ ກັບອາເນລິກາ ແລະ ກັບອຳນາດການ ປົກຄອງ ລູກນິວຊວງຈີນ, ໂດຍປະຕິບັດຕາມແຜນການ ຂອງອາເນລິກາ, ພວກເຂົາພອມອອກແຮງ ຈັດຕັ້ງກຸ່ມສຳພັນທະ ຫານ ລະຫວ່າງ "ບາງກອກ, ຈຽງຈີນ, ໂຊງ່ອນ ແລະ ມະນີມເປັນ" ຢູ່ໃນຂອບເຂດ ຂອງອັນທີ່ເອີ້ນວ່າ "ສຳພັນ ພາກພື້ນ" (Alliance régionale) ຂອງ "ທິດສະດີ ນິກເຊີນ".

ໃນສອງສາມປີນັ້ນ, ສິ່ງທີ່ຄວນເວົ້າໃຈໃສ່ ແມ່ນ ພາກວິສາມໄທ ທີ່ມີພື້ນຖານເມືອງໄທ ເຊື່ອອາດລາວ ເປັນຈຳນວນ ໑໐ ລ້ານຄົນ ໄດ້ກາຍເປັນບ່ອນຄຳລຽງ ກຳລັງຄົນ ໂດຣກົງໃຫ້ແກ່ "ສົງຄາມພິເສດ" ຂອງອາເນ ລິກາ ຢູ່ປະເທດເຮົາ. ໂດຍໃຊ້ບໍ່ເກີດກຳລັງພື້ນ ອັນຫຼວງຫຼາຍດັ່ງກ່າວນັ້ນ ຢ່າງສຸດຄວາມສຳມາດ ເພື່ອຮັບໃຊ້ ນະໂຍ ບາຣ "ໃຊ້ຄົນອາຊີ ອາດົນອາຊີ" ຂອງ "ທິດສະດີ ນິກເຊີນ", ອຳນາດການປົກຄອງ ນິກເຊີນ ໄດ້ນຳເອົາກຳລັງ ທະ ຫານຫຼວງຂອງໄທ ເຂົ້າມາໃນປະເທດເຮົາ ມີບັນຍາກາດ ເພື່ອເພີ່ມຈຳນວນພົນ ແລະ ເພີ່ມທະວີ ກຳລັງໃຫ້ແກ່ ກອງ ທັບລູກນິວຊວງຈີນ ແລະ ຮ່ວມຮັບໂດຣກົງ ຢູ່ໃນປະເທດເຮົາ.

ອີກເທື່ອໜຶ່ງ, ພວກຂ້າພະເຈົ້າຈຳເປັນຕ້ອງເຕືອນ ພວກທ່ານວ່າ ພວກກຳອຳນາດປະຕິການ ບາງກອກ ບໍ່ ພຽງແຕ່ອອກແຮງຊ່ວຍເຫຼືອ ອາເນລິກາ ໃຫ້ຮຸກຮານປະເທດເຮົາ ດ້ວຍການນຳເອົາທະຫານຫຼວງໄທ ເຂົ້າຢູ່ຮຸນຢຳ ປະ ເທດເຮົາເທົ່ານັ້ນ, ແຕ່ຍັງສືບຕໍ່ປະຕິບັດ ເລກີນ ຂະໜາດ "ວັດທິໄທໃຫຍ່" ຂອງພວກເຂົາ ເຂົ້າປະເທດເຮົາຢ່າງ ບາວນານ.

ໃນສະພາວະຫນ້ານີ້ ອາເນລິກາ ໄດ້ໃຊ້ປະເທດໄທ ເປັນແຟນຟິນ ເພື່ອຮຸກຮານ, ເປັນແນວຫຼັງໂດຣກົງ ໃຫ້ ແກ່ "ສົງຄາມພິເສດ" ຢູ່ປະເທດເຮົາ, ແຕ່ໃນພາກຫນ້າ ເຮົາຍັງມີກັນອຸບາຣ ຮັກສາປະເທດໄທໄວ້ ເປັນຖານທັບກໍ່ ສົງຄາມ ເພື່ອນາຍຢູ່ປະເທດເຮົາ ເວົ້າສະເພາະ, ບັນດາປະເທດ ໃນອິນດູຈີນ ແລະ ອາຊີ ອາຄະເນເວົ້າລວມ ຢ່າງ ເປັນປະຈຳ ແລະ ຍາວນານ. ພວກເຮົາຖືວ່າ ນັ້ນແມ່ນ ພາກສ່ວນໜຶ່ງ ຂອງ "ຍຸດທະສາດກວມໂລກ" ຂອງພວກເຮົາ. ອຳນາດການປົກຄອງ ນິກເຊີນ ໄດ້ເປີດເຜີຍວ່າ ອາເນລິກາ ຈະສືບ ຢູ່ປະເທດໄທຕໍ່ໄປ ພາຍຫຼັງທີ່ສົງຄາມ ອິນດູຈີນ ຢຸດເຊົາລົງ. ທ່າວໄດ້ອັນ ສະເດັດເຊົາ ສຸວັນນະພູມກາ ກຳລັງຄິ ພວກຖະຫນອນປະພາດ ໄດ້ພັດຢູ່ຮ່ວມກັນ ເປັນກະບອກ ສຽງ ໃຫ້ອາເນລິກາ ໂດຍໄດ້ປະກາດວ່າ ອາເນລິກາ ຈະສືບຕໍ່ຮັກສາ ກຳລັງ ແລະ ຖານທັບຢູ່ປະເທດໄທ ໃນໄລຍະ ໔ ຫຼື ໕ ປີ ຫຼື ຍາວນານກວ່ານັ້ນ.

ໂດຍຕົວຫນ້າ ປະຕິບັດບົດບາດ ເປັນທະຫານ ປະຈັນຍາມ ຂອງ "ທິດສະດີ ນິກເຊີນ" ຢູ່ພາກພື້ນ ອາຊີ ອາຄະເນ, ພວກກຳອຳນາດ ປະຕິການບາງກອກ ໄດ້ບິນເລິກເຊົ້າ ໃນເສັ້ນທາງ ອັນເຕັມໄປດ້ວຍ ໂຫດກຳ. ແນ່ນອນ ວ່າ ພວກເຮົາຈະຕ້ອງແບກຫາບ ພື້ນຖານທຸກຢ່າງ ທີ່ພວກເຮົາໄດ້ກຳນົດ.

໓/- ຕະຫຼອດເວລາ ເກືອບ ໙ ປີ ທີ່ຜ່ານມາ, ການຖິ້ມລະເບີດ ລົງໃສ່ດິນແດນລາວ ໄດ້ກາຍເປັນສິ່ງຄ້າມ
ທາງອາກາດ ຢ່າງແທ້ຈິງ ເຊິ່ງເປັນພາກສ່ວນໜຶ່ງ ທີ່ຕິດແຜ່ນນັກ "ສົງຄາມພິເສດ" ຂອງອາເມລິກາ ຢູ່ປະເທດເຮົາ.

ໃນເດືອນ ໔ ປີ ໑໙໖໔ ຫມາຮດອາວາ ບໍ່ພໍ ໑ ເດືອນ ຫຼັງຈາກການລັດຖະປະຫານ ໂລມລົມ ລັດຖະບານ
ປະສົມແຫ່ງຊາດສາມຝ່າຍ, ໂປນເຈີນ ໄດ້ອອກຄຳສັ່ງ ໃຫ້ກອງທັບອາກາດ ອາເມລິກາ ຖິ້ມລະເບີດ ຍິງທຳລາຍ ເຂດ
ປີດປ່ຽ ຫົວໄຫຫິນ, ຈຽງອວາງໂດຣກົງ, ເບີດສາກໃຫ້ແກ່ການຕິດພັນ ຢ່າງສະໜິດແຜ່ນນ ຂອງອາເມລິກາ ກັບ "ສົງ
ຄາມພິເສດ" ຢູ່ປະເທດເຮົາ. ແຕ່ນັ້ນມາ, ເຮືອຍົນອາຣົມ ຂອງອາເມລິກາ ທຸກຈະນິດ ທີ່ອີກຈາກຖານທັບຕ່າງໆ ຢູ່
ປະເທດໄທ, ຫວຽດນາມໃຕ້ ແລະ ກວຽເຮືອຍົນທີ ໗ ໄດ້ເປີດກ້ອງ ການຖິ້ມລະເບີດ ຍິງທຳລາຍ ທີ່ເຂດກວດກາ
ຂອງບັນດາກຳລັງຮັກຊາດ ຢ່າງໄວວາທີ່ສຸດ. ມາເຖິງ ປີ ໑໙໖໕, ອາເມລິກາໄດ້ໃຊ້ ທັງເຮືອຍົນຍຸດທະສາດ ເບ-໒໒
ມາຖິ້ມລະເບີດລົງໃສ່ ເຂດປີດປ່ຽ ຂອງບັນດາກຳລັງຮັກຊາດ ຢູ່ເຂດໃຕ້ ຢ່າງລວມຕິດ ແລະ ຫຼັງຈາກນັ້ນ ກໍໄດ້ຂະຫຍາຍ
ໄປເຖິງພາກເໜືອ ຂອງລາວ.

ການຖິ້ມລະເບີດ ຂອງອາເມລິກາບໍ່ພຽງ ແຕ່ແຜ່ນການ ໂຈມຕີຄູ່ກັນ ໃນສົງຄາມທຳມະດາເທົ່ານັ້ນ, ແຕ່
ເປົ້າໝາຍຍຸດທະສາດ ຂອງການຖິ້ມລະເບີດ ດັ່ງກ່າວຍັງ ແມ່ນໃຈຄວາມແຮງ ຂອງກຳລັງໄຟ ຂອງກອງທັບອາກາດ
ອາເມລິກາ ຢ່າງສຸດຄວາມສາມາດ ເພື່ອເປັນຍ່ວມວົງໃຫ້ແກ່ພວກທະຫານ ຈຸນນີ ຢູ່ໃນສະໜາມຮົບ, ພ້ອມກັນນັ້ນກໍເພື່ອ
ທຳລາຍພັນຊາດວັດຖຸ, ສັງຄົມ ແລະ ການເມືອງ ຂອງບັນດາກຳລັງຮັກຊາດ ໃຫ້ໄດ້ຫຼາຍເທົ່າໃດ ຍິ່ງດີເດົານັ້ນ, ແນໃສ່
ເຮັດໃຫ້ "ສົງຄາມພິເສດ" ໄດ້ຮັບໄຊຊະນະ. ພາກສ່ວນໃຫຍ່ ຂອງການໂຈມຕີ ດ້ວຍກອງທັບອາກາດ ຂອງອາເມລິກາ ໃນ
ເກືອບ ໙ ປີທີ່ຜ່ານມານັ້ນ ແມ່ນການຖິ້ມລະເບີດ ອັນກ້ວາງອອກ ລວມຕິດ ທັງເວັ້ນ ແລະ ດິນ, ຕິເຂົ້າໃສ່ໃນເຂດທີ່
ມີພົນລະເມືອງ ຫມາແຫນ້ນ, ພັນຊາດວັດຖຸ ໃນເຂດກວດກາ ຂອງບັນດາກຳລັງຮັກຊາດ. ການຖິ້ມລະເບີດ ຂະຫນາດ
ໃຫຍ່ໂຕ ຂອງອາເມລິກາ ດັ່ງກ່າວ ມີຫນ້າໃນປະຫວັດສາດ ແຫ່ງສົງຄາມ, ມັນໄດ້ກາຍເປັນເອກ ຂອງການໂຈມຕີ ຈຸນກັນ,
ໄດ້ກາຍເປັນສິ່ງຄ້າມ ດ້ວຍກອງທັບອາກາດ ຢ່າງແທ້ຈິງ, ແມ່ນຮູບການພິເສດ ອັນໜຶ່ງຂອງ "ສົງຄາມພິເສດ" ຂອງ
ອາເມລິກາ ຢູ່ລາວ.

໔/- "ສົງຄາມພິເສດ" ຂອງພູກຳອຳນາດກ່ວນ ນິກເຈີນ ໄດ້ກາຍເປັນ "ສົງຄາມພິເສດ ເພີ່ມທະວີ" ຂອງ
ນິກເຈີນ.

ຄວາມຈິງ ຂອງສະພາບການ ຢູ່ປະເທດເຮົາໃນ ໔ ປີທີ່ຜ່ານມາ ໄດ້ສະແດງໃຫ້ເຫັນວ່າ ມັບແຕນຂຸນກຳອຳ
ນາດຢູ່ທຳມະຊາດ ເປັນຕົ້ນມາ, ນິກເຈີນ ບໍ່ພຽງແຕ່ສືບຕໍ່ຖິ້ມລະເບີດ ແລະ ການກະທຳຂອງ ພູກຳອຳນາດ ກ່ວນເຮົາ
ເໝືອນດັ່ງທີ່ເຮົາໄດ້ປະກາດອອກ ເທົ່ານັ້ນ, ແຕ່ເຮົາຍັງເຮັດສົນທິ ກຳອຳນາດກ່ວນເຮົາອີກຈຸດ.

ບັນດາກຳລັງຮັກຊາດ ໄດ້ປະກາດ ເອກະສານ ເປັນທາງການຫຼາຍສະບັບ ເຊິ່ງໄດ້ໃຫ້ເຫັນແຈ້ງວ່າ "ສົງ
ຄາມພິເສດ" ຂອງອາເມລິກາ ຢູ່ປະເທດເຮົາ ໄດ້ຂະຫຍາຍຢ່າງຮ້າງແຮງ ຍ້ອນວ່າ ນິກເຈີນ ໄດ້ນຳໃຈທິດສະດີ ຂອງ
ເຮົາ ຢູ່ໃນປະເທດເຮົາ ແລະ ບໍ່ໄດ້ລັດລະໃນການປຶບຮັບໂຕ ສົງຄາມດັ່ງກ່າວ. ປັນປັດຈຸບັນ ຂອງລະມະກຳມະການ
ຄູນກາງ ແນວລາວຮັກຊາດ ທີ່ໄດ້ພົບອອກ ເມື່ອງໃນໂອກາດ ອັນຄືບຮອບ ໑໐ ປີ ແຫ່ງການ ເຊັນສິນຍາເຊີແນວ ປີ
໑໙໖໒ ກ່ຽວກັບລາວ (໒໓/໗/໑໙໖໒ - ໒໓/໗/໗໒) ໄດ້ເຜີຍຮອກວ່າ "ເພື່ອຫັດລອງ" "ທິດສະດີ ນິກເຈີນ" ຢູ່
ລາວ, ນິກເຈີນ ໄດ້ເພີ່ມທະວີ "ສົງຄາມພິເສດ" ອັນຊຸດະຄັບຊຸງ ໂດຍແນໃສ່ ເລກນີ້ດັ່ງນີ້:

- ບຣດຢຶດ, ຮັດແລບເຂດປັດປ່ຽນລາວ ເພື່ອກອບກູ້ເອົາພວກເຂົາ ອອກຈາກທ່າຮົບ, ທ່າປ້ອງກັນຕົວ, ທ່າ
ລາຊະທານທີ່ໝັ້ນແນວຫຼັງ ຂອງບັນດາກຳລັງຮັກຊາດ ແລະ ແບ່ງແຍກສະໜາມຮົບ ຢູ່ອິນດູຈີນ, ກິດກັນ ຮັດຂວາງການ
ຊ່ວຍເຫຼືອ ເຊິ່ງກັນ ແລະ ກັນ ລະຫວ່າງການຕໍ່ສູ້ ຕາມອາເນລິກາ ເພື່ອກູ້ຊາດ ຂອງ ປະຊາຊົນ ໃນບັນດາປະເທດ
ອິນດູຈີນ.

- ປາບໃຫ້ສະຫງົບ ແລະ ປັບປຸງເຂດກວດກາ ຂອງອຳນາດການປົກຄອງ ວຽງຈັນ ເຮັດໃຫ້ເຂດນີ້ ຕິດລຽມ
ກັບ ຖານທີ່ຢູ່ປະເທດໄທ ໃຫ້ກາຣເປັນ "ແນວປ້ອງກັນແມ່ນ້ຳຂອງ" ເພື່ອເປັນແຜ່ນຢັນ ບຸກໂຈມຕີຂະບວນການ ເພື່ອ
ເອກະລາດ ແຫ່ງຊາດຂອງ ປະຊາຊົນລາວ ເວົ້າສະເພາະ ແລະ ຂອງປະຊາຊົນອິນດູຈີນ ເວົ້າລວມ ຢ່າງຍາວນານ.

- ໃນສະເພາະໜ້າ, ປົກປັກຮັກສາ ແລະ ປັບປຸງ ທີ່ຕັ້ງ ແລະ ກຳລັງຂອງການປົກຄອງ ວຽງຈັນ. ເຮັດ
ໃຫ້ບັນດາກຳລັງຮັກຊາດລາວ ອ່ອນເພຣລົງ ໂດຍຫວັງຈະຍາດເອົາ "ທ່າແຮງ" ຢູ່ລາວ, ພ້ອມກັນນັ້ນ ກໍ່ຊ່ວຍຊູ ຍູ້ໜຸນ
ໃຫ້ແກ່ ມະໂຍບາຣ "ເຮັດໃຫ້ສິ່ງຄາມເປັນຂອງ ຫວຽດນາມ" ຢູ່ພາກໃຕ້ຫວຽດນາມ.

"ເພື່ອຕອບສະໜອງ ເລກກົງກ່າວ, ນິກເຊິນໂດນກໍ່ໃຊ້ ຍຸດທະສາດ" ສິ່ງຄາມພິເສດ ເພີ່ມທະວີ. "ຍຸດ
ທະສາດນີ້ ໄດ້ຊຸກຍູ້ສິ່ງຄາມຂຶ້ນໃນ ສາມຕາມຄື: ການເຄື່ອນທັບ ທາງບົກ, ການໂຈມຕີດ້ວຍກອງທັບອາກາດ, ການ
ເຄື່ອນໄຫວ "ປາບໃຫ້ສະຫງົບ", ເພີ່ມລະດັບຂະໜາດ, ຄວາມຮຸນແຮງ ແລະ ລັກສະນະທີ່ມີໂຫດກຳ ຂອງສິ່ງຄາມ,
ໄດ້ປ່ຽນວິທີ ດຳເນີນສິ່ງຄາມ ແລະ ວິທີໃຊ້ກຳລັງ, ເຮັດໃຫ້ສິ່ງຄາມ ມີຈຸດພິເສດໃໝ່ຕ່າງໆ".

ພວກອາພະເຈົ້າ ຂັບກຸດເດີນ ບາງອັນ ຂອງ "ສິ່ງຄາມພິເສດ ເພີ່ມທະວີ" ຂອງ ນິກເຊິນດັ່ງນີ້:

ກ - ນຳໃຊ້ ແລະ ຂະຫຍາຍຕຳລາຂອງ "ທິດສະດີ ນິກເຊິນ" ຢ່າງສຸດຂີດ. ນິກເຊິນ ໂດນກໍ່ໃຊ້ການສົນ
ທົບ ລະຫວ່າງກອງທັບລູກມີ ເຊິ່ງແມ່ນຄົນລາວ, ຄົນອິນດູຈີນ ແລະ ຄົນອາຊີ ເພື່ອຊຸກຍູ້ ສິ່ງຄາມຢູ່ໜ້າດິນ ດ້ວຍການ
ເຄື່ອນທັບ ນັບນັບໃຫ້ຮ.

ໃນຄວາມພະຍາຍາມ ອັນສຳຄັນເບື້ອງຕົ້ນໃນການ ເຮັດ ສິ່ງຄາມຢູ່ປະເທດເຮົາ, ນິກເຊິນໂດນລະດັບ ກຳ
ລັງພິເສດ ເຊິ່ງເປັນກຳລັງປະຈັນຍາມ ຂອງ ອາເນລິກາຢູ່ສະໜາມຮົບລາວ, ເພື່ອເປີດບັນຮົບໃຫ້ຮຸນແຮງ ໃສ່ເຊົ່າ "ບັນຮົບ
ກູ້ຊາດ" ບຸກໂຈມຕີບຣດຢຶດ ເຂດທົ່ງໄຫທິນ - ຈຽງຂວາງ. ບັນຮົບນີ້ ໄດ້ແກ່ຍາວແຕ່ກາງປີ 1967 ມາເຖິງ ເດືອນ
4 ປີ 1970 ແລະ ໄດ້ໃຊ້ ກຳລັງທະຫານຮາບ ອັນມະຫາສາມ ລວມມີທະຫານຫຼວງ 40 ກອງພັນ ເຊິ່ງສ່ວນໃຫຍ່ແມ່ນ
ກອງພັນ ແລະ ກອງພັນໃຫຍ່ ຂອງກຳລັງພິເສດ ອາງປາວ ເປັນກຳລັງປະຈັນຍາມ, ພ້ອມກັນນັ້ນ ກໍ່ໄດ້ເຕົ້າໂຮມເຮືອ
ບິນ ອາເນລິກາຢ່າງລວມສູນ ທີ່ສຸດ ເພື່ອຊ່ວຍເຫຼືອດ້ວຍກຳລັງ ອັນແຮງທີ່ສຸດ. ບັນຮົບນີ້ ແມ່ນດູເດືອດ, ຮ້າງກາດທີ່ສຸດ:
ທະຫານຮາບໄດ້ປະຕິບັດແຜນການ "ຈຸດກ້ຽວ, ທ່າລາຊກ້ຽວ, ຂ້າກ້ຽວ"; ກ່ອນຈະຖອນໜີ ພວກເຂົາໄດ້ບັງຄັບກວາດ
ເອົາປະຊາຊົນ ທ້ອງຖິ່ນໄປ ນັບເປັນໜ້ານັ້ນຕົນ, ເຮືອບິນ ອາເນລິກາ ໄດ້ຖືກລະເບີດຍິງທ່າລາຊ ໂຕເມືອງ ແລະ ເຂດ
ທີ່ມີພົນລະເມືອງໜ້າແຫນມູ ຢູ່ທົ່ງໄຫທິນ - ຈຽງຂວາງ ເຮັດໃຫ້ຫຼາຍເຂດກາຣເປັນ "ເຂດຂາວ" (ຕາມການຕີລາຄາ
ຕໍ່ທີ່ສຸດ: ການເສຍຊີວິດ ຍ້ອນບັນຮົບດັ່ງກ່າວມີຄື: ປະຊາຊົນສາມັນຕາຣ ແລະ ຖືກຍາດເຈັບ 4.000 ກວ່າຄົນ, ປະ
ຊາຊົນຖືກບັງຄັບ ກວາດເອົາໄປ 1 ຫມື່ນກວ່າຄົນ; ເຮືອນ 1.400 ກວ່າຫຼັງ, ວັດ 147 ຫຼັງ, ເຂົ້າ 1.400 ກວ່າ
ໂຕນ ຖືກທ່າລາຊ, ຄວາຣ 44.000 ໂຕ, ວິວ 10.000 ໂຕ, ນ້ຳ 1.000 ໂຕ, ໝູ 44.000 ຖືກສັບ ແລະ
ສັດລ້ຽງຕ່າງໆ ຈຳນວນຫຼວງຫຼາຍ ກໍ່ຖືກຢຸນເອົາໄປ ຫຼືຂາຕາຣ).

ຍ້ອນຈຸດພິເສດຕ່າງໆ ດັ່ງກ່າວ, ບັນຮົບນີ້ ໄດ້ໃຊ້ຫຼັກຕຳລາ ຂອງ "ທິດສະດີ ນິກເຊິນ" ຢູ່ປະເທດເຮົາຢ່າງ
ຄົບຖ້ວນ ເປັນເທື່ອຕຳອິດຄື: "ທະຫານຮາບຂອງກອງທັບ ລູກມີ ເຊິ່ງມີກຳລັງພິເສດ ເປັນກອງປະຈັນຍາມ ບວກກັບ

ພະອາທິການ ແລະ ກຳລັງໄຟ ອັນໃຫຍ່ຫລວງ ຂອງກອງທັບອາກາດ ອາເມລິກາ".

ນະທນ, ພວກຂ້າພະເຈົ້າ ຈຳເປັນຕ້ອງເວົ້າກັບ ກຸ່ມກັບມັດບາດ ສັກສະນະຂອງ "ກຳລັງພິເສດ" ໃນ "ສົງຄາມພິເສດ" ຂອງອາເມລິກາ ແລະ ຄວາມຈຳເປັນ ທີ່ຈະຕ້ອງລົບລ້າງ ກຳລັງດັ່ງກ່າວຢ່າງສິ້ນເຊີງ.

ເຫມືອນດັ່ງ ທີ່ພວກຂ້າພະເຈົ້າ ເຄີຍໄດ້ເວົ້າມາແລ້ວ ໃນຫຼາຍປີນາມ ອາເມລິກາ ໄດ້ຂະຫຍາຍ "ກຳລັງພິເສດ" ເລີ່ມແຕ່ ໜ່ວຍກອງບຸນ ຂອງຊົນຊາດສ່ວນນຳ ຢູ່ບາງແຫ່ງ ທີ່ອັນກັບ ການຄວບຄຸມ ຂອງ ອາເມລິກາ ແລະ ລຸກມີ. ອາເມລິກາ ໄດ້ໃຊ້ກຳລັງນີ້ ເປັນ "ກຳລັງກອງໂຈມບິດລັບ", ເຊິ່ງມີຄວາມຊຸ່ວຊານ ໃນການສູ້ຮົບພິດອນ" ແລະ ໄດ້ສົ່ງກົມກອງຕ່າງໆ ຂອງກຳລັງນີ້ ເລັດລອດເຂົ້າມາ ທຳລາຮຸເຂດກວດກາ ຂອງບັນດາກຳລັງຮັກຊາດ. ຕົວຢ່າງຄື ບາງ ກຳລັງ ອາລາດບາດໝາງ ລະຫວ່າງຊົນຊາດ, ຈຳກວງຈຸນຊວງ, ບິບບັງຄັບ, ອາເມລິກາ ໄດ້ອອກແຮງ ກຳເອົາ "ກຳລັງພິເສດ" ເພື່ອເອົາເປັນເຄື່ອງມື ອັນສຳຄັນ ຮັບໃຊ້ເລັກນັ້ນ ອັນຍາວນານ ຂອງພວກເຮົາ ຢູ່ປະເທດເຮົາ. ໂດຍ ຜ່ານອົງການຕ່າງໆ ຂອງ ເຊອີອາ, ອາເມລິກາໄດ້ຄົບຮ້າງ, ລ້ຽງເກືອ, ປະກອບອາດູດ ແລະ ບັນຊາກຳລັງນີ້ ໂດຍກົງ. ເຊອີອາ ໄດ້ຈັດຕັ້ງ ພະນັກງານ ທະຫານ ອາເມລິກາ ແລະ ໄທ ເປັນຈຳນວນພັນໆຄົນ ເຂົ້າເປັນທີ່ເປີກສາ, ເປັນຜູ້ ອົບຮົມໃຫ້ແກ່ "ກຳລັງພິເສດ" ແລະ ໄດ້ຈັດຕັ້ງ ລະບົບລຳລຽງ ຂຶ້ນສິ່ງ ທາງອາກາດ ຈາກປະເທດໄທ ເພື່ອລຳລຽງໃຫ້ ແກ່ກຳລັງນີ້. ແຕ່ຫຼາຍປີນາມ, ເຊອີອາໄດ້ຕັ້ງ ອົງການປິດລັບ ທີ່ເອີ້ນວ່າ ຫັກກຸຮ-ວິນິ ຢູ່ອຸດອນ (ປະເທດໄທ) ເພື່ອ ຮັບຜິດຊອບ ການຈັດຕັ້ງ ລຳລຽງ, ບັນຊາກຳລັງພິເສດ ຢູ່ລາອໂດຍກົງ.

ອາເມລິກາໄດ້ເອົາໃຈໃສ່ກຳ "ກຳລັງພິເສດ" ຂອງຊົນຊາດລາວຊຸງ ຢູ່ພາກເໜືອຂອງລາວ ເປັນພິເສດ, ສ້າງກົມກອງເຫຼົ່ານັ້ນ ໃຫ້ເປັນກຳລັງຫຼວງ ຂອງ "ກຳລັງພິເສດ". ເພື່ອແນໃສ່ ຈຸດປະສົງ ດັ່ງກ່າວ, ອາເມລິກາໄດ້ໄດ້ ນາຮຸມ ແນວ ອາງຢາອ ເປັນຜູ້ບັນຊາ ກຳລັງພິເສດ ແລະ ໄດ້ຖອກເຫຍື່ອນທອງ ເພື່ອສ້າງຖານທັບ ຊຳຫອງ-ລອງຜ້າງ ໃຫ້ເປັນແຫຼ່ງອັນຕົ້ນຕໍ ຂອງກຳລັງດັ່ງກ່າວ.

ໂດຍເຫັນດ້ວຍ ລັກສະນະສຳຄັນ ຂອງ "ກຳລັງພິເສດ", ອຳນາດການປົກຄອງ ນິກເຊີນ ໄດ້ສົມທົບຄວາມ ພະຍາຍາມ ເພື່ອເພີ່ມທະວີ ກຳລັງດັ່ງກ່າວ ໃຫ້ກາຍເປັນ ເສົາຄ້າຂອງ "ສົງຄາມພິເສດ", ໄດ້ໃຊ້ຈ່າຍເຂົ້າ ໃນວຽກ ງານນີ້ ແຕ່ລະປີ ໑໕໐ ເຖິງ ໒໐໐ ລ້ານໂດລາ. ພວກເຮົາໄດ້ຂະຫຍາຍ "ກຳລັງພິເສດ" ອັນຢ່າງໄວອາ ເຖິງປະມານ ໒ ໜ້ຳຄົນ (ມີບາງໄລຍະ ກໍໄດ້ອັນເຖິງ ໖ ໜ້ຳຄົນ), ຈັດຕັ້ງກອງພັນ ແລະ ກອງພັນໃຫຍ່ ເຄື່ອນທີ່ຈຳນວນໜຶ່ງ ທີ່ ໄດ້ປະກອບ ອາດູດຢ່າງດີ.

ມັນເປັນອັນຈະແຈ້ງວ່າ "ກຳລັງພິເສດ" ແມ່ນຜູ້ອົບຮົມ ອັນພິເສດ ຂອງນະໂຍບາຍຮຸກຮານ ລຳເນື່ອງ ອັນແບບໃໝ່ ແລະ ຂອງ "ສົງຄາມພິເສດ" ຂອງອາເມລິກາ ຢູ່ປະເທດເຮົາ, ມັນແມ່ນເຄື່ອງມື ທີ່ອັນຕະລາຍ ຂອງນະ ໂຍບາຍ "ໃຊ້ຄົນທ້ອງຖິ່ນ ຕີຄົນທ້ອງຖິ່ນ", "ເອົາຄົນລາອ ອາຄົນລາອ" ຂອງ "ທິດສະດີ ນິກເຊີນ", ມັນຍັງແມ່ນ ກົນ ຊຸບາຍ ອັນຍາວນານ ຂອງນະໂຍບາຍ ແບ່ງແຍກຊົນຊາດ ຂອງອາເມລິກາ ຢູ່ປະເທດເຮົາ.

ພ້ອມເຫດນັ້ນ, ບັນຫາທີ່ໄດ້ອາງອອກແມ່ນ: ຢູ່ເຈົ້າການແຊກແຊງ ແລະ ຮຸກຮານ ພ້ອມດ້ວຍຫຼັກການຕິດ ມັນ ທາງທະຫານ ຂອງອາເມລິກາ, ຢູ່ເຈົ້າສົງຄາມຮຸກຮານ ຂອງອາເມລິກາ ຢູ່ປະເທດເຮົາ, ພ້ອມກັນນັ້ນ ກໍຕ້ອງລົບ ລ້າງ "ກຳລັງພິເສດ" ຢ່າງສິ້ນເຊີງ. ຖ້າບໍ່ເຮັດເຊັ່ນນັ້ນ ມັນກໍມີແຕ່ຈະເປີດ ຊ່ອງທາງໃຫ້ ອາເມລິກາ ສືບຕໍ່ເກາະ ທຳ ທາງທະຫານ ແລະ ປະຕິບັດກົນຊຸບາຍຮຸກຮານ ກໍສົງຄາມ ຢູ່ປະເທດເຮົາຕໍ່ໄປ.

ຫວາງແລວນ, ສະເດັດເຈົ້າ ຊຸວັນນະພູມາ ແລະ ຝ່າຍພວກທ່ານ ກໍ່ໄດ້ກ່າວເຖິງບັນຫາ "ລົບລ້າງກຳລັງພິເສດ", ເຮັດຄືວ່າ "ກຳລັງພິເສດ" ແມ່ນຂຶ້ນກັບ ສິດອຳນາດ ຂອງພວກທ່ານ. ສິ່ງທີ່ພວກທ່ານ ກ່າວມານັ້ນ ບໍ່ອາດຈະເຮັດໃຫ້ ຜູ້ ຈົນທັງຫລາຍ ເຊື່ອວ່າ ເປັນຄວາມຈິງໄດ້. ພວກທ່ານ ຍັງບໍ່ກ້າຮັບຮູ້ ຢ່າງເປີດເຜີຍວ່າ "ກຳລັງພິເສດ" ແມ່ນຂຶ້ນກັບ ອາເມລິກາ ເຊິ່ງແມ່ນ ອາເມລິກາເອງ ເປັນຜູ້ຈັດຕັ້ງ, ລ້ຽງເກືອ ແລະ ບັນຊາໂດຍກົງ. ບັນຫາທີ່ຢູ່ວ່າ ອາເມລິກາ ຈະຍອມລົບລ້າງ "ກຳລັງພິເສດ" ຫລືບໍ່? ຫລື ວ່າທາງປາກ ພວກທ່ານເວົ້າວ່າ ຈະລົບລ້າງ, ແຕ່ໃນຕົວຈິງ ອາເມລິກາ ຍັງຄົງຮັກສາມັນໄວ້ ພາຍໃຕ້ຮູບການ ປົກປິດຕ່າງກັນ. ຕາມບົດຮຽນຜ່ານມາ, ອາເມລິກາ ໄດ້ມີລ່ຽມລາຍ ປົກປິດ ອັນເລິກແລບ ເພື່ອຮັກສາ ກຳລັງດັ່ງກ່າວໄວ້.

ໃນບັນຮີບ "ກູກຽດ" ປີ 1967-68, "ກຳລັງພິເສດ" ເຊິ່ງແມ່ນ ກຳລັງປະຈຳບານ ໄດ້ຖືກຍາດຄ້ອນ ອັນ ຫນັກຫນອງ ຂອງບັນດາກຳລັງຮັກຊາດ. ເພື່ອກວດບັງເອົາ "ກຳລັງພິເສດ" ອອກຈາກ ໄພອັນຕະລາຍ, ໃນຕອນທ້າຍ ຂອງບັນຮີບນີ້, ນິກເຊິນ ໄດ້ນຳເອົາ ກົມກອງທະຫານຮາບ ແລະ ທະຫານປົນໃຫຍ່ໄທ ຈຳນວນຫນຶ່ງ ຈາກປະເທດໄທ ເຂົ້າມາ ທົ່ງໄຫຫິນ-ຊຽງຂວາງ. ມັນແມ່ນ ການເປີດສາກໃຫ້ ອາເມລິກາ ນຳເອົາກອງທະຫານຫລວງໄທ ເຂົ້າຮ່ວມຮີບ ຢູ່ປະເທດເຮົາ ຢ່າງຫລວງຫລາຍ. ເພື່ອເປີດທາງໃຫ້ ແກ່ການກະທຳດັ່ງກ່າວ, ໃນເດືອນ 8 ປີ 1968, ນິກເຊິນ ໄດ້ ປະກາດວ່າ: "ຍ້ອນມີການພົວພັນ ທາງດ້ານເຊື່ອຊາດ ຢູ່ຕາມເຂດຊາຍແດນ ໄທ ແລະ ລາວ, ແຕ່ດົນນານມາແລ້ວ ໄທ ໄດ້ມີການພົວພັນ ຢ່າງແໜ້ນແຟ້ນກັບລາວ ແລະ ພວນເຂົ້າຮ່ວມ ສູ້ຮົບຢູ່ຫນ້ນ".

ຫນຶ່ງຈາກຖືກ ປະຊາໄຊໃນບັນຮີບ "ກູກຽດ" ຢູ່ພາກເໜືອຂອງລາວ ເມັ່ນປີ, ນິກເຊິນໄດ້ໃຊ້ ກອງທະຫານ ຫຸ່ນໄຊງ່ອນ ເຊິ່ງເປັນກອງປະຈຳບານ ຂອງອາເມລິກາ ໃນສະໜາມຮີບ ອິນດູຈີນ ເພື່ອເປີດບັນຍຸກໂຈມຕີ ຍຸດທະສາດ ເທື່ອທີສອງ ເຂົ້າໃນພາກໃຕ້ ຂອງລາວ. ບັນຮີບນີ້ ໄດ້ໃສ່ຊື່ວ່າ "ລາມເຊິນ - 68". ປະຊາຊົນເຮົາກໍ່ຄື ປະຊາຊົນທົ່ວ ໂລກ ໄດ້ຮູ້ດີ ກ່ຽວກັບສະໜາມຮີບ ອິນໄທຊຽງຂວາງ ຂອງການ ລ້ຽງໄພທາງການທະຫານດັ່ງກ່າວ ຂອງອາເມລິກາ ແລະ ຫຸ່ນໄຊງ່ອນ. ມັນແມ່ນການຮຸກຮານ ອັນແທ້ຈິງ ເຂົ້າໃນດິນແດນ ຂອງປະເທດເຮົາ ໂດຍໃຊ້ ກຳລັງທະຫານ ອາເມລິກາ ແລະ ຫຸ່ນໄຊງ່ອນ ນັບເປັນຫນຶ່ງຄືນ, ໃຊ້ກຳລັງທັບດາກາດ, ທະຫານປົນໃຫຍ່, ລົດຫຸ່ນເກາະ ແລະ ລົດຕັ້ງ ອັນມະຫາ ສານ ແລະ ລວມສູນ ເຂົ້າໃນບັນຮີບບັນຫນຶ່ງ ໃນສະໜາມຮີບຫນຶ່ງ. ຕໍ່ຫນ້າການຮຸກຮານ ແບບອີກກະທຳກັນນອງ, ເປີດ ເພີດ ແລະ ເປີດແປນ ຂອງອາເມລິກາ ແລະ ຫຸ່ນໄຊງ່ອນ, ພວກທ່ານ ບໍ່ເຫັນມິທຳທີ່ ແລະ ການກະທຳໃດ ທີ່ສະແດງ ວ່າ ຕົນນີ້ອຳນາດ ຈະທັບໄຕ, ມີເອກະລາດ ເໝືອນດັ່ງພວກທ່ານເຄີຍ ອວດອ້າງມາ. ແຕ່ ກົງກັນຂ້າມ ຝ່າຍພວກ ທ່ານ ມີແຕ່ປະຕິບັດ ຕາມຄຳສັ່ງຂອງ ອາເມລິກາ, ເປີດບັນເຄື່ອນທັບສົນທິບຕ່າງໆ ລວມມີ ທະຫານຝ່າຮຂວາ, ທະຫານ ຂອງ "ກຳລັງພິເສດ" ແລະ ທະຫານຫຼວງໄທ ເພື່ອບຸກໂຈມຕີເຂົ້າເຂດກວດກາ ຂອງບັນດາກຳລັງຮັກຊາດ ຢູ່ພາກໃຕ້ ຂອງລາວ.

ພາຍຫຼັງທີ່ປະຊາໄຊ ໃນສອງບັນຮີບ ຍຸດທະສາດໃຫຍ່ດັ່ງກ່າວ, ນິກເຊິນ ແລະ ພວກລູກມີ ໄດ້ສືບຕໍ່ ເປີດ ບັນເຄື່ອນທັບ ບຸກໂຈມຕີ ຕ່າງໆ ໃນລະດູຝົນ ແລະ ລະດູແລ້ງ ຂອງປີ 1969-70. ເຖິງວ່າ ການຕ່າວໂຈມຕີ ເປັນ ພາກສ່ວນກໍ່ຕາມ, ແຕ່ມັນກໍ່ມີຂະໜາດ ແລະ ຄວາມດຸເດັດຜິດຊົມຄວນ.

ສິ່ງທີ່ຄວນເອົາໃຈໃສ່ ກໍ່ແມ່ນບັນເຄື່ອນທັບ ທີ່ຍືດເຍືອ ແຕ່ລະຄູ່ຝົນປີ 1969 ຮອດ ລະດູແລ້ງປີ 1969-70 ບຸກໂຈມຕີ ບຽດຍິດເຂດຫົງໄຫຫິນ - ຊຽງຂວາງ - ເມືອງສຸ້ຽ ດ້ວຍກຳລັງພິມທິບ 86 ກອງພັນ ຂອງ ທະຫານຫຼວງ ໄທ ແລະ "ກຳລັງພິເສດ" ວາງປາວ ເຊິ່ງໃນນັ້ນ ມີທະຫານຮາບ ແລະ ທະຫານປົນໃຫຍ່ໄທ ແຕ່ 10 ຫາ 15 ກອງ ພັນ ເປັນແກນສານ. ໃນບັນຮີບນີ້ ບັນດາກົມກອງຂອງທະຫານຫຼວງໄທ ໄດ້ເວັ້ນກຳລັງຕົນຕໍ່ ໃນການບຸກລຸກ ກໍ່ຄື ໃນການ

ຈັງຫາ. ຫຼັງຈາກຍຶດທັງໂຫຕິນໄດ້ແລ້ວ, ທະຫານປົນໃຫ້ໄທ ຕັ້ງຢູ່ກອບດ້ວຍປົນໃຫ້ໄທ ໑໐໔ ແລະ ໑໔໔ ນມ ໄດ້ຕັ້ງເປັນ
ກຸ່ມປົນໃຫ້ໄທຢູ່ແຫ່ງນີ້. ພ້ອມດ້ວຍນັ້ນ ກໍ່ຄົບຮອບ "ກຸ່ມຮຸດ" ລ້ວນແຕ່ໄດ້ຮັບການ ຄຸ້ມກັນ ຢ່າງໃຫ້ສູງຂອງ ຂອງເຮືອຍິນ ອາ
ເນລິກາ ນັບທັງເຮືອຍິນ ຍຸດທະສາດ ເບ-໔໒ ແລະ ໂດກຄວາມເສຍສາດ ອັນຫຼວງຫຼາຍ ເຫມືອນກັນ.

ສະເພາະທະຫານໄທ ໂດກໂຫດກາ ອັນຢ່າເຖືອນ ຕໍ່ປະຊາຊົນເຮົາ. ເມື່ອໄປເຖິງໄສ ພວກເຮົາກໍ່ໄດ້ ເຜົາ
ຜາມ ເຮືອນຊານບ້ານຊ່ອງ, ອາຟິນລັນແຫງ ແລະ ປຸ່ນສະຕິມ ປະຊາຊົນເຮົາ.

ແຕ່ທ້າວປີ ໑໙໗໒ ເປັນຕົ້ນມາ, ໃນເວລາທີ່ ຄະນະຜູ້ແທນ ບັນດາກຳລັງຮັກຊາດ ພວມເຂົ້າຮ່ວມກອງປະຊຸມ
ເຈລະຈາຢູ່ໄທ, ອາເນລິກາ ແລະ ຝ່າຮອງຈັມ ໄດ້ເປີດບັນເທົນທັບ ທີ່ເວັ້ນວ່າ "ຕຸລາ" ບຸກຍຶດ ເຂດຊ່ອງຂອງ
ທັງໂຫຕິນ ອີກເທື່ອໃໝ່ ດ້ວຍການໃຊ້ກຳລັງປະສົມ ຂອງທະຫານຝ່າຮອງ, ທະຫານຂອງ "ກຳລັງພິເສດ" ວາງປາວ
ແລະ ທະຫານຫຼວງໄທ ຈຳນວນ ໗໐ ກອງພັນ ເຊິ່ງໃນນັ້ນ ມີທະຫານຮາບ ແລະ ທະຫານປົນໃຫ້ໄທ ໑໖ ກອງພັນ.
ໃນເວລາດຣວກັນນັ້ນ, ພວກເຮົາກໍ່ໄດ້ດຳເນີນບັນເທົນທັບທີ່ໃສ່ຊື່ວ່າ "ສິງຄາ" ບຸກໂຈມຕີເຂົ້າເຂດກວດກາ ຂອງບັນດາ
ກຳລັງຮັກຊາດ ຢູ່ເຂດໃຕ້ຂອງລາວ ດ້ວຍກຳລັງທະຫານຝ່າຮອງ, ທະຫານຂອງ "ກຳລັງພິເສດ" ແລະ ທະຫານຫຼວງ
ໄທ ຈຳນວນເກືອບ ໓໐ ກອງພັນ ເຊິ່ງໃນນັ້ນ ມີທະຫານໄທ ໗ ກອງພັນ.

ສິ່ງທີ່ລວມເປັນໜຶ່ງ ແນ່ນອນກໍ່ມີ ທະຫານຫຼວງໄທ ທີ່ມີບົດບາດນັບມື້ນັບສຳຄັນ ນັບມື້ນັບຫຼວງຫຼາຍ ໃນ "ສິງຄາມ
ພິເສດ ເພີ່ມທະວີ" ຂອງ ນິກເຊີນ ໃນປະເທດເຮົາ. ການນຳເອົາທະຫານໄທ ເຂົ້າສູ່ຮົບໂດຍກົງ ໃນສິງຄາມໜ້າດິນ
ຢູ່ໃນປະເທດເຮົານັ້ນ ແນ່ນອນຢູ່ໃນ ເລກນີ້ ຂອງ ນິກເຊີນ ທີ່ໝູນໂຊບເກີດ ແຫ່ງກຳລັງສົນ ຂອງໄທ ເພື່ອຮັບໃຊ້ນະ
ໂຍບາດ "ໃຊ້ຄົນອາຊີ ອາດິນອາຊີ" ຂອງ "ທິດສະດີ ນິກເຊີນ".

ໃນຫ້າວປີ ໑໙໗໐, ທະຫານຫຼວງໄທຢູ່ລາວ ມີເຂດມານ ໑໒.໐໐໐ ຄົນ, ຈັດຕັ້ງເປັນ ໑໖ ກອງພັນທະຫານ
ຮາບ ແລະ ທະຫານປົນໃຫ້ໄທ. ມາເຖິງປີ ໑໙໗໑, ທະຫານຫຼວງໄທ ຢູ່ລາວ ໄດ້ເພີ່ມອັນເຖິງ ໒໐.໐໐໐ ຄົນ ໃນຈຳນວນ
໒໖ ກອງພັນ ທະຫານຮາບ ແລະ ທະຫານປົນໃຫ້ໄທ. ໃນນັ້ນ, ທະຫານຫຼວງໄທ ຢູ່ລາວມີ ໓໒ ກອງພັນ ທະຫານປົນ
ໃຫ້ໄທ ແລະ ທະຫານຮາບ ໂດຍມີຈຳນວນເກືອບ ໓໐.໐໐໐ ຄົນ, ໃນນັ້ນມີ ທະຫານຮາບ ແລະ ທະຫານປົນໃຫ້ໄທ
໑໐ ກ່ອນກອງພັນ ເປັນປະຈຳຢູ່ ຊຳທອງ-ລອງແຈ້ງ ເພື່ອເຂົ້າຮ່ວມໃນການ ປົກປັກຮັກສາແຫຼ່ງ "ກຳລັງພິເສດ" ວາງ
ປາວ ໃນແຫ່ງນີ້. ສ່ວນກອງພັນອື່ນໆ ແນ່ນອນຢູ່ຢ່າງແຫ່ງ ໃນພາກເໜືອ ແລະ ພາກໃຕ້ຂອງລາວ ທີ່ພວກຂ້າພະເຈົ້າ
ໄດ້ມີ ເອກະສານ ແລະ ຫຼັກຖານໃນກຳນົດ ຢ່າງພຽງພໍ. ມີນາຮຸນໄທ ຜູ້ໜຶ່ງມາຢູ່ລາວ ເພື່ອບັນຈາທະຫານຫຼວງໄທເຫຼົ່າ
ນັ້ນໂດຍກົງ.

ປະຈຸບັນ, ພວກກຳອຳນາດ ປະຕິການ ພາງກອກ ໄດ້ກຽມທະຫານຫຼວງໄທ ຢ່າງໜັ້ນ ໑໔.໐໐໐ ຄົນຕົ້ນ ເພື່ອ
ກຽມໃຫ້ ພວກກຳອຳນາດ ນິກເຊີນ ນຳເຂົ້າມາສາວ. ເມື່ອສະພາບການຫາກຮຸກຮ້ອງ, ນິກເຊີນ ອາດຈະເພີ່ມຈຳນວນ
ພົນ ຂອງທະຫານຫຼວງໄທ ຢູ່ປະເທດເຮົາ ອັນເຖິງ ໔໔.໐໐໐ ຄົນ ໄດ້ຢ່າງວ່ອງໄວ.

ເມື່ອເປັນເດຊິນນັ້ນ, ນິກເຊີນ ໄດ້ສືບຕໍ່, ພວມສືບຕໍ່ ແລະ ຈະສືບຕໍ່ນຳເອົາທະຫານຫຼວງໄທ ເຂົ້າມາປະເທດ
ເຮົາ, ໃຊ້ກຳລັງ ເປັນກຳລັງແຊກແຊງ ຂອງຄົນອາຊີ ເພື່ອສູ້ຮົບ ຕາງອາເນລິກາ ຢູ່ປະເທດເຮົາ, ເປັນກຳລັງສຳຮອງ
ຍຸດທະສາດໃໝ່ ທັງເພື່ອເພີ່ມຕື່ມ ຊ່ວຍຊຸກຍູ້ທະຫານ ລຸກນິວຮວງຈັມ ແລະ ທັງປົກປັກຮັກສາທີ່ຕັ້ງ ຍຸດທະສາດຕ່າງໆ,
ພ້ອມກັນນັ້ນ ກໍ່ເປັນກຳລັງແກ່ນສານ, ເປັນກຳລັງປະຈັນບານ ຢູ່ສະໜາມຮົບ ລາວ.

ອາເນລິກາ ແລະ ພວກກຳອຳນາດປະຕິການ ພາງກອກ ໄດ້ຈັດຕັ້ງກົມກອງທະຫານຫຼວງໄທ ເພື່ອນຳເຂົ້າມາ
ໃນປະເທດເຮົາ ຄ່ອນອີ່ຫຍັງ ນາຮຸນທະຫານຊັ້ນສູງ ຊັ້ນຕໍ່າ ຂອງກົມກອງປະຈຳການຕ່າງໆ ຂອງໄທ ມາເປັນກອງ

ບັນຊາແລ້ວເຮັດເອົາທະຫານ ຢູ່ກົມກອງອື່ນໆ ມາປະກອບເປັນກົມກອງໃໝ່. ພວກອາກາກັນ, ພວກເຂົາໄດ້ຮຽກເອົາ ນັກ
 ຮົບ ແລະ ນາຍທະຫານເກົ່າມາປະກອບເຂົ້າໃນບັນດາ ກົມກອງດັ່ງກ່າວ. ບັນດາກົມກອງທະຫານໄທ ທີ່ເຂົ້າມາຮ່ວມຮົບຢູ່
 ປະເທດເຮົາ ແມ່ນໄດ້ຮັບຄວາມເອົາໃຈໃສ່ເປັນພິເສດ. ເມື່ອມາເຖິງລາວແລ້ວ, ພວກນາຍທະຫານດັ່ງກ່າວ ກໍໄດ້ຮັບການ
 ເລື່ອນຊັດຊື່ອອກຈາກໜຶ່ງ, ເງິນເດືອນ ແລະ ເບ້ຍບໍາລຸງພິເສດ ຂອງພວກທະຫານເຫຼົ່ານັ້ນ ຖ້າປະກາດໃສ່ຂອງ ທະຫານ
 ກັບປະເທດ ແມ່ນໄດ້ລົ້ມ ໒໐ ເຖິງ ໓໐ ຫົບ... ທະຫານຫຼວງໄທເຂົ້າມາລາວ ສ່ວນໜຶ່ງໄດ້ສັບຊ້ອນເຂົ້າໃນ ກອງທະຫານ
 ຝ່າຊວາ ແລະ ກຳລັງພິເສດ ເພື່ອເພີ່ມຈຳນວນພົນ ໃຫ້ກົມກອງເຫຼົ່ານັ້ນ, ອີກພາກສ່ວນໜຶ່ງ ແມ່ນໄດ້ຮັກສາໄວ້ ຕາມ
 ເດີມ ເພື່ອໃຊ້ເປັນກຳລັງໝູນ, ແຕ່ວ່າ ໄດ້ໃສ່ເຄື່ອງໝາຍ ຂອງທະຫານຝ່າຊວາວຽງຈັນ. ພາຍໃຕ້ຮູບການປົກປິດ
 ດັ່ງກ່າວ ພວກເຂົາເອີ້ນທະຫານຫຼວງໄທ ທີ່ເຂົ້າມາລາວນັ້ນວ່າ "ພວກອາສາສະໝັກ".

ໃນເວລາທີ່ຜ່ານມາ, ອາເມລິກາ ແລະ ພວກກຳລັງມາດ ປະຕິການ ບາງກວກ ກໍຄື ສະເຕັດເຈົ້າ ສຸວັນນະພູມາ
 ແລະ ຝ່າຊພວກທ່ານ, ຄຳຕ້ອງຮັບຮູ້ວ່າ ມີທະຫານໄທຢູ່ໃນປະເທດເຮົາ, ວ່າ ອາເມລິກາ ໄດ້ໃຫ້ "ການຊ່ວຍ
 ເຫຼືອ" ແກ່ພວກທະຫານເຫຼົ່ານັ້ນ ແລະ ໄທເອງກໍໄດ້ "ຊ່ວຍເຫຼືອ" ລາວຢ່າງຕັ້ງໜ້າ, ແຕ່ວິກດາມໜຶ່ງ ຈຳພັດປັດປ່າຮ
 ວ່າ ທະຫານໄທ ທີ່ຢູ່ລາວນັ້ນ ບໍ່ແມ່ນທະຫານຫຼວງ, ມັນເປັນພຽງແຕ່ ພວກອາສາສະໝັກ ທີ່ມີສິນຊາດໄທ ເຊື່ອຊາດ
 ລາວ, ໂດຍແມ່ນ ອຳນາດການປົກຄອງ ວຽງຈັນຈ້າງ ແລະ ບັນຊາ, ວ່າການຊ່ວຍເຫຼືອ ຂອງ ອາເມລິກາ ເປັນພຽງແຕ່
 ຊ່ວຍເຫຼືອໃຫ້ພວກ ອາສາສະໝັກເຫຼົ່ານັ້ນ.

ທັງໝົດ ທີ່ພວກຂ້າພະເຈົ້າ ໄດ້ຍົກຂຶ້ນ ໃນອາລະປະຈຸນ ດັ່ງກ່ອນໆ ກໍຄື ໃນຄັ້ງນີ້ ກໍຮວມກັບທະຫານຫຼວງໄທ ຢູ່
 ໃນປະເທດເຮົາ ປະຈຸບັນ ໄດ້ສະແດງໃຫ້ເຫັນຢ່າງຈະແຈ້ງ ວິນັດເດີມວ່າ "ພວກອາສາສະໝັກ ທີ່ມີສິນຊາດໄທ ທີ່ອຳ
 ນາດການປົກຄອງວຽງຈັນຈ້າງ ແລະ ບັນຊາ" ມັນເປັນພຽງແຕ່ ເປັນການຫຼອກລວງ ແລະ ເປັນໜ້າຢາກຕົວເຕົ້ານັ້ນ.
 ພວກຂ້າພະເຈົ້າຂໍຢືນຢັນອີກເທື່ອໜຶ່ງວ່າ ກຳລັງເຫຼົ່ານັ້ນ ແມ່ນກຳລັງທະຫານຫຼວງ, ແມ່ນກອງທະຫານແຊກແຊງ ຂອງອາ
 ເມລິກາ ທີ່ປະກອບດ້ວຍ ຄົນອາຊີ. ເພື່ອຢືນຢັນໃຫ້ ສັງຄົມກ່າວຕົນອີກ, ພວກຂ້າພະເຈົ້າ ຂໍຍົກບາງຕອນໃນລາຍງານ
 ກ່ຽວກັບບັນຫານີ້ ຂອງ "ອານຸກຳມະການ ກ່ຽວກັບສັນຍາຄວາມສະຫງົບ ແລະ ຄຳໝັ້ນຜົນຍາ ຂອງອາເມລິກາ ກັບຕ່າງ
 ປະເທດ ທີ່ຂຶ້ນກັບ ຄະນະກຳມະການຕ່າງປະເທດ ຂອງສະພາສູງ ອາເມລິກາ" ທີ່ໄດ້ປະກາດ ໃນວັນທີ ໗/໕/໗໒. ລາຍ
 ງານນັ້ນ ໄດ້ໃຫ້ຮູ້ວ່າ "ແຕ່ລະປີ ອາເມລິກາຕ້ອງໃຊ້ຈ່າຍ ປະມານ ໑໐໐ ລ້ານໂດລາ ເພື່ອລ້ຽງເກືອທະຫານຫຼວງໄທ
 ໒໕ ກອງພັນ ຢູ່ລາວ", ແລະ ສະຫຼຸບວ່າ "ຂໍ້ບັນຍັດ ຂອງລັດຖະສະພາ ທີ່ຕາມປັບໃຫ້ ອາເມລິກາ ວະນຸມັດເງິນໃຊ້ຈ່າຍ
 ໃຫ້ແກ່ກອງທະຫານປະເທດທີ່ ມີ ຢູ່ລາວນັ້ນ ໄດ້ຖືກຝ່າຍບໍລິຫານໃຊ້ເລກັນ ຫຼອກລວງ ແລະ ລະເມີດ."

ຫວາງແລ້ວນີ້, ສະເຕັດເຈົ້າ ສຸວັນນະພູມາ ໄດ້ປະກາດວ່າ "ທະຫານຮົບຈ້າງໄທ ຈະໄດ້ຖືກສົ່ງກັບຄືນປະເທດ
 ໄທ ພາຍຫຼັງທີ່ສົງຄາມຢູ່ລາວ ໄດ້ຢຸດເຊົາລົງ", ເພິ່ນເຮັດຄືວ່າ ບັນຫານັ້ນ ແມ່ນຂຶ້ນຢູ່ກັບ ສິດອຳນາດຂອງເພິ່ນ ແລະ
 ມັນບໍ່ແມ່ນ ບັນຫາທີ່ຈະຕ້ອງຖືກຖຽງກັນອີກ. ຕາມຄວາມຈິງແລ້ວ, ບັນຫານີ້ຢູ່ວ່າ ອາເມລິກາຈະຍອມປະລະ ກົນອຸບາຮ
 ໃຊ້ກອງທະຫານ ແຊກແຊງ ເຊິ່ງປະກອບດ້ວຍ ຄົນອາຊີເຫຼົ່ານັ້ນ ເພື່ອຢຶດເອົາ ພາກສ່ວນໜຶ່ງ ຂອງ ປະເທດເຮົາໄວ້ຢ່າງ
 ຍາວນານໄດ້ຫຼືບໍ່? ຈະຍອມຖອນທະຫານຫຼວງໄທ ອອກຈາກປະເທດເຮົາ ຫຼືບໍ່? ຫຼື ວ່າທາງປາກພວກທ່ານເວົ້າ
 ວ່າ ຈະເອົາອອກຈາກລາວ, ແຕ່ພາຍໃນ ອາເມລິກາ ແລະ ຝ່າຊພວກທ່ານ ຊຳພັດສ່ວນໃຊ້ການຄ້າຮັກສາ ທາງດ້ານ
 ເຊື່ອຊາດ ລະຫວ່າງຕົນໄທ ແລະ ລາວ ເພື່ອຮັກສາກຳລັງດັ່ງກ່າວ ໄວ້ໃນປະເທດເຮົາຢ່າງຍາວນານ ດ້ວຍວິທີສັບຊ້ອນ
 ທັງໝົດຫຼື ແຕ່ລະພາກສ່ວນ ຂອງກຳລັງນັ້ນ ເຂົ້າໃນກອງທັບວຽງຈັນ ຫຼືອຳດວຣເລກັນ ປົກປິດ ອື່ນໆ.

ບັນດາກຳລັງຮັກຊາດ ເດັດດ່ຽວທ້ອງໃຫ້ ວາເມລິກາ ແລະ ຝ່າຽພອກທ່ານ ຕ້ອງຖອນກຳລັງ ຂອງ ໄທ ອອກ ຈາກລາວໃຫ້ໝົດ.

2/- ພາຽໄຕ ອຳນາດການປົກຄອງ ນິກເຊີນ, ສິງຄາມດ້ວຽກອງທັບອາກາດ ຂອງວາເມລິກາ ຢູ່ປະເທດເຮົາ ໄດ້ມີກິດສະນະສິງຄາມລາງຜານ.

ຕົນປີ ຈມກຈ, ນິກເຊີນ ໄດ້ປະກາດວ່າ "ອ້າພະເຈົ້າ ຈະບໍ່ຈຳກັດ ໃນການໃຊ້ກອງທັບ ອາກາດ" (ຢູ່ວິນຕູ ຈິນ). ນັ້ນກໍແມ່ນແນວທາງການກະທຳຂອງ ນິກເຊີນ ໃນສິງຄາມ ດ້ວຽກອງທັບອາກາດ ຢູ່ປະເທດເຮົາ ນັບແຕ່ ເມື່ອ ເຮົາເລີ້ມເຂົ້າ ກຳອຳນາດໃນທຳນຽບຂ້າວ.

ເລນແຕນ ນິກເຊີນ ຂຶ້ນກຳອຳນາດມາ, ສິງຄາມດ້ວຽກອງທັບອາກາດ ວາເມລິກາ ຢູ່ປະເທດເຮົາ ໄດ້ແບ່ງ ອອກເປັນສອງບັນ, ຖິ້ມລະເບີດຢ່າງກວ້າງຂວາງ ແລະ ລຽນດິດ: ໜຶ່ງ- ການຖິ້ມລະເບີດລົງໃສ່ ເຂດປົດປ່ຽ ຢູ່ມາກ ເຫຼືອຂອງລາວ ທີ່ໃຫ້ຊື່ວ່າ "ກະຖັງກົງ" (Barrel Roll) ໂດຍແນ່ນກອງບັນຊາການ ຂອງກອງທັບອາກາດ ທີ 4 ເປັນຜູ້ບັນຊາ. ສອງ- ການຖິ້ມລະເບີດ ລົງໃສ່ເຂດປົດປ່ຽ ຢູ່ມາກໃຕ້ຂອງລາວ ທີ່ໃຫ້ຊື່ວ່າ "ເສີດເຫຼັກ (Steel Tiger) ໂດຍແນ່ນກອງບັນຊາການ ຂອງວາເມລິກາຢູ່ ໂຈງອນ ເປັນຜູ້ບັນຊາ.

ເຮືອບິນທຸກຊະນິດ ເກືອບທັງໝົດ ນັບທັງເຮືອບິນ ຍຸດທະສາດ ເບ-46 ຂອງກອງທັບອາກາດ ອັນໃຫຍ່ຫຼວງ ຂອງວາເມລິກາ ຢູ່ອາຊີ ອາຄະເນ ແລະ ຢູ່ນະຫາສະໝຸດ ປາຊີຟິກ, ຢູ່ຖານທັບຕ່າງໆ ທີ່ປະເທດໄທ, ຫວຽດນາມໃຕ້, ເກາະກລາມ, ໂອກິນາວາ ແລະ ກອງທັບເຮືອທິ ສ ໄດ້ຖືກນຳມາໃຊ້ ເຂົ້າໃນສອງບັນຖິ້ມລະເບີດນີ້. ບໍ່ວ່າໃນເວລາໃດ ກໍມີພະນັກງານ ທະຫານອາກາດ ວາເມລິກາ ປະມານ 40 ພັນຄົນ (ເລີດໂລເຖິງປີ ຈມກຈ) ທີ່ຢູ່ໃນຖານທັບດັ່ງກ່າວ ໄດ້ ເຂົ້າສ່ວນໃນສິງຄາມ ດ້ວຽກອງທັບອາກາດ ຢູ່ປະເທດລາວເຮົາ.

ຈຳນວນລູກລະເບີດທີ່ ວາເມລິກາ ໄດ້ຖິ້ມລົງໃສ່ເຂດປົດປ່ຽ ຂອງລາວໃນ 1 ປີ ຕົ້ນຂອງອຳນາດການປົກຄອງ ນິກເຊີນ ໄດ້ຂຶ້ນເຖິງເກືອບ 1 ລ້ານໂຕນ ເຊິ່ງເທົ່າທຽມກັບຄວາມແຮງ ຂອງລະເບີດປະລາມະນຸ 140 ຫນ່ວຽ ຊະນິດທີ່ ຖິ້ມລົງໃສ່ ຮີໂຣສິນາ ໃນປີ ຈມ44, ດິດສະເລຽແລ້ວ ແຕ່ລະກິໂລແມັດ ມີນັ້ນຫນອງ ເຂດປົດປ່ຽລາວ ຕ້ອງໄດ້ຮັບລູກລະ ເບີດ ຂອງ ນິກເຊີນ ເກືອບ 9 ໂຕນ, ແຕ່ລະດິນ ໃນເຂດນີ້ ຕ້ອງໄດ້ຮັບ 6 ໂຕນ.

ແຕ່ລະປີ ອຳນາດການປົກຄອງ ນິກເຊີນ ໄດ້ໃຊ້ຈ່າຍເຂົ້າໃນການຖິ້ມລະເບີດດັ່ງກ່າວ 6 ຕື້ໂດລາ ວາເມລິກາ (ເລີດສະເລຽໃສ່ແຕ່ລະດິນ ໃນເຂດປົດປ່ຽແນ່ນ ໄດ້ຮັບ ປະມານ 1.500 ໂດລາຕໍ່ປີ), ການໃຊ້ຈ່າຍເຂົ້າໃນສິງຄາມ ດ້ວຽກອງທັບອາກາດ ຂອງວາເມລິກາຢູ່ລາວ ຕັ້ງແຕ່ໄດ້ເລີ່ມຕົ້ນມາ ນິກວ່າ 10 ຕື້ໂດລາ.

ການຖິ້ມລະເບີດ ເພີ່ມທະວີຂອງ ນິກເຊີນ ໃນບໍ່ພໍເທົ່າໃດ ປີມານ ໄດ້ເຮັດໃຫ້ສິງຄາມ ດ້ວຽກອງທັບອາກາດ ວາເມລິກາ ກາຽເປັນສິງຄາມ ທີ່ສົມເປືອງຫຼາຍທີ່ສຸດ ໃນປະຫວັດສາດ ແລະ ໄດ້ເຮັດໃຫ້ລາວ ກາຽເປັນບ່ອນທີ່ຖືກຖິ້ມລະ ເບີດຫຼາຍກວ່າເພິ່ນ ໃນໂລກ.

ການລາງຜານ ຂອງສິງຄາມ ດ້ວຽກອງທັບອາກາດດັ່ງກ່າວ ໄດ້ເພີ່ມທະວີຂຶ້ນ ພ້ອມກັນກັບຄວາມຮ້າງແຮງ ຂອງ ມັນ ເພື່ອທຳລາຽໃຫ້ໄດ້ຫຼາຍທີ່ສຸດ, ເຮືອບິນຂອງວາເມລິກາ ໄດ້ດຳເນີນ ບັນຖິ້ມລະເບີດ "ຢ່າງໜາແໜ້ນ ແລະ ລຽນດິດ" (ແບບ "saturation "), ຖິ້ມລະເບີດແບບ "ໜ້າກະດານ" (en quadrillage), ແບບ "ຢູ່ພື້ນ" (en tapis), ແບບ "ຖາງໃຫ້ຮຽງ" ລົງໃສ່ເຂດທີ່ມີພື້ນລະເມືອງ ໜາແໜ້ນ, ໃສ່ພື້ນຖານເສດຖະກິດ, ໃສ່ໂຮ່ ມາ ຮົ່ວສ່ວນ ຕະຫຼອດທັງບ່ອນສອກຫຼີກ ຢູ່ໃນປ່າ ແລະ ບ່ອນຫຼີບໄພ ຂອງປະຊາຊົນ. ເຮືອບິນວາເມລິກາ ຍັງໄດ້ຖິ້ມລະເບີດ ລົງໃສ່ພື້ນຖານ ວັດທະນະທຳ, ສາທາລະນະສຸກ ແລະ ອື່ນໆ ຕະຫຼອດທັງພື້ນແລະ ດິນ, ຖິ້ມລະເບີດລົງໃສ່ເປົ້າໝາຽ

ອັນເກົ່າ ຕັ້ງຫຼາຍເທື່ອ ຫຼາຍຄັ້ງ ຢ່າງຍາວແຮງ ລຽນຕິດ, ແກ່ຍິດຍາວເປັນອາທິດ ເປັນເດືອນ.

ລະເບີດ ແລະ ລູກປືນຂອງອາເມລິກາ ໄດ້ເຮັດໃຫ້ ປະຊາຊົນເຮົາ ເປັນໜຶ່ງຄົນ ບໍ່ມີເຮືອນຢູ່, ຕ້ອງໄດ້ພາກ
ຈາກບ້ານເຮືອນ ເຂົ້າຫຼົບໄພຢູ່ໃນປ່າ. ຕາມການຄິດໄລ່ເບື້ອງຕົ້ນ, ນັບແຕ່ເລີ່ມຕົ້ນ ສົງຄາມດ້ວຍກອງທັບອາກາດ ຢ່າງອິກ
ກະທັກ ຂອງ ນິກເຊີນ ຄືແຕ່ປີ ໑໙໔໓ ນາ, ປະຊາຊົນສາມັນຈຳນວນໜຶ່ງ ຄົນ ສ່ວນຫຼາຍ ແມ່ນ ແມ່ຍິງ, ເດັກນ້ອຍ
ຕາຍ ແລະ ຖືກບາດເຈັບ ຍ້ອນລະເບີດ ແລະ ລູກປືນ ຂອງອາເມລິກາ, ໃນນັ້ນມີປະມານ ໓໐.໐໐໐ ຄົນ ຖືກຕາຍ.

ລະເບີດລູກປືນ ຂອງອາເມລິກາ ໄດ້ທຳລາຍເຂດທີ່ມີພື້ນລະເມືອງ, ເຂດລ້ຽງສັດ ແລະ ປູກຝັງອັນອຸດົມສົມບູນ,
ໝູ່ບ້ານນັບເປັນພັນໆແຫ່ງ ແລະ ຕົວເມືອງໃນເຂດປົດປ່ອຍ ເກີດບັງຫນົດ, ອາດຈະເວົ້າໄດ້ວ່າ ຢູ່ຫ່ວງຫຍ່ອນ ໃນເຂດ
ປົດປ່ອຍລາວ ທີ່ມີການເຕືອນໄຫວຂອງ ປະຊາຊົນ ລ້ອນແຕ່ລະລະເບີດ ຂອງອາເມລິກາ, ພົນເສຍຫາຍຈາກການຖິ້ມລະເບີດ
ຂອງອາເມລິກາ ຕໍ່ສິ່ງແວດລ້ອມ, ພູມີປະເທດ, ຈັບສິນບັດ, ພັນທານເສດຖະກິດ, ຕໍ່ເຊືອຊາດ ແມ່ນໂຫຍ່ຫຼວງ, ເລິກ
ເຊິ່ງ ແລະ ຍາວນານຫຍຸ້ງ.

ສົງຄາມດ້ວຍກອງທັບອາກາດ ຂອງອາເມລິກາ ຢູ່ປະເທດເຮົາ ໃນປະຈຸບັນ ໄດ້ມີລັກສະນະ ສົງຄາມທີ່ເຕັມໄປ
ດ້ວຍ ໂທດກຳ ແລະ ລ້າງຜານ. ນັ້ນແມ່ນ ໂທດກຳລ້າງຜານອັນໜຶ່ງ ທີ່ໂຫຍ່ຫຍຸ້ງ ໃນສະໄໝປະຈຸບັນ.

ຄ - ຄວາມພະຍາຍາມ "ປາບໃຫ້ສະຫງົບ" ຂອງອາເມລິກາ ເປັນພາກສ່ວນໜຶ່ງ ຂອງສົງຄາມພິເສດ ເພິ່ນ
ພະຕິ "ຂອງ ນິກເຊີນ".

"ການປາບໃຫ້ສະຫງົບ", ບາງໃດກໍ່ແມ່ນ ພາກສ່ວນອັນສຳຄັນ ຂອງ "ສົງຄາມພິເສດ", ມັນແມ່ນນະໂຍບາຍ
ຕົ້ນຕໍ ຂອງອາເມລິກາ ແລະ ລູກມື ເພື່ອສອບຖາມ ຫນີບເຕີງປະຊາຊົນ, ຂະຫຍາຍເຂດກວດກາ ຂອງພວກເຂົາ, ກອບ
ໂກຣເວົ້າກຳລັງພົນອັນໂຫຍ່ຫຼວງ ໃນຈີນນະບົດ ຂອງປະເທດເຮົາ ເຂົ້າໃນສົງຄາມ. ຄວາມພະຍາຍາມ "ປາບໃຫ້ສະ
ຫງົບ" ຂອງອຳນາດການປົກຄອງ ນິກເຊີນ ໃນປີ ທີ່ຜ່ານມາ ແມ່ນປະຕິບັດ ແຜນການກໍ່ສ້າງ ແລະ ເປີດກ້ອງ ອັນທີ່ເອີ້ນ
ວ່າ "ເຂດອົບພະຍົບຫຼົບໄພ".

ອາເມລິກາ ແລະ ພວກທ່ານ ພະຍາຍາມອະທິບາຍ ອັນທີ່ເອີ້ນວ່າ "ບັນຫາອົບພະຍົບຫຼົບໄພ ຢູ່ປະເທດເຮົາ
ປະຈຸບັນ ແມ່ນບັນຫາທີ່ທຸກຄົນ ຫຼືບຫຼີກສົງຄາມ, ຫນີຈາກເຂດປົດປ່ອຍ ຂອງບັນດາກຳລັງຮັກຊາດ ແລະ ແມ່ນບັນຫາທີ່ພວກ
ທ່ານຕ້ອງຮັບຜິດຊອບ ສົງເດດາະ".

ຄວາມຈິງ ໃນກອງປະຊຸມນີ້ ຄືພວກຂ້າພະເຈົ້າເຄີຍກ່າວມາ, ມັນບໍ່ແມ່ນບັນຫາ "ອົບພະຍົບຫຼົບໄພ", ແຕ່ຫາກ
ແມ່ນແຜນການ ປາບໃຫ້ສະຫງົບອັນໃຫມ່ ດ້ວຍຂະໜາດໃຫຍ່ ແລະ ເປັນເວລາຍາວນານ ຂອງອາເມລິກາ ທີ່ໝູນໃຈຢູ່
ໃນປະເທດເຮົາ ໃນເວື້ອນໄຂຕົວຈິງ ຂອງ "ສົງຄາມພິເສດ" ໃນປະຈຸບັນ. ຕາມຄວາມຈິງແລ້ວ, "ເຂດອົບພະຍົບຫຼົບ
ໄພ" ແມ່ນການປ່ຽນຮູບ ນາຈາກເຂດ "ເຕົ້າໂຮມປະຊາຊົນ". ເຖິງວ່າມັນບໍ່ມີສົ່ງຜົນທາງໜ້າກັບ, ແຕ່ມັນຊຳພັດຖືກ
"ການຊວຍເຫຼືອ" ຂອງອາເມລິກາ ພາກມັດແຜ່ນກວ່ານັ້ນອີກ. ຕັ້ງໜີດນັ້ນ ແມ່ນອາເມລິກາ ເປັນຜູ້ເສຍຄ່າໃຊ້ຈ່າຍ,
ສ່ວນພວກທ່ານຊຳພັດ ສ່ວຍໃຊ້ໂທດກຳຂອງອາເມລິກາດັ່ງກ່າວ ເພື່ອຫາຄວາມລຳລວຍ ໃນເວລາທີ່ພວກອົບພະຍົບ ໄດ້ຖືກ
ອິດຢາກ ຫຼຸຍຍາກເຂັ້ມໃຈຢູ່.

ໃນຫຼາຍປີທີ່ຜ່ານມາ, "ເຂດອົບພະຍົບຫຼົບໄພ" ໄດ້ສ້າງຂຶ້ນ ແລະ ຂະຫຍາຍກ້ວາງ ດ້ວຍວິທີ ບິບບັງດັບດ້ວຍ
ຊາຣຽນ ຂອງກອງທະຫານລູກມື ແລະ ດ້ວຍລູກລະເບີດ ຢາພິດເຕມີ ຂອງອາເມລິກາ. ໜັງສືພິມ ອາເມລິກາເອງ ກໍ່
ເຄີຍໄດ້ພັນລະນາວ່າ ແມ່ນ "ນະໂຍບາຍ" ຍົກຍ້າຍ ຂອງອາເມລິກາ ເພື່ອບັງຄັບປະຊາຊົນເຂົ້າໃນເຂດ ຂອງອຳນາດ
ການປົກຄອງ ວຽງຈັນ ຢູ່ຈຳທອງ-ລອງແຈ້ງ ແມ່ນເຂດອົບພະຍົບແບບຢ່າງ. ຫຼັງຈາກເວົ້າເຂດນັ້ນເປັນທັງ ສຳນັກບັນ

ຊາ ຂອງ "ກຳລັງພິເສດ ອາງປາວ" ແລ້ວ, ວາເມລິກາໄດ້ໃຊ້ເລັກິນ ສິ່ງຄາມຈິດຕະສາດຕ່າງໆ ເພື່ອຈຳກັດບ່ອນ
ແລະ ບັງຄັບໃຫ້ປະຊາຊົນ ຈີນຊາດແມ່ນ ທີ່ຢູ່ພາກເໜືອຂອງລາວ ເຂົ້າມາຢູ່ ຊຳທອງ-ລອງແຈ້ງ ແຕ່ສະກ້າວ, ເຮັດໃຫ້
ເຂດນີ້ ກາຮເປັນເຂດ "ອົບພະຍົບຫຼືບໄພ" ອັນໃຫຍ່ໂຕ, ເຂດເກົ້າໂຮມ ປະຊາຊົນແບບໃໝ່, ບາງຄັ້ງຢູ່ທີ່ ໄດ້ມີເຖິງ
໑໐໐.໐໐໐ ຄົນ. ອາເມລິກາໄດ້ລ່ຳລຽງໂດຍກົງ ໃຫ້ປະຊາຊົນແຫ່ງນີ້ ເປັນອຸລຽງເກືອເຂົ້າເຈົ້າ ແລະ ກໍ່ເພື່ອຍຸກນັດເຂົ້າ
ເຈົ້າໄວ້ຢູ່ໃນເຂດນີ້. ອາເມລິກາ ແລະ ອາງປາວ ໃຊ້ເຂດເກົ້າໂຮມ ປະຊາຊົນແຫ່ງນີ້ ເປັນ "ເຂດ" ບ່ອນອົງ ເພື່ອ
ເອົາກຳລັງຄົນເພີ່ມຕື່ມໃຫ້ "ກຳລັງພິເສດ".

ຫຼັງຈາກການປະລາໄຊ ຂອງກຳລັງພິເສດ ອາງປາວ ໃນຍັ້ນເດີນທັບບຸກໂຈມຕີ ບຣຸດຢີເ: ໑໙໗໐-໗໑, ອາ
ເມລິກາ ໄດ້ສົ່ງໃຫ້ເຮືອບິນ ອັນເອົາປະຊາຊົນ ຢູ່ຊຳທອງ-ລອງແຈ້ງ ເປັນຜົນງານ ໄປທ່ອນໂຮມຢູ່ເຂດ ອົບພະຍົບຫຼື
ໄພແຫ່ງໃໝ່ ທາງທິດຕາເວັນອອກສ່ຽງເໜືອຂອງຈີນ.

ປະຊາຊົນສ່ວນຫຼາຍ ທີ່ຖືກກວາດໄປຢູ່ໃນ "ເຂດອົບພະຍົບຫຼືບໄພ" ຕ່າງໆ ມີແຕ່ຝ່າຍເປົ່າ, ເຂົ້າເຈົ້າບໍ່ມີວິ
ຖີທາງໃດອັນຫມິດ ນອກຈາກເພິ່ງພາອາໄສ ເຄີ່ງລ່ຳລຽງ ຂອງອາເມລິກາ, ຊີວິດການເປັນຢູ່ໃນເຂດ "ອົບພະຍົບ
ໄພ" ແມ່ນຊົ່ວຮາຮຸດສຸດ, ພາຫະນະ ສາທາລະນະຊຸກ ບໍ່ມີການຮັບປະກັນ, ພະຍາດໂລດາ ໄດ້ແພ່ຂະຫຍາຍໄປ, "ເຂດ
ອົບພະຍົບຫຼືບໄພ" ໄດ້ກາຮເປັນບໍ່ເກີດແຫ່ງການຄົມເຮົາ ເມົາຢາ, ການລັກຢຸ້ມ, ການເປັນໂສເພນີ ... ໃນທີ່ສຸດ,
ຊາວຫນຸ່ມຢູ່ໃນເຂດ "ອົບພະຍົບຫຼືບໄພ" ກັບພວກອອກຈາກ ເຂດແຫ່ງນີ້ ອາເມລິກາ ແລະ ລຸກມີ ໄດ້ວາງອອກໃຫ້ເຂົາ
ເຈົ້າ ຕ້ອງຈັບອາດຸດ ເປັນເປົ້າບັງຄຸກປິ່ນ ໃຫ້ພວກເຂົາ. ໃນໄລຍະຜ່ານມາ, ອາເມລິກາ ໄດ້ບັງຄັບ ກະທັ່ງເຍົາວະ
ຊົນ ອາຍຸແຕ່ ໑໐ ຫາ ໑໔ ປີ ຢູ່ໃນເຂດ "ອົບພະຍົບຫຼືບໄພ" ເຫຼົ່ານັ້ນ ໄປເປັນທະຫານຕາຮຕາງ ອາເມລິກາ ຜູ້ຮຸກ
ຮານ ຢ່າງຫນ້າສົມເພດເອທະນາທີ່ສຸດ.

ຕໍ່ຫນ້າກິນອຸບາຮ ອັນມີຄົນດັ່ງກ່າວ, ປະຊາຊົນ "ອົບພະຍົບຫຼືບໄພ" ນັບເປັນຜົນງານ ໄດ້ພວກອອກ
ຫນີບເຕັ້ງ ຂອງຝ່າຮພວກທ່ານ ເພື່ອກັບເມືອງ ພູມີຮຳເມົາເດີມຂອງຕົນ.

ແຜນການ "ປາບໃຫ້ສະຫງົບ" ພ້ອມດ້ວຍເຂດ "ອົບພະຍົບຫຼືບໄພ" ທີ່ອຳນາດການປົກຄອງ ນິກເຊີນ ໄດ້ອອກ
ແຮງ ປະຕິບັດນັ້ນ ໄດ້ມີຜົນສະທ້ອນ ແລະ ພວມມີຜົນສະທ້ອນ ອັນຫນັກຫນ່ວງ ຕໍ່ສະພາບການສັງຄົມ ຂອງປະເທດເຮົາ.
ໂດຍເກາະທຽບ ປ້າຮປິ່ນ ແລະ ລຸກລະເບີດ ຂອງອາເມລິກາ, ແຜນການ ອັນເຕັມໄປດ້ວຍ ໂທດກຳ ຂອງອຳນາດ
ການປົກຄອງ ນິກເຊີນ ໄດ້ກາຮເປັນພາກສ່ວນໜຶ່ງ ທີ່ບໍ່ສາມາດຈະຕັດແຍກອອກຈາກ "ສິ່ງຄາມພິເສດ ເພີ່ມທະວີ" ຂອງ
ອາເມລິກາ ຢູ່ປະເທດເຮົາໃນປະຈຸບັນ.

ຖ້າຝ່າຮພວກທ່ານຫາກຮັບປະກັນຢ່າງເດັດຂາດ ຕໍ່ຄິດຂອງພົນລະເມືອງ, ສິດເສລີພາບ ປະຊາທິປະໄຕ ຂອງ
ປະຊາຊົນເຮົາແລ້ວ, ກ່ອນອັນຫມິດ ພວກທ່ານ ຄວນເຫັນດີ ນຳພວກຂ້າພະເຈົ້າ ກ່ຽວກັບຄວາມຈຳເປັນທີ່ ຈະຕ້ອງລົບ
ລ້າງ ເຂດເກົ້າໂຮມ ປະຊາຊົນແບບໃໝ່ດັ່ງກ່າວ ຂອງອາເມລິກາ ໂດຍທັນທີ, ຕ້ອງໃຊ້ທາລະສານ ແລະ ສ້າງເງື່ອນ
ໄຂ ອັນສະດວກໃຫ້ແກ່ ຜົນງານຮອມຊາດ ທີ່ພວກຖືກກັກຂັງຢູ່ໃນ "ເຂດອົບພະຍົບຫຼືບໄພ" ນັ້ນ ກັບເມື່ອ ສູບານເກີດເມືອງ
ນອນ ຂອງຕົນ ຕາມເສລີ.

ບັນດາທ່ານ,

ຫຼາຍປີຫນ້ານາ, ສິ່ງຄາມຮຸກຮານ ລ່າເມືອງຂັ້ນແບບໃໝ່ ທີ່ໄດ້ຄຳເນີນນາ ພາຮໃຫ້ຮູບການ "ສິ່ງຄາມພິ
ເສດ" ຂອງອາເມລິກາ ໄດ້ທຳລາຮ ປະເທດເຮົາ ແລະ ກໍ່ຄວາມລຸ້ນທາຮຕາຮຈາກ ໃຫ້ແກ່ປະຊາຊົນເຮົາ ບໍ່ຈຳກວ່າເທົ່າ

ໃດ, ໄດ້ອັດລິດຄວາມອາດທາງທາງ ລະຫວ່າງ ຈີນຊາດ, ໄດ້ຢຸດຢັ້ງສິດພັນຖານແຫ່ງຊາດ ຂອງປະຊາຊົນເຮົາ ທີ່ສັນຍາເຊີແນວປີ ໑໙໓໒ ໄດ້ຮັບຄູ່.

ຕ້ອງຢຸດເຊົາສິ່ງສາມ ວັນເດັມໄປດ້ວຍໂທດກຳ ດັ່ງກ່າວໃນທັນທີ, ຢຸດເຊົາການຖືກລະເບີດ ອັນປ່າເຖ້ອນ ຂອງ ອາເມລິກາຢ່າງສົມເຊີຍ, ຢຸດເຊົາທຸກການແຊກແຊງ ແລະ ຮຸກຮາມ ພ້ອມດ້ວຍທຸກການຕິດພັນທາງທະຫານ ຂອງອາເມລິ ກາຢູ່ປະເທດເຮົາ, ລຶບລ້າງທຸກຮູບການຫນີບເຕັ້ງ ກິດຂົ່ມເຫັງ ຂອງພວກເຂົາ ຕໍ່ປະຊາຊົນເຮົາ. ຕ້ອງເຮັດໃຫ້ສິດພັນ ຖານແຫ່ງຊາດ ຂອງປະຊາຊົນເຮົາ ໄດ້ຮັບຄວາມ ເຄົາລົບນັບຖື ຢ່າງຄົບຖ້ວນ ຕາມທີ່ສັນຍາເຊີແນວປີ ໑໙໓໒ ໄດ້ລະບຸໄວ້. ຕ້ອງຟື້ນຟູສິນທິພາບຕົນໃໝ່, ປະຕິບັດຄວາມຖືກຕ້ອງຢ່າງດ່ວນ ແລະ ເອກະພາບແຫ່ງຊາດ, ຮັບປະກັນສິດເສລີພາບ ປະ ຊາດຢູ່ປະໂຫ ຂອງປະຊາຊົນເຮົາຢ່າງ ຄົບຖ້ວນ.

ຈາກຄວາມຮຽກຮ້ອງຕ້ອງການ ວັນຮີບດ່ວນ ດັ່ງກ່າວ ຂອງສະພາບການ, ບັນດາກຳລັງຮັກຊາດ ໄດ້ວາງຂໍສະ ເໜີ ກ່ຽວກັບການຢຸດເຊົາສິ່ງສາມຮຸກຮາມ, ຢຸດເຊົາການຖືກລະເບີດ, ຢຸດເຊົາທຸກການແຊກແຊງ ແລະ ຮຸກຮາມ ກໍ່ ຄື ທຸກການຕິດພັນ ທາງທະຫານ ຂອງອາເມລິກາຢູ່ປະເທດເຮົາ, ຖວມເປັກສາ, ພະນັກງານ ທະຫານ ແລະ ພາຫະນະ ສິ່ງສາມ ຂອງອາເມລິກາ ແລະ ຂອງບັນດາປະເທດ ທີ່ຂຶ້ນກັບ ອາເມລິກາ, ທະຫານໄທ ທີ່ໂດນຳຂ້າມາປະເທດເຮົາ ອອກຈາກປະເທດເຮົາໃຫ້ໝົດ, ລຶບລ້າງກຳລັງທິເສດ ໂດຍແນ່ນ ອາເມລິກາເປັນຜູ້ຈັດຕັ້ງ ແລະ ບັນຊາ, ອາເມລິກາ ຕ້ອງໃຊ້ຄ່າເສຍຫາຍຕົວໝົດ ທີ່ອາເມລິກາ ໄດ້ກ່ອນ ຕໍ່ປະເທດເຮົາ ແລະ ປະຊາຊົນເຮົາ.

ພ້ອມກັນນັ້ນ ເພື່ອຮັກສາສິນທິພາບ ແລະ ຄວາມສະຫງົບສຸກ, ກິດກັນການແຊກແຊງ ແລະ ຮຸກຮາມໃໝ່ ຂອງ ອາເມລິກາ, ຮັບປະກັນໃຫ້ສິດພັນຖານ ແຫ່ງຊາດ ຂອງປະຊາຊົນເຮົາ ໄດ້ຮັບການ ເຄົາລົບນັບຖື ຢ່າງຄົບຖ້ວນ ເພື່ອປະຕິ ບັດຄວາມຖືກຕ້ອງ ຢ່າງດ່ວນ ແລະ ເອກະພາບແຫ່ງຊາດ ໄປແຕ່ລະກ້າວ. ໃນຫຼາຍປີທີ່ຜ່ານມາ ບັນດາກຳລັງຮັກຊາດ ໄດ້ ສະເໜີ ສ້າງຕັ້ງ ວົງການຈັດຕັ້ງ ການເມືອງໃໝ່ ທີ່ປະກອບດ້ວຍ ສະພາ ປະສົມການເມືອງ ແລະ ລັດຖະບານປະສົມຊົ່ວ ຄາວແຫ່ງຊາດ ອຸດໃໝ່ ຂຸນໂດຍທັນທີ, ໃນໄລຍະແຕ່ນ ສິນທິພາບ ກັບຕ່າງຄົນມາ ເຖິງນັ້ນການ ເລືອກຕັ້ງສະພາຜູ້ແທນ ລາສະດອນ, ຈັດຕັ້ງ ລັດຖະບານປະສົມແຫ່ງຊາດເປັນທາງການ.

ບັນດາກຳລັງຮັກຊາດ ກໍ່ໄດ້ສະເໜີ ກ່ຽວກັບການຮັບປະກັນ ສິດເສລີພາບ ປະຊາດຢູ່ປະໂຫ ຂອງປະຊາຊົນເຮົາ, ກ່ອນອັນໝົດ ແມ່ນລຶບລ້າງທຸກຮູບການຫນີບເຕັ້ງ, ເຕົ້າໂຮມ ປະຊາຊົນແບບທີ່ເອີ້ນວ່າ "ອັບພະຍົບຫຼົບໄພ"...

ນັ້ນແມ່ນ ຂໍສະເໜີທີ່ຖືກຕ້ອງ ທີ່ສຸດ ແລະ ສອດຄ່ອງກັບສະພາບການຕົວຈິງ ຢູ່ໃນປະເທດເຮົາ, ຕອບສະໜອງ ຄວາມມຸ່ງມາດ ປາຖະໜາ ວັນຮີບດ່ວນ ຂອງປະຊາຊົນເຮົາທຸກຊັ້ນຄົນ ໃນປະຈຸບັນ.

ອີກເທື່ອໜຶ່ງ, ພວກຂ້າພະເຈົ້າ ຮຽກຮ້ອງ ພວກທ່ານຈົ່ງຕອບສະໜອງ ຂໍສະເໜີອັນຖືກຕ້ອງ ສົມເຫດສົມ ຜົນ ຂອງບັນດາກຳລັງຮັກຊາດ ຢ່າງຈິງຈັງ ໃນທັນທີ.

ປະຊາຊົນກຳລັງຮັກຊາດ ພວນລໍຖ້າຢູ່ນຳ ຄວາມຕັດສິນໃຈ ຂອງຝ່າຍພວກທ່ານ.

Wimota

16th Jan

30-1-73

30 JAN 1973

ບົດ ປະ ກ ອ ບ ດ ຳ ເ ຕີ ມ

ຂອງ ທ່ານ ເຈົ້າສຸກ ວົງສິກ ຮອງຫົວໜ້າ ຄະນະຜູ້ແທນ ບັນດາກຳລັງຮັກຊາດລາວ, ກ່າວໃນວາລະປະຈຸມ ເທື່ອທີ ໑໖ (ວັນທີ ໓໐/໑/໑໙໗໓).

ບັນດາທ່ານ,

ຊາດເຮົາ ເປັນຊາດທີ່ຮັກຫອມ ສັນຕິພາບ, ແຕ່ອາເນລິກາ ໂດດກຳເນີນ ສົງຄາມຮຸກຮານ, ກໍ່ຄວາມເຈັບເປັນ ລັມຕາຣ ແລະ ຄວາມອິນາດ ເຜົາຜານ ບ້ານເນືອງຂອງເຮົາ.

ເອກະລາດ, ອະທິປະໄຕ, ເອກະພາບ ແລະ ຜົນແຜ່ນດິນ ອັນດີບຸກຄົນ ແນ່ນສື່ອັນ ສັກກາລະບູຊາ ຂອງ ປະຊາຊົນເຮົາ ເຊິ່ງສັນຍາເຈົ້າແນວ ປີ ໑໙໖໒ ກ່ຽວກັບລາວ ໄດ້ຮັບຮູ້. ສັນຍາດັ່ງກ່າວ ຍັງໄດ້ຮັບຮູ້ ຄວາມເປັນກາງ ຂອງປະເທດເຮົາ. ແຕ່ວ່າ, ໂດຍທຳມະຍາດຕໍ່ລາຣເຊັມຂອງຕົນ ໃນສັນຍາດັ່ງກ່າວ, ອາເນລິກາ ໄດ້ຢຽບຢຳ ສິດພັນຖານ ແຫ່ງຊາດ ຂອງ ປະຊາຊົນເຮົາ ແລະ ທຳລາຣ ຄວາມເປັນກາງ ຂອງປະເທດເຮົາ.

ປະຊາຊົນເຮົາ ມີຄວາມ ປາຖະໜາຢ່າງແຮງກ້າ ທີ່ຢາກມີຄວາມ ຖືກຕ້ອງປ່ອງດອງ ແລະ ເອກະພາບ ແຫ່ງ ຊາດ, ແຕ່ອາເນລິກາ ແລະ ພວກລູກມື ໂດຍຄວາມ ແບ່ງແຍກແຕກແຫ້ງ ຢູ່ພາຣໃນປະເທດເຮົາ.

ໃນການດຳເນີນ ການແຈກແຈງ ແລະ ຮຸກຮານ ປະເທດເຮົາ, ອາເນລິກາ ໄດ້ຖືກປະລາໄຊ ແລະ ພວມຖືກ ປະລາໄຊ ຢ່າງລຽນຕິດ. ແຕ່ອາເນລິກາ ກໍ່ຍັງບໍ່ຍອມປະລະ ໃຈດຳອຳນະຫິດ ໃນການຮຸກຮານດັ່ງກ່າວນີ້ ແລະ ບໍ່ຍອມ ຢຸດເຊົາສົງຄາມ ອັນເຕັມໄປດ້ວຍ ໂຫດກຳ ຢູ່ປະເທດເຮົາ. ບໍ່ພຽງແຕ່ເທົ່ານັ້ນ, ອາເນລິກາ ຍັງຄົງອຸກຍູ້ ສົງຄາມ ດັ່ງກ່າວ ເຊິ່ງສະແດງອອກ ໃຫ້ເຫັນໃນສະໜາມຮົບຕ່າງໆ ທີ່ປະເທດ, ເປັນຕົ້ນແມ່ນ ການຖິ້ມລະເບີດ ແບບຫນ້າກະ ດານ ຂອງກອງທັບອາກາດ ບຸດທະສາດ ອາເນລິກາ ແລະ ການເຄື່ອນທີ່ ດ້ວຍກອງທະຫານໂທ ທິນບັນນິບູຮາດ.

ພວກຂ້າພະເຈົ້າ ເຫັນມີຄວາມຈຳເປັນ ຕ້ອງເສັດໃຫ້ ສົງຄາມຮຸກຮານ ຂອງ ອາເນລິກາ ຢຸດເຊົາລົງໃນທັນທີ, ພ້ອມຟູ ສັນຕິພາບ ໃນປະເທດເຮົາ ແລະ ສ້າງຄວາມຖືກຕ້ອງປ່ອງດອງຊາດ, ເພື່ອໃຫ້ປະຊາຊົນເຮົາ ມີເງື່ອນໄຂ ສ້າງ ສາປະເທດຊາດ ໃນສັນຕິພາບ, ເອກະລາດ, ປະຊາທິປະໄຕ ແລະ ເອກະພາບ ໂດຍໄວ, ປະກອບສ່ວນຢ່າງຕັ້ງໜ້າ ເຂົ້າໃນ ພາລະກິດ ປັບປຸງ ສັນຕິພາບ ໃນອິນດູຈີນ ແລະ ອາຊີ ອາຄະເນ.

ຕໍ່ໜ້າຄວາມຮຽກຮ້ອງຕ້ອງການ ອັນຮີບດ່ວນ ຂອງສະພາບການ, ບັນດາກຳລັງຮັກຊາດ ເຄີຍໄດ້ສະເໜີໝູ່ກ ຫນັ້ນ ອັນເຕັມໄປດ້ວຍ ເຈດຕະນາດີຂອງຕົນ ໃນການແກ້ໄຂບັນຫາ ປະເທດຊາດ ຢ່າງຈະແຈ້ງ ມາຫຼາຍເທື່ອແລ້ວ ເຊິ່ງ ສະແດງອອກໃນວິທີການ ການເນືອງ ໔ ຂໍ້ ທີ່ຄະນະຜູ້ແທນ ບັນດາກຳລັງຮັກຊາດ ໄດ້ສະເໜີອອກ ໃນວາລະປະຈຸມ ເທື່ອທຳອິດ ໃນວັນທີ ໑໗/໑໐/໗໒. ບັນດາຂໍສະເໜີດັ່ງກ່າວ ຂອງບັນດາກຳລັງຮັກຊາດ ແນ່ນສອດຄ່ອງກັບ ສັນຍາເຈົ້າ ແນວປີ ໑໙໖໒ ກ່ຽວກັບລາວ ຢ່າງເປັນບຸນ ແລະ ຖືກຕ້ອງສະພາບການຕົວຈິງ ຂອງປະເທດເຮົາ ໃນປະຈຸບັນ ເຊິ່ງມີສອງ ເຂດ, ສອງອຳນາດການປົກຄອງ ແລະ ໓ ກຳລັງການເນືອງ ແລະ ກຳລັງປະກອບອາດຸດ, ສອດຄ່ອງກັບ ສິດປະໂຫຣດ ອັນສູງສົ່ງ ແລະ ຄວາມມຸ່ງມາດປາຖະໜາ ອັນແຮງກ້າ ຂອງປະຊາຊົນເຮົາ ແລະ ສິດປະໂຫຣດແຫ່ງ ສັນຕິພາບ ໃນ ອິນດູຈີນ ແລະ ອາຊີ ອາຄະເນ.

ແຕ່ຫນ້າສຽດດາດ, ຫາເຖິງປະຈຸບັນນີ້, ຝ່າງພວກທ່ານ ກໍຍັງບໍ່ໄດ້ຕອບສະຫນອງ ຢ່າງເຂັ້ມງວດ ແລະ ດັ່ງ
ຫນ້າຕ້ອງສະເໜີ ອັນຖືກຕ້ອງ ຂອງບັນດາກຳລັງຮັກຊາດ ພວກຂ້າພະເຈົ້າ. ບໍ່ສະເພາະແຕ່ເທົ່ານັ້ນ, ຝ່າງພວກທ່ານ ຍັງ
ໃຈຖືກວິທີ ເພື່ອແກ້ຄົງການເຈລະຈາ ໃຫຍ່ຍາວໄປ. ໃນໄລຍະຜ່ານມາ, ທ່ານຫົວຫນ້າ ແລະ ຮອງຫົວຫນ້າ ຂອງ
ພວກທ່ານ ໄດ້ປະກອງປະຊຸມ ນາຫຼາດວາລະແລ້ວ ເຊິ່ງເປັນກົມອຸບາດ ເຮັດໃຫ້ທ່ານຂໍ ຂອງກອງປະຊຸມດຳລົງ ແລະ
ກໍອຸປະສັກອັດຂວາງ ກອງປະຊຸມ. ໃນອະນະດຽວກັນນີ້, ສະເດັດເຈົ້າ ສຸວັນນະບູນາ ຈຳພັດຫນີໄປຕ່າງປະເທດ. ເລື່ອງ
ນີ້ ກໍເປັນຫນ້າສຽດດາດຫຼຸດ.

ບັນດາທ່ານ,

ວາລະປະຊຸມເທື່ອນ ແມ່ນໄດ້ດຳເນີນໄປ ໃນເວລາທີ່ສະພາບການ ອິນດູຈີນ ພວມຂະຫຽາດຕົວໃໝ ໄປສູ່ອະ
ນາຄົດ ສົມສັນຕິພາບ, ໂດຍສະເພາະ ໃນວັນທີ່ 4 ເດືອນນີ້, ອາເມລິກາ ຈຳຕ້ອງໄດ້ເຊັນສັນຍາ ກ່ຽວກັບການ
ຢຸດເຊົາສົງຄາມ ແລະ ຟື້ນຟູ ສັນຕິພາບ ຢູ່ຫວຽດນາມ, ຕ້ອງຢຸດເຊົາ ສົງຄາມຮຸກຮານ ຢູ່ຫວຽດນາມ ຢ່າງສິ້ນເຊີງ, ເຊິ່ງ
ແມ່ນສົງຄາມທີ່ຍຸດຍາວ ແລະ ຫຽງຍາກທີ່ສຸດ ສຳຫຼັບອາເມລິກາ. ມັນແມ່ນ ການປະລາໄຊ ອັນຫນັກຫນ່ວງທີ່ສຸດ ຂອງ
ລັດທີ່ ຈັກກະພັດອາເມລິກາ, ແລະ ກໍແມ່ນ ໄຊຊະນະອັນໃຫຍ່ຫຼວງທີ່ສຸດ ຂອງປະຊາຊົນ ຫວຽດນາມຜູ້ພິລະອາດຫາມ
ກໍຄື ຂອງປະຊາຊົນອິນດູຈີນ ແລະ ຂອງປະຊາຊົນຜູ້ຮັກຫອມສັນຕິພາບ ແລະ ຄວາມເປັນທຳໃນທົ່ວໂລກ.

ຕໍ່ຫນ້າການພັນແປໃໝ່ ຂອງ ສະພາບການ ແລະ ຕໍ່ຫນ້າຄວາມຮຽກຮ້ອງ ຕ້ອງການ ອັນຮີບດ່ວນ ແລະ ຄວາມ
ປາຖະຫນາ ອັນອຸບທຳ ຂອງ ປະຊາຊົນເຮົາ, ມັນເຖິງເວລາແລ້ວ ທີ່ພວກທ່ານ ຄວນສຳນຶກຕົວ, ແລ້ວປ່ຽນທຳທີ່ ແລະ
ຫຼັກຫນັ້ນເກົ່າ ຂອງຕົນໃຫ້ຫັນເວລາ, ຕອບສະຫນອງອໍສະເໜີ ຂອງບັນດາກຳລັງຮັກຊາດ ຢ່າງເຂັ້ມງວດ ໃນທັນທີ, ພ້ອມ
ກັບ ພວກຂ້າພະເຈົ້າເປັນສາທາລີ ບັນຫາຕົວຈິງ ເພື່ອພ້ອມກັນແກ້ໄຂ ບັນຫາຍ້ານເນື່ອງ ໃນປະຈຸບັນໂດຍໄວ ບັນຈິດໃຈ
ແຫ່ງຄວາມຖືກຕ້ອງຢ່າງດ່ວນ ແລະ ເຂົ້າໃຈເຊິ່ງກັນ ແລະ ກັນ, ແລະ ບັນຫຼັກການສະເໜີພາບ, ເຕົາລົບເຊິ່ງກັນ ແລະ
ກັນ ໂດຍບໍ່ໃຫ້ມີການຫນີບເຕັງກັນ.

ພວກທ່ານຈິ່ງເປັນສາທາລີກລົງ ກັບພວກຂ້າພະເຈົ້າ ໃນທັນທີ ກ່ຽວກັບການ ເຮັດໃຫ້ອາເມລິກາ ຢຸດເຊົາສົງຄາມ
ຮຸກຮານ, ຢຸດເຊົາການແຊກແຊງ ແລະ ຮຸກຮານ ພ້ອມທັງຫຼັກການຕິດພັນ ທາງທະຫານ ຂອງອາເມລິກາ ຢູ່ປະເທດເຮົາ.

ພວກທ່ານ ຈິ່ງເປັນສາທາລີກລົງກັບພວກຂ້າພະເຈົ້າ ໃນທັນທີ ກ່ຽວກັບ ບັນຫາສ່າງຄວາມຖືກຕ້ອງຢ່າງດ່ວນ ແລະ
ເອກະພາບ ແຫ່ງຊາດ ເຊິ່ງບາດກ້າວທຳອິດ ແມ່ນການຈັດຕັ້ງອົງການ ການເມືອງໃໝ່ ທີ່ສອດຄ່ອງກັບ ສະພາບການຕົວຈິງ
ຢູ່ປະເທດເຮົາ ໃນປະຈຸບັນ ອັນປະກອບດ້ວຍ ລັດຖະບານປະສົມ ແຫ່ງຊາດຊົ່ວຄາວ ອຸດໃໝ່ ແລະ ສະພາປະສົມການ
ເມືອງ ດັ່ງທີ່ບັນດາ ກຳລັງຮັກຊາດ ໄດ້ສະເໜີມາແລ້ວ.

ກົມອຸບາດທຸກຢ່າງ ທີ່ຢາກແບກ ການແກ້ໄຂບັນຫາ ການທະຫານ ອອກຈາກບັນຫາການເມືອງນັ້ນ ແມ່ນອຸປະສັກ
ອັນຫນຶ່ງທີ່ອັດຂວາງ ການແກ້ໄຂ ໂດຍສັນຕິ ກ່ຽວກັບບັນຫາຄວາມຍິນຍົງຄົງຕົວ ຂອງປະເທດຊາດ. ເລື່ອງນີ້, ປະຊາຊົນ
ແລະ ປະຫວັດສາດ ຈະບໍ່ອະໄພໃຫ້ໄດ້.

ຖ້າພວກທ່ານ ຫາກມີຄວາມຈິງໃຈ ເຈລະຈາຢ່າງເຂັ້ມງວດ, ກ່ອນອັນຫນີດ ທ່ານຫົວຫນ້າ ແລະ ຮອງຫົວຫນ້າ
ຂອງພວກທ່ານ ບໍ່ຄວນປະລະ ກອງປະຊຸມ, ແລ້ວຕັ້ງຫນ້າເປັນສາທາລີ ກັບພວກຂ້າພະເຈົ້າ. ມີແຕ່ເຮັດແນວນັ້ນ, ກອງ
ປະຊຸມ ຈິ່ງຈະມີການຄົບຫນ້າ ແລະ ການເຈລະຈາ ຈິ່ງຈະກ້າວໄປສູ່ພື້ນສຳເລັດ ໂດຍໄວ ເພື່ອຕອບສະຫນອງ ຄວາມຮຽກ
ຮອງຕ້ອງການ ຂອງສະພາບການ ໃນປະຈຸບັນ.